
Foto: Črtomir Goznik

Ptuj, petek, 
11. marca 2005 
letnik LVIII � št. 12
odgovorni urednik: 
Jože Šmigoc
cena: 280 SIT
Natisnjenih:
12.000 izvodov
ISSN 7704-01993

Aktualno
Formin � Čistilna 
naprava med dvema 
ognjema

Stran 3

Šolstvo
Kidričevo � Za šolo 
in vrtec pričakujejo 
več

Stran 5

Šport
Rokomet � Robert 
Bezjak v soboto v 
Ormožu

Stran 16

Doma in po svetu
Slovenija � Letos 
124 milijard za avto-
ceste

Stran 2
Aktualno
Dohodnina � Konec 
marca zadnji rok za 
oddajo napovedi

Stran 2

Ptuj � Sodelovanje z zamejskimi Slovenci

Koroški Slovenci na Ptuju in
prvič na Linhartovem srečanju
V Mestnem gledališču na Ptuju so 5. marca gostovali člani Slovenskega prosvetnega društva Danica – teatra ob Dravi iz 
Šentprimoža v Avstriji, ki je eno od središč kulturnega življenja na Koroškem. Nastopili so s komedijo Dušana Jovanoviča 
Življenje podeželskih plejbojev ali Tuje hočemo, svojega ne damo, ki jo je režirala Ptujčanka Branka Bezeljak Glazer.
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Oddajmo napoved za dohodnino 2004

Konec marca zadnji rok
Dohodnina je v osnovi določena z Zakonom o dohodnini (Uradni list RS, Zdoh) in je letni da-
vek na seštevek vseh obdavčenih dohodkov, neodvisno od vrste dohodka. Dohodnino že med 
letom plačujemo v obliki akontacije kot davek od posameznih dohodkov. V letni napovedi do-
hodnine prijavimo vse svoje celoletne dohodke, plačane davke in uveljavljamo olajšave.

Z zakonom je obdavče-
nih šest skupin dohod-
kov, in sicer osebni pre-
jemki (plače, pokojnine, 
pogodbeno delo), katas-
trski dohodek (kmetij-
stvo in gozdarstvo), do-
biček iz dejavnosti (s. p., 
odvetniki, samostojni 
kulturni delavci, čebelar-
ji itd.), dohodki iz premo-
ženja (dividende, obre-
sti, najemnine), dohodki 
iz kapitala (dobiček od 
prodaje vrednostnih pa-
pirjev in nepremičnin) 
ter dohodki iz premo-
ženjskih pravic (prodaja 
avtorskih pravic, pravic 
iz izumov, tehnične iz-
boljšave itd.). Pri tem ni 
pomembno, ali smo na-
vedene dohodke prejeli 
na račune, v gotovini, v 
bonih ali v naravi.

Zavezanci za dohodnino so 
tako rezidenti (fizične osebe 
s stalnim prebivališčem v Slo-
veniji in z vsaj enim prejetim 
obdavčljivim dohodkom v 
času od 1. 1. do 31. 12. 2004) 
kot tudi nerezidenti (fizične 
osebe brez stalnega prebi-
vališča v Sloveniji, a z nepre-
kinjenim najmanj šestme-
sečnim začasnim bivanjem s 

Sloveniji, z vsaj enim obdav-
čljivim dohodkom v Sloveniji 
v obdobju od 1. 1. do 31. 12. 
2004).

Dohodninsko napoved za 
leto 2004 vložimo pri davč-
nem uradu, kjer imamo stal-
no prebivališče v času vložit-
ve napovedi. Napoved je po-
trebno vložiti osebno do 31. 
3. 2005 ali po pošti, in sicer 
priporočeno do 24 ure, pod 
posebnimi pogoji pa je mož-
na tudi elektronska oddaja.

Olajšave
Pri olajšavah se je potreb-

no zavedati, da manjša kot 
je dohodninska osnova, tem 
manjša bo dohodnina. Prav 
zaradi tega je treba izkoristiti 
vse možnosti za znižanje do-
hodninske osnove. Nekatera 
znižanja so nam priznana 
avtomatično, druga pa lahko 
uveljavljamo, če izpolnju-
jemo zakonske zahteve. Pri 
tem je potrebno omeniti, da 
je povprečna slovenska plača 
zaposlenih v letu 2004 znaša-
la 3.210.852 tolarjev (Ministr-
stvo za finance RS 2005).

Avtomatična znižanja pri 
vštevanju dohodkov v do-
hodninsko osnovo se nanaša-
jo na študente in dividende. 

Dijakom in študentom se pri 
prejemkih prek študentskih 
servisov zniža ta dohodek 
do največ 40 % povprečne 
lanske slovenske plače (tj. 
za največ 1.284.341 SIT). Pri 
prejeti udeležbi pri dobičku 
kapitalskih družb (dividend) 
se bruto znesek zniža avto-
matično za 40 %.

Prav tako je pomembna t. 
i. splošna olajšava, pri kateri 
je pomembno, da se osnova 
za dohodnino vsakemu za-
vezancu, ki vloži napoved, 
avtomatično zmanjša za 11 % 
lanske povprečne slovenske 
plače (tj. za 353.194 SIT). Po-
membno je tudi, da se zave-
zancem, ki so dopolnili vsaj 
65 let, najkasneje kadar koli 
leta 2004, osnova zniža avto-
matično za 8 % povprečne 
lanske slovenske plače (tj. za 
256.868 SIT). Tudi invalidi s 
100 % telesno okvaro lahko 
uveljavijo olajšavo v višini 
100 % povprečne plače (tj. za 
3.210.852 SIT).

Zaradi določenih izdatkov 
se lahko zniža osnova za do-
hodnino za do 3% osnove, če 
je imel zavezanec v davčnem 
letu 2004 določene izdatke 
za: nakup državnih dolgo-
ročnih vrednostnih papirjev, 

Slovenija � Letni plan izgradnje in obnove avtocest

Letos 124 milijard za avtoceste!
Državni zbor bo v teh dneh obravnaval dokument pod naslovom Letni plan razvoja in obnavljanja avtocest za 
leto 2005, ki ga je pripravilo ministrstvo za promet pod taktirko ministra Janeza Božiča.

Društvo ali gospodarska združba?
Januar, februar in marec so meseci, 

namenjeni snegu in občnim zborom 
najrazličnejših društev. V občini Ormož 
jih je okrog 80, ki bolj ali manj aktivno 
delujejo. Čeprav so različna po dejavno-
sti, imajo društva – kulturna, športna, 
gasilska, turistična, humanitarna in 

druga – skupno eno stvar. Gre za posameznike, ki se 
prostovoljno združujejo, da zadovoljijo svojo potrebo 
po udejstvovanju na nekem področju. Za opravljeno 
delo v društvih ni finančne nagrade. Zato vsa društva 
pesti skupni problem – vse manj je ljudi, ki so priprav-
ljeni kar koli narediti zastonj: da komu pomagajo, da 
se ljudje družijo, da koga razveselijo, dvignejo kvaliteto 
življenja, nadaljujejo s tradicijo. Če ne prej, se entuzia-
zem praviloma konča, ko se začne matematika.

V današnjem času velja prepričanje, da zastonj delajo 
le še tisti, ki niso dovolj sposobni, da bi za svoje delo za-
računali, ali preneumni, da bi se kaj takega sploh spom-
nili. Sogovorniki najrazličnejših društev vidijo razlog 
za to v spremenjeni miselnosti naše celotne družbe, ki 
meri vse le še skozi denar. Zato je jasno, da Tonček, ki za 
društvo opravi številne zastonjkarske prevoze, opazi, da 
Franček v tem času opravlja enako delo za isto društvo 
za svoj račun. Folklorne skupine imajo velike težave do-
biti muzikante za svoje nastope, ker so fantje opazili, da 
lahko v tem času igrajo za pravo plačilo. Kulturna dru-
štva so prave tržno usmerjene gospodarske institucije.

Kljub temu da gre za ljubiteljsko dejavnost, občina 
Ormož nameni letno za sofinanciranje društev lepe de-
narce: za gasilce 32, za turistična društva 1,7, za športna 
društva in klube 45 in za kulturnike skoraj 12 milijonov 
SIT. V sredo pa so sprejeli pravilnike financiranja, ki bi si 
jih društveniki vsekakor morali prebrati.

viki klemenčič ivanuša

Uvodnik

Za izvedbo celotnega državnega avto-
cestnega programa je letos predvidenih 
dobrih 124 milijard tolarjev, in sicer iz dr-
žavnega proračuna 33,3 milijarde, iz kohe-
zijskega sklada EU se za letos pričakuje 4,5 
milijarde, 6,4 milijarde tolarjev je prene-
senih oz. neporabljenih sredstev iz prejš-
njega leta, za malenkost čez 30 milijard bo 
priliva iz naslova kreditov mednarodnih fi-
nančnih institucij, 20 milijard bodo dopri-
nesli vrednostni papirji, koncesijske dajat-
ve dodatnih 17,3 milijarde, 12 milijard naj 
bi prineslo povračilo DDV, pol milijarde 
pa bo zagotovila še mestna občina Ljublja-
na. In kam bodo šle cestne milijarde?

Gradnja novih odsekov 
avtocest (AC)

Po predvidenem planu se bo letos zače-
la gradnja naslednjih odsekov: na Pomur-
skem kraku se bo začel graditi odsek AC 
Maribor–Lenart, odsek AC Lenart–Beltin-
ci s pododsekom Lenart–Sp. Senarska in 
odsek AC Beltinci–Pince s pododsekom 
Lendava–Pince.

Na Štajerskem naj bi se začela izgradnja 
odseka AC Pesnica–Slivnica s pododse-
kom Nova Zrkovska cesta ter odsek AC 
Hoče–Arja vas ter pododsek s priključkom 
v Ljubečni.

Tudi v našem Podravju se predvideva za-

četek izgradnje AC med Hajdino in Ormo-
žem, in sicer za začetek gradnja odseka 
dolgo pričakovane hitre ceste od Hajdine 
do Ptuja v dolžini 2,3 kilometra. Glede 
tega odseka je za letos v planu predvidena 
potrditev investicijskega programa in vse 
potrebne dokumentacije, parcelacija in 
odkupi nepremičnin, uvedba postopkov 
za pridobitev gradbenega dovoljenja, spo-
razum o sofinanciranju izgradnje, izvedba 
javnega razpisa za izvajalca del ter prva pri-
pravljalna gradbena dela na trasi. Hitra ce-
sta naj bi bila odprta za promet leta 2006, 
celotna investicijska vrednost te naložbe 
pa je ocenjena na 7,8 milijarde tolarjev.

Svoj kos avtocest bodo dobili tudi na Pri-
morskem (Klanec–Ankaran in hitra cesta 
Koper–Izola), na Gorenjskem (Vrba–Pera-
čica) in na Dolenjskem (Hrastje–Kronovo 
s pododsekom Lešnica–Kronovo).

Skupno naj bi tako letos Slovenija začela 
graditi 44,7 kilometra štiripasovnih cest, 
2,3 kilometra dvopasovnih, 2 kilometra 
priključnih in 6 kilometrov navezovalnih 
cest. Nekaj odsekov v izgradnji, med nji-
mi tudi štiripasovnica med Trojanami in 
Blagovico, pa naj bi bilo letos odprtih za 
promet.

Gradnja AC pa se bo letos nadaljevala na 
pododseku med Cogetinci in Vučjo vasjo 
v Pomurju, na pododseku AC Zrkovska ce-
sta–Pesnica na Štajerskem, na Primorskem 
bodo nadaljevali gradnjo hitre ceste Raz-

drto–Vipava, na Gorenjskem pa avtocest-
no povezavo med Peračico in Podtaborom 
ter med Šentvidom in Kosezami.

Vrednost vseh omenjenih del, torej za-
četka, nadaljevanja in končanja izgradenj 
navedenih odsekov, je za letos ocenjena na 
61,2 milijardi tolarjev.

Dokumentacija tudi za 
Dražence in Gruškovje

Del denarja pa bo po planu porabljen 
tudi za pripravo projektno-tehnične do-
kumentacije ter odkupovanje zemljišč in 
nepremičnin za tiste odseke, ki naj bi se 
začeli graditi po letu 2005. Tako naj bi bilo 
za projektno dokumentacijo rezervirano 
1,2 milijarde tolarjev, za odkup zemljišč in 
nepremičnin pa 300 milijonov tolarjev. Za 
obnavljanje avtocest je predvidenih nekaj 
manj kot 6 milijard tolarjev, stroški uvaja-
nja novega elektronskega cestninskega si-
stema pa naj bi znašali slabi dve milijardi 
tolarjev.

Projektno tehnična dokumentacija naj 
bi se letos, med drugim, začela pripravljati 
tudi za avtocestni odsek Slivnica–Dražen-
ci in Videm–Markovci, po dodatnem pro-
gramu sprejete resolucije pa celo za odsek 
Draženci–Gruškovje. To sicer še ne pome-
ni veliko, nekaj pa vseeno.

SM

Vir: Ministrstvo za finance RS (2005).

Dohodninska lestvica

Če znaša osnova SIT Znaša davek SIT
nad do

1.594.560 17 %
1.594.560 3.189.117 271.073 + 35 % nad 1.594.560
3.189.117 4.783.679 829.168 + 37 % nad 3.189.117
4.783.679 6.378.235 1.419.158 + 40 % nad 4.783.679
6.378.235 9.567.353 2.056.982 + 45 % nad 6.378.235
9.567.353 3.492.085 + 50 % nad 9.567.353

nakup, gradnjo, vzdrževanje 
stanovanja, vzdrževanje kul-
turnega spomenika, naravne 
znamenitosti, nakup likovnih 
del, prispevke in premije za 
povečano solidarno varnost, 
zdravila, zdravstvene in orto-
pedske pripomočke, nakup 
učbenikov, šolnine, plačane 
članarine sindikatom in poli-
tičnim strankam itd.

Na koncu dodajmo še tole: 
Davke je treba plačevati pra-
vilno. Pravilno pomeni ne 
preveč ne premalo, ne pre-
pozno in ne prekmalu. Cesar-
ju, kar je cesarjevega. A niti 
tolarja več.

Mitja Petek

G. Radgona � Gradnja avtoceste

Pričetek ob
ugodnem vremenu

V Gornji Radgoni se je 
sestal koordinacijski od-
bor za spremljanje gradnje 
avtocestnega odseka v Po-
murju. Poleg članov odbo-
ra so se seje udeležili tudi 
sekretar na prometnem 
ministrstvu Gregor Ficko, 
predstavnica ministrstva za 
okolje in prostor Marjetica 
Ilih ter pomurska poslan-
ca v državnem zboru Jožef 
Horvat in Marija Pozsonec.

Razmere na cestah v deželi 
ob reki Muri so iz dneva v dan 
bolj nevzdržne. Zaradi številnih 
tovornih vozil, katerih število 
na teh cestah se je po vstopu 
naše države v Evropsko unijo 
izredno povečalo, so cestišča 
povsem uničena, prebivalci ob 
cestah, ki peljejo proti Dolgi 
vasi, pa vse bolj pritiskajo na 
lokalne politike, da bi novo 
slovensko vlado prepričali v 
čimprejšnjo gradnjo avtocest-
nega kraka v tem delu države. 
Lani decembra je med drugim 

mejni prehod Dolga vas pre-
stopilo 61.909 tovornjakov, kar 
je za kar okrog 160 odstotkov 
več v primerjavi z decembrom 
2003. Na tej cesti od Maribora 
do Dolge vasi se je lani zgodilo 
182 prometnih nesreč, vozniki 
tovornjakov so bili udeleženi v 
62 nesrečah, v 31 primerih so 
bili povzročitelji. V prometnih 
nesrečah je umrlo osem oseb.

Po besedah koordinatorja 
tega odbora Antona Kampuša 
naj bi se ob ugodnih vremen-
skih razmerah gradnja pričela 
na treh odsekih, v celoti pa 
mora biti krak v dolžini dobrih 
70 kilometrov končan do kon-
ca leta 2007. Kampuševe bese-
de je potrdil tudi sekretar na 
ministrstvu za promet Gregor 
Ficko: “Letos se bo začela grad-
nja odsekov Pince-Lendava iz 
smeri madžarske meje, Vučja 
vas–Cogetinci ter Pesnica-Le-
nart v skupni dolžini dobrih 
36 kilometrov.”

Miha Šoštarič



neizvedljivo zaradi evropskih 
kriterijev financiranja, ki ne do-
puščajo »manevriranja« po tere-
nu. Poleg tega bi bilo potrebno 
spreminjati še prostorski plan, 
kar spet ni možno prej kot leta 
2007, to pa avtomatsko pomeni 
izpad občine iz evropskega so-
financiranja: »Če se nam zaradi 
nasprotnikov lokacije ČN zgodi, 
da izpademo iz razpisa, bo For-
min še zelo dolgo čakal na ka-
nalizacijo. Gre za tako velika na-
ložbena sredstva, da jih z našim 
proračunom ne moremo realizi-
rati naslednjih 30 let! Ob tem bo 
seveda izpadla tudi moderniza-
cija in preplastitve tamkajšnjih 
cest, razsvetljava in še marsikaj, 
kar je povezano z izgradnjo ka-
nalizacijskega omrežja. O tem, 
kako bodo na morebitni izpad 
iz evropskega sofinanciranja 
gledali občani Markovcev, kjer 
so vso potrebno dokumentacijo 
že uredili, raje ne bi govoril. Naj 
se o tem vprašajo člani te civilne 
iniciative!«

Ali zdaj ali mnogo let kasneje
Sicer je projekt s celotnim 

omrežjem že narejen, in če bodo 
krajani Formina uspeli prepreči-
ti izgradnjo ČN z morebitnim re-
ferendumom ali kako drugače, 
se bo kasnejša izgradnja kanaliza-
cije, kadarkoli že, izvajala (spet) 
na njegovi osnovi, kar pomeni, 
da bo ČN ostala na določeni lo-
kaciji. »Po izračunih in mnenju 
projektanta je to najustreznejša 
lokacija z vseh možnih zornih 
kotov, zato argumentiranih raz-
logov za premestitev ni. Če bo v 
Forminu kanalizacija, potem bo 
morala biti tudi ČN, saj ni razlo-
gov za drug ali drugačen projekt 
in ponovno drago plačevanje 
dokumentacije. Razlika je zdaj 
le v tem, ali bomo ob zdravi raz-
sodnosti in pameti uspeli prido-
biti lep kos evropskega denarja, 
ali pa jo bomo nekoč veliko tež-
je, z ogromnimi mukami in časo-
vnim zamikom, morali graditi iz 
lastnih sredstev,« je pojasnil tudi 
direktor občinske uprave Ma-
tevž Cestnik.

Tudi dvomi o spornosti iz-
gradnje ČN tik ob HE Formin 
zaradi tresenja tal, ki ga slednja 
povzroča, se županu zdijo pov-
sem neupravičeni: »To je stvar 
stroke in ta je vse te okoliške 
vplive proučila ter ugotovila, da 
ni nobene nevarnosti! Prav goto-
vo ne bi locirali ČN na takšnem 
kraju, kjer bi bilo nevarno oziro-
ma bi se lahko kaj zgodilo!«

V teh dneh bo v Forminu po-
noven zbor občanov, ki se ga 
bodo udeležili tudi predstavni-
ki Komunalnega podjetja Ptuj 
in projektantskega podjetja IEI 
iz Celja. »Tako bodo vsi zainter-
esirani dobili strokovne infor-
macije in odgovore iz prve roke, 
potem naj se pa odločajo. Na silo 
ČN v Forminu ne bomo delali, 
občani imajo legitimno pravico 
biti proti, ne glede na to, ali gre 
zgolj za čustveno nasprotovanje, 
vendar potem občina ne more 
odgovarjati za posledice, pač pa 
le nasprotniki izgradnje ČN. Prav 
tako zdaj ne moremo kot občina 
le na osnovi nekih strahov ali na-
migov ustaviti milijardnega pro-
jekta, saj strokovno podkovanih 
dokazov o škodljivosti ČN ni,« 
še pojasnjujeta župan Kokot in 
direktor uprave Cestnik.

Pričakovani zbor krajanov bo 
tako, kot kaže, odločujoč. Kako 
se bodo odločili, bomo poroča-
li.

SM

Slavko Kokot, pobudnik ci-
vilne iniciative, navaja več raz-
logov proti dani lokaciji: »Ta ČN 
je le 50 metrov od HE Formin! 
Poleg smradu, ki se ga bojimo, 
nas je strah, kako bo vse sku-
paj delovalo, saj je znano, da 
HE povzroča močne tresljaje. 
So projektanti razmišljali o tem 
dejavniku?! So predvideli, kako 
bo to vplivalo na konstrukcijo 
in kako se bo čistilni objekt ob-
našal pod takimi pogoji? To je 
hudo sporna zadeva!«

Nasprotniki izbrane lokacije 
ČN v Forminu pa opozarjajo še 
na zanje zelo neugodno pros-
torsko politiko občine, saj naj bi 
zdaj, kot pravijo, imeli »na kupu« 
HE, ČN in v bližnji prihodnosti 
še hitro cesto, za katero je zem-
lja že odkupljena in trasa dolo-
čena.

Lokacija za ČN 
določena šele 
decembra

Slavko Kokot, Zdenko Hovnik 
in Alojz Žuran tudi ne verjame-
jo, da ČN kljub vsem zagotovi-
lom ne bo povzročala smradu: 
»Kdo nam lahko pisno zagotovi 
kaj takega? Normalno, da bo 
projektant trdil, da ne bo smrde-
lo! Kakšen strokovnjak bi pa bil, 
če bi rekel obratno? Ampak, po-
vejte, katera ČN ne smrdi? Tudi 
novozgrajene, kot npr. v Murski 
Soboti ali naših Cirkulanah, ši-
rijo smrad! Pokažite eno samo 
ČN, ki ne smrdi!«

Vsi trije županu zamerijo več 
stvari: »Ves čas se je govorilo, da 
bo ČN postavljena nižje, stran 
od hiš, v bližini stare struge Dra-
ve, t. i. »gutu«. Nihče nas ni o nič-
emer obveščal, pa bi nas lahko o 
novi lokaciji obvestili, če že ne 
preko sestanka, vsaj preko ka-
belske ali občinskega glasila!«

Zdenko Hovnik je tudi ogor-
čen nad izjavami, da naj bi bila 
lokacija za ČN ob HE Formin 
znana že najmanj dve leti in 
določena v občinskem prostor-
skem planu: »To ni res! Župan 
je na sestanku vaške skupnosti 
letos sam povedal, da je bila lo-
kacija projektirana in določena 
šele 15. decembra lani! Kako se 
lahko govori, da je bila znana že 
tako dolgo?!« Trditev podpirata 
tudi Kokot in Žuran, ki še doda-
ja: » Naš župan meša prostorski 
plan in lokacijo ČN. Ta se lahko 
gradi povsod, kjer je ustrezno 
prostorsko urejeno zemljišče.«

Hovnik tudi pravi, da je ves 
čas veljala druga lokacija za ČN, 
ki nikogar v Forminu ni motila: 
»Zakaj je bila pred kratkim po-
tem premeščena, ne vemo. Ver-
jetno so tako določili projektan-
ti. Morali pa bi biti pravočasno 
obveščeni o tem, ne pa, da so 
se najprej začele širiti govorice. 
Tako se ne dela! In poleg tega, 
kaj naj naredimo, ko bo smrde-
lo? Se začnemo tožiti in prega-
njati po sodiščih?«

Vsi trije tudi pravijo, da jih 
moti neodzivanje župana na 
prošnje in zahteve civilne inicia-
tive: »Najprej nam je dejal, da bo 
poskušal vse, da se zadeva reši 
v naše zadovoljstvo, da ‘stoji na 
našem bregu’, zdaj pa nič.

Je to kakšen odnos?! Prav tako 
nam ni prav, ko župan navaja, da 
nas le 77 noče ČN tukaj. Mi smo 
zbirali podpise le v krogu 500 
metrov od ČN in ne dalje! V tem 
okrožju le en krajan ni podpisal 
peticije!«

Prostorske razgrnitve občin-
skega plana, kot pravijo, si res 
niso ogledali, vendar trdijo, da 
sedaj sporna ČN ni bila vrisana 
na tem zemljišču: »To potrjuje 
tudi stavek župana, da je bil s 
točno lokacijo tudi sam sezna-
njen šele decembra lani!«

»Ne verjamemo, da 
ni druge možnosti 
za ČN!«

Slavko Kokot pravi še, da je 
županu že pred časom ponudil 
kompromisno rešitev: »V za-
meno za sedanjo lokacijo sem 
ponudil svojo njivo približno 
800 metrov od te lokacije, in to 
zastonj, ne za denar, kot se zdaj 
govori! Pripravljen sem jo po-
dariti, poleg tega pa bi še sam 
plačal izkop za vod, samo da se 
ta objekt umakne vstran od hiš! 
Naše parcele, stanovanja in po-
slovni objekti ne bodo vredni 
nič več, ko bo tu smrdelo in se 
treslo. Niti prodati jih ne bomo 
mogli in oditi, ker nihče tega ne 
bo hotel kupiti!«

Nasprotniki izbrane lokacije 
ČN se sprašujejo, ali so res manj-
vredni občani in državljani, da 
se jih prav nič ne upošteva: »Tež-
ko verjamemo, da ni nobene 
druge opcije za lokacijo ČN. Ne 
želimo rušiti nobenega sistema, 
ne zdi se nam pa prav, da bo ves 
smrad od Markovcev do Formi-
na vdiral v naše domove. Zahte-
vamo najmanj pisna zagotovila, 

Gorišnica � Civilna iniciativa vztraja

Čistilna naprava med dvema ognjema
Čistilna naprava (ČN) v Forminu, ki so jo projektanti umestili tik ob HE Formin, že dva meseca razburja javnost v občini Gorišnica. Domačini s Formina, 
tisti, ki imajo hiše blizu bodoče ČN, se z izbrano lokacijo nikakor ne morejo sprijazniti, saj so prepričani, da nikakor ni primerna.
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da smradu in drugih negativnih 
učinkov ne bo s kazensko odgo-
vornostjo projektantov ali dru-
gih odgovornih oseb!«

Da bi zaradi nasprotovanja 
umestitvi ČN v Forminu »padel« 
sistem kanalizacije od Markov-
cev do Formina, pa se ne strinja-
jo: »Gre za to, da občina še nima 
vseh služnostnih pogodb za 
parcele, skozi katere teče glavni 
vod. Vendar pa nihče od lastni-
kov teh parcel ni podpisnik pet-
icije proti lokaciji ČN, tako da se 
tega nikakor ne more metati v 
isti koš!«

Tudi če bodo služnostne po-
godbe v kratkem rešene, se zna 
zaplesti pri izgradnji ČN. Alojz 
Žuran namreč pravi, da se ČN 
lahko gradi le s pridobljenim 
gradbenim dovoljenjem, ki ne 
more biti izdano brez soglas-
ja sosedov, sicer se bodo nanj 

pritožili: »Smo pa županu pred 
kratkim ponudili dva kompro-
misna predloga in bomo videli, 
kako se bo odločil!«

Iztok Erjavec: »Če 
bo smrdelo, bomo 
ČN zaprli!«

Iz pritožb in negodovanja pri-
zadetih občanov, ki ne želijo ČN 
v neposredni bližini domov, je 
razbrati tudi veliko jezo in razo-
čaranje zaradi pomanjkljivega 
obveščanja oziroma sploh ne-
obveščanja v zvezi s projektom 
ČN in kanalizacije. To naj bi bila 
po prepričanju vseh treh naših 
sogovorcev naloga in obveza 
odgovornih na občini, pa tudi 
vaških predstavnikov oz. pred-
sednika vaškega odbora Iztoka 
Erjavca. Ta je na naše vprašanje 
o zadevi ČN povedal, da je bil z 
lokacijo tudi sam seznanjen šele 
v začetku januarja in nič prej: 
»Res je, da so bile v občinskem 
prostorskem planu predvidene 
tri lokacije za ČN, sedanja pa je 
bila izbrana na zahtevo projek-
tantov menda šele decembra. 
Zanjo sem izvedel januarja. Na 
sestanku vaške skupnosti, ki je 
sledil tej novici, smo bili vsi pro-
ti tej lokaciji; takšen je tudi sklep 
tega srečanja. Tudi sam sem bil 
proti in sem podpisnik peticije, 
zavračam tudi namigovanja, da 
naj bi za to lokacijo predsedniki 
vaških odborov vedeli že dolgo. 
Vendar pa se moramo po drugi 
strani zavedati, da brez ČN ka-
nalizacije v Forminu ne bo in 
potem ne bo niti novih vodo-
vodnih cevi, niti asfalta in še 
marsičesa. Tu nastopa dilema, 
ki se je krajani (že) zavedajo. In 
če ni druge možnosti, bo treba 
to dejstvo pač sprejeti, seveda 
z opozorilom, da bomo kraja-

ni ČN zaprli in onemogočili v 
tistem trenutku, ko bo začelo 
smrdeti, če se bo to zgodilo. Do 
tega imamo vso pravico.«

Erjavec se strinja z mnenjem 
krajanov, da so bili preslabo in 
prepozno obveščeni: »Tu je ob-
čina prav gotovo naredila napa-
ko. Menim, da je zdaj premalo 
časa, da bi lahko karkoli spre-
menili, ne da bi s tem najbolj 
škodovali sebi, pa tudi ostalim 
vasem od Markovcev naprej, ki 
so vezane na našo ČN. Potreb-
no bo zelo hitro najti pametno 
in kompromisno rešitev za vse, 
zato bo v kratkem sklican sesta-
nek.«

Iztok Erjavec pa pri vsej stvari 
opozarja še na eno zadevo: »Ver-
jetno bi imeli veliko manj težav, 
če bi Formin imel v občinskem 
svetu svojega člana. Tako bi bili 
bolj na tekočem z dogajanji, 
sporne zadeve bi se lažje in hi-
treje reševale. Zakaj nimamo 
svetnika, pa naj se vprašajo For-
minčani sami.«

»Naj člani iniciative 
ne širijo laži!«

»Resnično sem nadvse ogor-
čen nad popolnoma neresnič-
nimi izjavami, ki jih dajejo pred-
stavniki civilne iniciative proti 
umestitvi čistilne naprave (ČN) 
v Forminu. Lokacija čistilne na-
prave je bila potrjena lani junija,« 
je ob informaciji, da naj bi bila 
lokacija potrjena šele decembra 
lani, najprej dejal gorišniški žu-
pan Jožef Kokot, nato pa še do-
dal, da sam česa takega ni nikoli 
povedal, ne na zboru krajanov in 
ne kjerkoli drugje.

»To so čiste neresnice, kar pra-
vijo in ne vem, zakaj si to izmiš-
ljujejo. Ne vem, od kod jim da-
tum 15. december lani. Dejstvo 
je, da je bila lokacija za to ČN v 
Forminu in tudi za ostale v naši 
občini določena v prostorskem 
planu že pred dvema letoma, 
potrjena pa lani junija na seji ob-
činskega sveta in potem še v dr-
žavnem zboru. Prostorski plan 
je bil pred tem javno razgrnjen, 
iz njega je bilo točno razvidno 
in zapisano, kje je to zemljišče 
v Forminu in da je namenjeno 
izgradnji ČN. V vsem času jav-
ne razgrnitve ni bilo niti ene 
pripombe na izbrano lokacijo. 
Po potrditvi prostorskega plana 
spremembe niso več možne, v 
času javne razgrnitve bi more-
biti še bile, vendar se takrat ni 
pritožil nihče!«

Kot pravi župan, je bil skupni 
projekt izgradnje kanalizacije 
podpisan že pred tremi leti in 
že po prvih idejnih zasnutkih je 
bila edina lokacija izgradnje for-
minske ČN na istem mestu kot 
sedaj, zato so to zemljišče tudi 
vnesli v prostorski plan kot zem-
ljišče za izgradnjo tega objekta. 
Kakršenkoli drug objekt – razen 
ČN – se na omenjeni parceli ne 
more niti graditi in zgolj za ta 
namen jo lastnica (družba DEM 
Maribor, op. a.) tudi prodaja ob-
čini.

Na očitke o neobveščenosti 
občanov o tako pomembni na-
ložbi, kot je kanalizacijski sistem 
s ČN, pa župan Kokot pravi, da so 
bile vse pomembne informacije, 
med njimi tudi o ČN, objavljene 
v eni od lanskih oddaj Kronika 
na domači kabelski televiziji.

Ponudbo Kokota za brezplač-
no oddajo svoje njive za izgrad-
njo ČN z zastonj izvedenim izko-
pom do tja, župan ocenjuje kot 

Foto: SM

Župan Jožef Kokot ostro zanika trditve predstavnikov civilne inici-
ative, da naj bi bila lokacija ČN določena šele decembra lani.

Foto: SM

Zdenko Hovnik (CI): »Pokažite nam eno čistilno napravo, ki ne 
smrdi!«



DEM so sicer po prvih pritož-
bah naročile in izdelale študijo, 
po kateri škodljivih vplivov na 
okolico zaradi delovanja HE 
Formin naj ne bi bilo, oziroma, 
povedano drugače: HE Formin 
ne povzroča posedanja in po-
kanja bližnjih hiš. Občani, ki 
se jim razpoke odpirajo nad 
njihovimi glavami, rezultatom 
študije ne verjamejo, skeptični 

pa so tudi zaradi samega načina 
opravljenih meritev, ki naj ne 
bi bile izvajanje v času polnega 
obratovanja HE.

Janez Šmigoc se je zaradi po-
čenih sten na bližnji domačiji 
odločil za natančen pregled ob-
jekta ter raziskavo vzrokov raz-
pok, ki jo je opravil stalni sodni 
izvedenec in cenilec gradbene 
stroke Dušan Murovec iz Mari-

bora in v kateri nedvomno ugo-
tavlja, da je vzrok za poškodbe 
hiše »ustroj HE, prav tako pa 
tudi vibracije ob dvigovanju in 
spuščanju zapornic«. Murovec, 
kot je zapisano v uradnem stro-
kovnem mnenju, nadalje tudi 
pravi, da različna jakost vibracij 
povzroča razpoke in posedanje 
hiše ter da žarišče (HE, op. a.) 
ostaja aktivno in da gre za skup-
no težavo vseh lastnikov hiš 
tega zaselka.

Prizadeti Forminčani se zara-
di omenjenih težav že mesece 
dolgo poskušajo sestati in pogo-
voriti z vodstvom DEM, vendar 
jim to vse doslej še ni uspelo: 
»Redno kličemo župana Koko-
ta, bili smo tudi že pri njem in 
vedno dobimo odgovor, da so 
pač težave z usklajevanjem ur-
nika, ampak da bo do srečanja 
prav gotovo prišlo. Zdaj je zače-
tek marca, pa še vedno čakamo. 
Obljubljeno nam je, da naj bi se 
zdaj vendarle v kratkem zbrali.«

Razpoke se večajo
Kaj in kako je z načrtovanim 

srečanjem, smo povprašali tudi 
na vodstvo DEM in prejeli kra-
tek odgovor: »Direktor DEM in 

župan občine Gorišnica sta se 
sestala lansko leto in se dogo-
vorila, da DEM opravijo še do-
datno geomehansko raziskavo. 
Tudi ta je potrdila, da delova-
nje HE Formin nima nobenega 
vpliva na objekt. Direktor DEM 
in župan občine Gorišnica se 
bosta še sestala.«

Za kakšno geomehansko raz-
iskavo gre, je pojasnil Šmigoc: 
»Res je, da so lani prišli k nam 
še neki ljudje in odkopali teme-
lje hiše na enem vogalu, približ-
no 80 centimetrov v globino. 
Prav toliko je temelja hiše tudi 
nad zemljo. Z zabijanjem nekih 
železnih palic so menda ugotav-
ljali sestavo tal. Kaj točno pa so 
delali, ne morem reči. V roke ni-
sem dobil nobenih papirjev in 
tudi ne rezultatov te raziskave.«

Na mnenje DEM, da je geo-
mehanska raziskava ponovno 
potrdila, da delovanje HE For-
min naj ne bi povzročalo raz-
pok, pa Šmigoc pravi tako: »Te-
melji hiše so dobri in nikakor 
ne morejo biti razlog pokanja. 
Dejstvo je, da so se razpoke za-
čele po uvedbi avtomatizacije 
na HE, res pa smo porabili ne-

kaj časa, da smo ugotovili vzrok. 
Tudi v času od lani do letos se 
razpoke v hiši povečujejo. In če 
HE Formin ni kriva, naj potem 
pojasnijo, zakaj nisem mogel 
dobiti gradbenega dovoljenja 
za novogradnjo na tem območ-
ju?!«

Tudi v najbližji hiši Muhi-
čevih, ki so jo pred nedavnim 
obnovili in dogradili, so se raz-
poke v zadnjih mesecih pove-
čale. »Koliko večje so, bo treba 
ugotoviti. Čisto jasno je, da se 
nekaj dogaja. Na naši domačiji 
so zaradi merjenja širitev raz-
pok na zunanjih zidovih zabili 
posebne kline, vendar doslej ni 
prišel razlik v velikosti razpok 
še nihče pogledat ali izmerit,« 
še pravi Šmigoc.

Prizadeti občani Formina, 
ki jim HE povzroča sive lase 
in nemalo skrbi, še čakajo na 
sestanek, saj bi težave radi za-
čeli reševati z razumnim po-
govorom. Se bo vodstvo DEM 
tokrat vendarle odzvalo njihovi 
prošnji ali pa bodo, ko jim bo 
zmanjkalo potrpljenja, ubrali 
drugačno pot?

SM
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Območje občin Benedikt, 
Cerkvenjak, Lenart in Sv. Ana 
z dimnikarskimi storitvami 
pokriva samostojni podjetnik 
Jože Klobasa iz Lenarta, ki 
ima sklenjeno pogodbo samo 
v občini Benedikt, v občini 
Lenart dela na osnovi odloč-
be za opravljanje dimnikarske 
dejavnosti, v občini Sv. Ani in v 
Cerkvenjaku pa na podlagi do-
govora z župani.

Lani aprila sprejeti Zakon 
o varstvu okolja je prinesel 

kar nekaj novitet na področju 
dimnikarske službe. Največja 
je ta, da bo država dimnikar-
sko službo vzela pod svoje 
okrilje. Proti koncu leta sta še 
bila sprejeta Pravilnik o oskr-
bi malih kurilnih naprav in 
meritev ter Uredba o načinu 
predmetov in pogojih izvajanja 
obvezne državne gospodarske 
javne službe, izvajanja meritev, 
pregledovanja in čiščenja ku-
rilnih naprav. Na vprašanje, kaj 
so dimnikarjem prinesli novi 

zakonski akti, pa Jože Klobasa 
odgovarja: “Pravilnik o oskrbi 
malih kurilnih naprav, dimnih 
vodov in zračnikov pri uprav-
ljanju javne dimnikarske služ-
be, izvajanje meritev, je prine-
sel nekaj novitet in razveljavil 
vse pravilnike, ki so do takrat 
veljali. Prenehale so veljati vse 
lokalne določbe lokalnih skup-
nosti.”

Pravilniki lokalnih skupno-
sti so razveljavljeni, koncesij s 
strani države pa še vedno ni-

mate?
“Tukaj je nastal kratek stik. 

Država je v 148. členu Zakona o 
varstvu okolja določila da dim-
nikarstvo prehaja pod državno 
javno gospodarsko službo in v 
162. členu predvideva pogoje 
za pridobitev koncesije. Zakon 
navaja, da se dimnikarskim pod-
jetjem, ki so imela sklenjeno 
koncesijo ali odločbo, koncesi-
ja podeli brez javnega razpisa. 
Pričakovali smo, da bomo kon-
cesije hitro dobili, vendar se je 
zapletlo. Decembra smo dobili 
ponovni javni poziv, da se mora-
mo priglasiti. Zadeva je v teku, 
samo glede cen se še usklajuje-
mo na nivoju države. To pomeni 
za nas na tem koncu Slovenije 
malo višje cene, na ljubljanskem 
območju jih bodo morali bistve-
no znižati.”

Za pridobitev koncesije so 
pogoj tudi dimnikarji z ustrez-
no izobrazbo. Dimnikarska 
šola v Sloveniji obstaja samo v 
Mariboru. Kako je s tem?

“Zakonodajalec – Ministrstvo 
za okolje in prostor – je izdalo 
pogoje, ki morajo biti izpolnje-
ni za pridobitev koncesije. Med 
ostalimi pogoji o nekaznova-
nju, izobrazbi in še kaj je za 
dimnikarja potrebna poklicna 
izobrazba najmanj IV. stopnje. 
Nekatera dimnikarska podjetja 
sedaj priučujejo tuje delavce z 
internimi kvalifikacijami, kar 
je v nasprotju z vsemi predpisi 
in mi, ki izvajamo našo delo-
vno področje in imamo dovolj 
kvalificirane delovne sile za 
opravljanje naše dejavnosti, 

Lenart � Novosti prepočasi uveljavljene

Dimnikarji pod okrilje države
V preteklosti so podjetja, ki so izvajala dimnikarsko službo, imela kar nekaj težav, predvsem s 
strani občin pri podeljevanju koncesij. Od 194 občin jih je imelo sklenjene pogodbe le 32, ostale so 
delovale s podeljenimi odločbami, nekatere sploh niso imele urejene dimnikarske službe.

Foto: ZŠ

Jože Klobasa, samostojni podjetnik iz Lenarta

Formin � Hidroelektrarna še vedno trese

Kako dolgo bodo še čakali na srečanje?
O tem, kako HE Formin po uvedbi popolne avtomatizacije delovanja (od leta 1991) povzroča nenormalne tresljaje in s tem 
pokanje v bližini postavljenih hiš občanov, smo že obširno poročali. »Stanje je danes popolnoma enako kot takrat,« pravi 
Janez Šmigoc, ki si v imenu prizadetih že pol leta prizadeva, da bi se o nastali situaciji pogovorili skupaj z županom Jožefom 
Kokotom in direktorjem DEM Danilom Šefom.

Lenart � Županov sprejem

V petek, 25. februarja, je 
lenarški župan mag. Ivan 
Vogrin v Domu kulture v 
Lenartu priredil sprejem in 
nanj povabil predstavnike 
gospodarstva, negospodar-
stva, šolstva in društev.

Župan je govoril o do-
seženem v minulem letu in 
o načrtih za letos. Pouda-
ril je, da ni naključje, da 
ima občina Lenart slogan 
“Lenart je drugačen”, saj 
v njem živijo smeli, drz-
ni in pogumni ljudje, ki 
delajo drugače in boljše. 
Zato je Lenart bolj napre-
den, saj je največja norost 
lotevati se stvari vedno na 
enak način in pričakovati 
uspeh. Občina Lenart se 
lahko pohvali tudi z naj-
nižjo stopnjo brezposelno-
sti v Podravju. Župan mag. 
Vogrin je še posebej pouda-
ril, da so za to zaslužni vsi 
in se vsem zahvalil za po-
moč in zaključil: “Lenart je 
drugačen in bo takšen tudi 
ostal!” 

V nadaljevanju so si 
povabljeni ogledali gleda-
liško predstavo Jamski člo-
vek v režiji Nataše Barbare 
Gračner. Monokomedijo 
je odigral Uroš Fürst, član 
SNG Drame.

Zmago Šalamun

Gornja Radgona � 
Ustanovili Komunalo 
Radgona, d. o. o.

Na 18. seji občinskega 
sveta Gornja Radgona 
so v drugi obravnavi pre-
gledali ter sprejeli odlok o 
ustanovitvi javnega pod-
jetja Komunala Radgo-
na, d. o. o. To bo skrbelo 
za številne dejavnosti, 
predvsem za obvezne go-
spodarske javne službe. 
Glavne bodo oskrba s 
pitno vodo, odvajanje in 
čiščenje komunalnih in 
odpadnih padavinskih 
voda, zbiranje in prevoz 
komunalnih odpadkov, 
odlaganje ostankov pre-
delave ali odstranjevanje 
komunalnih odpadkov, 
urejanje in čiščenje jav-
nih površin ter redno 
vzdrževanje javnih cest, 
prav tako pa bo novo-
ustanovljeno podjetje 
skrbelo za urejanje in 
vzdrževanje pokopališč v 
občini ter za vzdrževanje 
in upravljanje infrastruk-
turnih in drugih objek-
tov, kot so tržnice, igrišča, 
parkirišča, postajališča 
ipd. Edini ustanovitelj in 
lastnik podjetja je občina 
Gornja Radgona, ki je v 
Komunalo kot ustanov-
no premoženje vložila 
10 milijonov tolarjev, v 
prihodnjih dveh letih pa 
so se člani občinskega 
sveta zavezali, da bodo 
iz proračuna občine vlo-
žili vanj še 30 milijonov 
tolarjev.

Miha Šoštarič

Od tod in tam

Foto: zš

bomo sprožili spor.”
To pomeni, da je tudi na po-

dročju koncesij spet zatajila 
država. Kaj bi po vaše morala 
država nujno storiti?

“V vsakem primeru bi mora-
la bolj ažurno pristopiti k zade-
vi. Dvakrat sem za občine poši-
ljal kompletno dokumentacijo 
o opremljenosti, o izobrazbi, 
o nekaznovanju in vse ostale 
stvari, to moramo narediti v 
roku osmih dni, celo čez novo-
letne praznike smo morali pri-
dobivati dokumentacijo. Drža-
ti se moramo rokov, drugače 
izgubimo možnost pristopa h 
koncesiji. Država na tem po-
dročju ne dela dovolj ažurno, 
vsi se izgovarjajo drug na dru-
gega. Iz Ministrstva za okolje 
in prostor so mi sporočili, da 
so vse skupaj predali Agenciji 
RS za okolje in spet se pojavlja 
neka nova institucija kot vmes-
ni in povezovalni člen med 
ministrstvom in nami. Zopet 
bo trajalo nekaj časa. Dela se 
dejanska škoda na terenu.”

Kaj nova zakonodaja predvi-
deva za tiste, ki bodo v bodoče 
odklanjali vaše storitve?

Ministrstvo za okolje in 
prostor v odredbi, v 24. čle-
nu, predvideva poročanje o 
oskrbi malih kurilnih naprav. 
Se pravi dimnikarska podjetja 
bodo morala voditi kataster o 
vseh opravljenih storitvah, ki 
jih zahteva zakonodajalec sam 
ali na zahtevo pristojnega in-
špektorja. Vsakih štirinajst dni 
bomo morali pošiljati poročila 
o opravljenih storitvah na mi-
nistrstvo. Na osnovi katastra 
bo država morala nekaj storiti s 
posamezniki, ki ne dovolijo oči-
stiti dimnika dimnikarju. Pred-
videne so velike kazni, za fizič-
ne osebe 50.000 SIT, za pravne 
osebe pa do enega milijona. To 
ni grožnja, ampak opozorilo 
občanom, da dimnikarjem do-
volijo opravljati svoje delo, saj 
za 50.000 SIT mi hodimo k hiši 
šest do sedem let in opravimo 
kvalitetno storitev.”

Zmago Šalamun

Foto: SM

Geomehanska raziskava je bila izvedena na temelju Šmigočeve domačije.
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Kidričevo � Na obisku šolski minister Milan Zver

Za šolo in vrtec pričakujejo več
Občino Kidričevo je v ponedeljek, 7. marca, obiskal minister za šolstvo in šport dr. Milan Zver ter se skupaj s strokovnimi so-
delavci ministrstva pogovarjal s kidričevskim županom Zvonimirjem Holcem o možnostih sofinanciranja investicij v osnovni 
šoli in vrtcu Kidričevo.

Foto: M. Ozmec

Med ogledom šole Kidričevo (z leve) ravnatelj Brane Tonejc, minister dr. Milan Zver, direktorica občinske uprave Evelin Makoter Jabloč-
nik, dr. Magdalena Šverc in župan Zvonimir Holc
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Cerkvenjak � Soglašali 
z lokacijskim načrtom

28. februarja so se na 5. 
izredni seji sestali svetniki 
občine Cerkvenjak. Raz-
pravljali so o izdaji mnenja 
k dopolnjenem predlogu 
uredbe o državnem loka-
cijskem načrtu za avto-
cesto na odseku Sp. Senar-
ska–Cogetinci, na katerega 
je občina posredovala med 
javno razgrnitvijo in obra-
vnavo več pripomb, ki so, 
kot so ugotavljali svetniki, 
bile v veliki meri upošteva-
ne. Ostalo je nekaj odprtih 
vprašanj. Najbolj pereča je 
izgradnja cerkvenjaškega 
priključka na avtocesto, saj 
je ta vezana na vzpostavi-
tev elektronskega sistema 
cestninjenja. To je za obči-
no Cerkvenjak nesprejem-
ljivo, saj je takšna vezanost 
časovno popolnoma nedo-
ločljiva in vprašljiva. Na iz-
gradnjo priključka na avto-
cesto so vezani vsi občinski 
razvojni programi in načr-
ti, še posebej projekt poslov-
no obrtne cone Cerkvenjak. 
Priključek pa je potreben 
tudi zato, ker bodo sicer 
za dostop z avtoceste s so-
sednjih priključkov do in iz 
Cerkvenjaka dodatno obre-
menjene lokalne ceste, ki 
tudi niso dimenzionirane 
in opremljene in bi jih bilo 
v tem primeru potrebno 
rekonstruirati. S tem stališ-
čem so pred kratkim sezna-
nili ministrstvo za promet, 
ki je odgovorilo, da bo pri-
ključek Cerkvenjak izveden 
in funkcionalno uporaben 
sočasno z avtocestnim od-
sekom od Sp. Senarske do 
Cogetincev najkasneje do 
konca leta 2008, kot to do-
ločajo tudi sklepi Vlade RS 
iz julija 2004.”

Na osnovi pisnega zago-
tovila Ministrstva za promet 
so svetniki podali pozitivno 
mnenje k predlogu dopolnje-
ne uredbe.

Zmago Šalamun

Prvenci � Spominska 
svečanost

V petek, 4. marca, je bila 
v Prvencih krajša sloves-
nost ob spomeniku pri ga-
silskem domu, ki so ga kra-
jani postavili pred 30 leti 
v spomin padlim kurirjem 
Antonu Hrgi iz Dornave, 
Cirilu Krajnčiču iz Zamu-
šanov, Leopoldu Krajnčiču 
iz Borovcev in Božidarju 
Žnidariču iz Zamušanov. 
Kurirji so po izdaji padli 4. 
marca 1945. Poleg delega-
cije Območnega združenja 
borcev in udeležencev NOB 
Ptuj so se spominske sve-
čanosti udeležili tudi borci 
markovške borčevske orga-
nizacije. O dogajanju v teh 
tragičnih trenutkih je govo-
ril Stanko Lepej, predsednik 
Komisije za spomenike in 
spominska obeležja pri ob-
močnem združenju NOB 
Ptuj, delegacija na čelu z 
županom Francem Kekcem, 
predsednikom Območnega 
združenja Mitjo Mrgoletom 
in predsednikom markov-
ske borčevske organizacije 
Janezom Štrafelom pa je k 
spomeniku položila venec. 
V pogovoru po svečanosti 
so se udeleženci dogovori-
li, da bo občina Markovci 
ob dnevu zmage nad fašiz-
mom v maju organizirala 
okroglo mizo na temo »Par-
tizanski kurirji«, saj je bilo 
Ptujsko polje med vojno 
križišče kurirskih poti in je 
toliko domačinov padlo na 
tej domoljubni nalogi.

L. S.

Od tod in tam

V pogovoru, v katerem 
so sodelovali tudi državna 
sekretarka v ministrstvu za 
šolstvo in šport dr. Magda-
lena Šverc, poslanec v dr-
žavnem zboru Branko Ma-
rinič ter direktorica občin-
ske uprave Evelin Makoter 
Jabločnik, so ministra in 
njegove sodelavce seznanili 
z že izvedenimi in predvide-
nimi investicijami ter aktiv-
nostmi na področju šolske 
in predšolske vzgoje in vrtca 
v občini Kidričevo.

Kot je povedal župan ob-
čine Kidričevo Zvonimir 
Holc, so ministra in njegove 
sodelavce seznanili z izgrad-
njo oziroma rekonstrukcijo 
šolskega prostora v Cirkov-
cah, kjer je prišlo do več 
nepredvidenih del in zaradi 
tega tudi do bistvenega po-
večanja prvotno načrtova-
nih sredstev za to investici-
jo. Zaradi vlage je bilo treba 
sanirati in podzidati temelje, 
zaradi neenakomernih višin 
in vlažnih sten je bilo treba 
sanirati talne plošče v pri-
tličju, izvedli so novo posut-
je, estrihe, hidroizolacijo in 
hitro vezoči estrih.

V pritličju so za premo-
stitev na treh mestih izve-
dli jeklene nosilce, zaradi 
razpok so morali sanirati in 
na novo naredili stopnišča 
v nadstropju in podstrešju, 
obnovili pa so tudi dotraja-
ne lesene stopnice. Nujno 
potrebna je bila dodatna 
statična ojačitev stropov, 
zaradi vlage in lesne gobe 
so morali odstraniti ves stari 
parket, izvedli so suhi estrih 
ter postavili novo leseno 
podkonstrukcijo. Poleg tega 
so zaradi vlage in uničene-
ga ometa morali opraviti še 
kup drugih nepredvidenih 

roka izvedbe sanacije do 1. 
septembra 2004. In v tem 
času je občina Kidričevo 
naročila ter pridobila do-
kument za rekonstrukcijo 
kuhinje. V okviru investici-
je je predvidena poglobitev 
sedanjega prostora kuhinje 
za 70 cm, sanacija vseh te-
meljev in opornega zidu ter 
izvedba novega tlaka v ku-
hinji in vseh spremljajočih 
prostorih, zaradi primernej-
še razporeditve prostorov 
pa tudi izgradnja novih pre-
delnih sten ter zamenjava 
stavbnega pohištva. Vred-
nost celotne rekonstrukcije 
je bila ocenjena na blizu 59 
milijonov.

Glede na sklep sveta obči-
ne Kidričevo, ki je bil spre-
jet novembra 2004, pa so 
naročili in izdelali idejno 
zasnovo prizidka kuhinje in 
jedilnice k obstoječi šoli, kar 
naj bi veljalo okoli 130 mili-
jonov tolarjev.

Ministra Zvera in njegove 
sodelavce so seznanili tudi 
z dejstvom, da tudi vrtec 
Kidričevo ne ustreza pros-
torskim standardom, saj je 
skupna kvadratura vseh po-
vršin 30 let stare in dotrajane 
stavbe 786 kvadratnih me-
trov, vrtec pa obiskuje 145 
otrok, poleg tega pa so in-
špekcijske službe ugotovile, 
da ne ustreza več sanitarno-

tno dokumentacijo, po ka-
teri naj bi tik ob sedanjem 
zgradili novi vrtec. Projekt 
predvideva enonadstropno 
stavbo, oziroma 8-oddelčni 
vrtec, in sicer 4 oddelke pr-
vega ter 4 oddelke drugega 
starostnega obdobja, velik 
naj bi bil 1949 kvadratnih 
metrov, vrednost investici-
je pa je ocenjena na dobrih 
600 milijonov tolarjev.

Glede na to, da je ob 
osnovni šoli Kidričevo mož-
no umestiti tudi vrtec, ki bi 
lahko koristil tudi predvi-
deno novo šolsko kuhinjo, 
pa bi se lahko vrednost in-
vesticije za vrtec zmanjšala 
okoli 438 milijonov. Ker je 
za bodoči vrtec predvideno 
tudi daljinsko toplotno ogre-
vanje in s tem tudi izgradnja 
toplotne podpostaje, bi se 
vrednost investicije znižala 
še za okoli 8,6 milijonov, saj 
ima šola podpostajo z dovolj 
kapacitete.

Na željo ministra dr. Mi-
lana Zvera so si zatem vsi 
skupaj ogledali dotrajane in 
sanacije potrebne prostore 
kidričevske šolske zgradbe, 
kjer jih je o vsem podro-
bneje seznanil tudi ravna-
telj Brane Tonejc. Glede 
na dejstvo, da je minister 
Zver izrazil pripravljenost 
ministrstva za sodelovanje 
pri omenjenih projektih ter 
naročil svojim strokovnim 
službam, da vzpostavijo na-
daljnje sodelovanje in pro-
učijo konkretne možnosti, 
oziroma variante sofinanci-
ranja, so v občini Kidričevo 
z obiskom zadovoljni.

M. Ozmec

higienskim ter funkcional-
nim pogojem za delovanje. 
Na osnovi teh ugotovitev so 
naročili in izdelali projek-

del ter novo greznico, vred-
nost vseh nepredvidenih 
dodatnih del pa je presegla 
47 milijonov tolarjev.

Posebej so se posvetili 
problematiki osnovne 
šole Kidričevo, ki jo v 18 
oddelkih obiskuje 329 otrok 
od 1. do 9. razreda in že ne-
kaj mesecev obratuje brez 
šolske kuhinje, saj je bila do-
sedanja stara že prek 50 let 
in so jo zaradi dotrajanosti 
in neustrezne razporejeno-

sti prostorov, predvsem pa 
zaradi tega, ker ni ustrezala 
novim standardom HACCP, 
morali do sanacije zapreti. 
Zdravstveni inšpektorat je 
že decembra 2001 z odločbo 
zahteval sanacijo šolske ku-
hinje ter prilagoditev novim 
standardom. Ker pa občina 
Kidričevo ni mogla zagoto-
viti finančnih sredstev za 
sanacijo, je na osnovi vloge 
šole zdravstveni inšpektorat 
izdal sklep za podaljšanje 
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Ptuj in Piran sta po vele-
poslanikovem prepričanju 
dve najlepši mesti v Sloveniji. 
»Zelo sem vesel, da sem ob 
tako lepem kulturnem do-
godku lahko prišel na Ptuj, 
ki je še en kamen v mozaiku 
odnosov med Slovenijo in Av-
strijo in kamenček v odnosu, 
v katerem sodeluje slovenska 
manjšina s Slovenijo. To sode-
lovanje je zelo intenzivno na 
državni, deželni in občinski 
ravni ter na kulturni ravni. 
Vse, kar je kulturnega, me za-
nima, kultura je tista, ki zbli-
žuje narode.« Od lani je med 
državama v veljavi tudi kul-
turni sporazum.

Slovenija 
pomembnejša
od Kitajske

Veleposlanik dr. Valentin 
Iznko zelo dobro pozna ne-
katera ptujska podjetja, zlasti 
še Perutnino. Njegova želja 
je, da bi se gospodarsko so-
delovanje med državama še 
razširilo, da bi Slovenija še več 
izvažala v Avstrijo. Slovenija je 
po nakupu avstrijskega blaga 
na prebivalca prva, prehitela 
je celo Švico, Avstrijci pri na-
kupu slovenskega blaga po 
prebivalcu sicer niso prvi, 

prvi pa so v EU. Slovenija je 
za Avstrijo večje in pomemb-
nejše tržišče kot Kitajska ali 
Rusija, Skandinavija. Avstrijski 
izvoz v Slovenijo se je lani po-
večal za 29 odstotkov, znašal 
je 1,8 milijarde evrov, Sloveni-
ja je lani izvozila v Avstrijo za 
eno milijardo evrov, poveča-
nje je bilo 32-odstotno. »Tega 
se zelo veselimo, ker trgovina 
ne sme biti enosmerna ulica.« 
Veleposlanik je ob nizanju 
podatkov o gospodarskem so-
delovanju med državama opo-
zoril tudi na neke manj znane 
stvari, da slovenski prevoznik 
Adria Airways leti v Frankfurt 
z Dunaja, prav tako v Münc-
hen. To je zelo dobičkonosna 
linija. Vesel pa bo tudi vsakega 
konkretnega sodelovanja med 
Ptujem oziroma Spodnjim Po-
dravjem in Avstrijo.

Kariera dr. Valentina Inzka, 
koroškega Slovenca, ki zavze-
ma vidno mesto v avstrijski di-
plomaciji, je izredno zanimiva, 
prav tako njegove korenine. 
Njegov prastric je bil skupaj 
s Slomškom soustanovitelj 
Mohorjeve družbe, 27 let je 
bil tudi poslanec v koroškem 
deželnem zboru. V Ljubljani 
ima svojo ulico, Einspilerjevo 
ulico. Drugi stric pa je bil po-
slanec v dunajskem parlamen-
tu. Manjšinski politik je bil 

tudi njegov oče. V bistvu pa 
so bili vsi njegovi bližnji pe-
dagogi, babica, starši, sestra, 
le veleposlanika je zaneslo v 
uradniške vode.

Avstrija pozna le 
poklicne diplomate

V Gradcu je študiral pravo, 
srbohrvaščino in ruščino, di-

plomatsko akademijo je obis-
koval na Dunaju. Mednarod-
no kariero je v bistvu pričel 
v Mongoliji, ker je znal rusko, 
delal je v okviru razvojne po-
moči Združenih narodov. Po 
sedmih letih pa se je odločil, 
da bo opravil sprejemni izpit 
v zunanjem ministrstvu, ki je 
trajal pet dni. Najprej se ga je 
sicer otepal, ker je dejal, da je 

za njim že sedem let dela za 
Združene narode. Na primer 
izpit iz mednarodnega prava 
lahko opravljaš v nemščini, 
angleščini ali francoščini, 
ekonomijo v angleščini, diplo-
matsko zgodovino v francoš-
čini, potem so tu še testi spo-
mina, psihološki in jezikovni. 
»Če zbereš 20 točk in imajo 
prosto mesto, te vzamejo, 

nič ne vprašajo. V zunanjem 
ministrstvu delamo kot diplo-
mati trije Slovenci, gradiščan-
skih Hrvatov je nekaj več,« je o 
tem, kako je zašel v diplomaci-
jo, povedal dr. Valentin Iznko. 
V Avstriji poznajo samo po-
klicne veleposlanike, le častni 
konzuli so lahko tudi ljudje, ki 
niso opravili sprejemnega iz-
pita v zunanjem ministrstvu. 
Delal je že tudi v Beogradu, 
kjer je bil kulturni in tiskovni 
ataše, Sarajevu, New Yorku, 
na Češkem, v Pragi je ustano-
vil avstrijski kulturni institut, 
pa tudi v Sandžaku je bil nekaj 
časa. Na Dunaju je bil pet let 
vodja za srednjo in JV Evropo, 
tudi za centralno Azijo in juž-
ni Kavkaz.

Zelo tesno Slovenija in Av-
strija sodelujeta tudi na kon-
zularnem področju. Če ima na 
primer kakšen državljan Slo-
venije težave v Bogoti, Maro-
ku ali Južni Afriki, bo pomoč 
dobil na avstrijskem velepos-
laništvu. V Podgorici, ko bo 
Slovenija odprla svoje pred-
stavništvo, bodo v njem lahko 
poiskali pomoč Avstrijci. Av-
strija je tudi nekaj prispevala 
v sklad za deminiranje, kjer je 
Slovenija nosilka.

»Zdaj sedimo v isti ladji, zato 
je zelo pomembno, da skupaj 
veslamo,« je ob koncu kratke-
ga pogovora v ptujski Mestni 
hiši povedal avstrijski velepos-
lanik dr. Valentin Iznko.

V Mestnem gledališču na 
Ptuju sta si predstavo koro-
ških Slovencev ogledala tudi 
državni sekretar za Sloven-
ce v zamejstvu in po svetu v 
kabinetu predsednika vlade 
Franc Pukšič in poslanec v dr-
žavnem zboru Jože Jerovšek. 
Franc Pukšič je dejal, da je so-
botni večer v ptujskem gleda-
lišču ob gostovanju koroških 
Slovencev eden izmed prijet-
nejših dogodkov in hkrati tre-
nutkov v njegovem delu.
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Foto: Črtomir Goznik

Avstrijski veleposlanik dr. Valentin Inzko v družbi poslanca državnega zbora Jožeta Jerovška in Fran-
ca Pukšiča, državnega sekretarja v kabinetu predsednika vlade

Ptuj � KTV zgodba

Nič več zmede
Meta Puklavec (DeSUS) 

je župana dr. Štefana Čelana 
spomnila na to, da je obljubil, 
da bodo o njeni pobudi, da bi 
se del sredstev iz naslova ko-
munalne takse uporabilo za 
vzgojo in izobraževanja, raz-
pravljali na februarski redni 
seji. Pobudo je dala na izredni 
seji o Gajkah. Ponovil je, da 
gre za namenska sredstva, ki 
se ne morejo uporabljati ne-
namensko oziroma protizako-
nito, kljub temu pa so njeno 
pobudo uvrstili med pobude 
in vprašanja, kar pomeni, 
da bodo o njej še govorili. 
Marija Magdalenc (ZLSD) 
je v svoji pobudi govorila o 
nezadovoljstvu občanov z 
vzdrževanjem stanovanjskega 
fonda v lasti mestne občine 
Ptuj. Izpostavila je dva pri-
mera, Slovenski trg 3, kjer je 
poškodovana streha, in Volk-
merjevo 30, kjer gre za po-
škodovano streho in žlebove. 
Program vzdrževanja je bil 
sicer predložen mestnemu 
svetu, vendar iz njega ni raz-
vidno, katera dela se bodo v 
posameznih enotah izvedla. 
Med drugim bi bilo potrebno 
preveriti, če so v stanovanju v 

Volkmerjevi res položili nove 
parkete in obnovili kopalni-
co, medtem ko v starem mest-
nem jedru zamakajo strehe. 
Mnenja je, da gre pri porabi 
100 milijonov za vzdrževanje 
stanovanjskega fonda za pre-
cejšnjo samovoljo, zato bi bila 
potrebna večja kontrola nad 
porabo teh sredstev v dobro 
vseh občanov. Župana je tudi 
vprašala, kako daleč je revizija 
obnove Čučkove 2, ki jo bodo 
v uporabo predali maja letos, 
ker jo je obljubil zaradi ne-
racionalne porabe sredstev. 
Vlado Čuš (Zeleni Ptuja) je 
mestnemu svetu predlagal, da 
čim prej pridobi vse potrebne 
podatke o letošnjem kurento-
vanju, in da bi o pripravah na 
kurentovanje 2006 govorili v 
posebni točki na eni od pri-
hodnjih sej mestnega sveta. 
Občutek ima, da je prireditev 
v krizi, pričakoval pa je tudi, 
da se bo svet LTO pogosteje 
sestajal, potem ko so razrešili 
direktorja. Morda se je tudi, 
a vabila zanj kot član sveta ni 
prejel. Rajko Fajt (SDS) je iz-
razil ogorčenje zaradi izpusta 
imena nagrajenca Miroslava 
Lucija ob 10-letnici zavoda Bi-

stra v zapisu, ki ga je objavil 
Ptujčan. V najnovejši številki 
so se za spodrsljaj že opravi-
čili, so mu odgovorili. Mag. 
Borisa Gerla pa še posebej 
skrbi, ker ne ve, kaj sežigajo 
v Opteju, čeprav dovoljenje 
imajo. V Kicarju in Podvincih 
pa vre zaradi izjave Jerneje Šo-
emna v Štajerskem tedniku v 
zvezi s kanalizacijo, kjer med 
drugim govori o tem, da so 
težave pri pridobivanju služ-
nostnih pogodb. Kot je pove-
dal svetnik Marjan Kolarič 
(SDS), je bil izdelan načrt 
kanalizacije za Podvince in 
južni del Kicarja v letu 2001, 
v letu 2002 so začeli zbirati 
podpise vaščanov Podvin-
cev, kjer so na oviro naleteli 
pri treh vaščanih na koncu 
Podvincev, ki niso želeli, da 
bi fekalna kanalizacija šla po 
njihovem zemljišču. Zato so 
predlagali rešitev, da se trasa 
premakne 1evo ali desno za 
deset metrov. Po pogovorih s 
takratnim županom Mirosla-
vom Lucijem in podžupanom 
Milanom Čučkom je bilo do-
govorjeno, da se bo v kana-
lizacijo v Podvincih vlagalo, 
ko bo prišlo do izgradnje od-

lagališča Gajke. V Podvincih 
še vedno želijo kanalizacijo 
in čakajo odgovor mestne 
občine Ptuj v zvezi z nastalo 
situacijo. Na 27. seji mestnega 
sveta, ki je bila 28. februarja, 
je odgovor na pobudo med 
drugim prejel Janez Rožma-
rin (N.Si), ki je predlagal, da 
se krajanom naselja Turnišče 
v mestni četrti Breg podro-
bneje predstavijo projekti za 
hitro cesto z informacijo o 
križiščih in krožiščih. Ne gle-
de na to, da so krajanom že 
podrobneje predstavili tako 
idejni kot lokacijski načrt v 
času razgrnitve za hitro ce-
sto s povezovalnimi cestami 
mesta Ptuja, kot tudi za avto-
cesto Slivnica–Draženci, da 
je bil organiziran poseben 
sestanek z lastniki zemljišč v 
postopku priprav na odme-
ro le-teh, ni nobene ovire, da 
celotnih projektov ne bi po-
novno podrobneje predsta-
vili ter po potrebi za vsakega 
posameznika pripravili tudi 
ustrezno kartografsko gradi-
vo, so na pobudo odgovorili 
v strokovnih službah mestne 
občine Ptuj.
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Ptuj � Svetniška vprašanja in pobude

Za kopalnice je denar, za strehe pa ne
Tudi na februarski seji mestnega sveta, ki je bila 28. februarja, so imeli svetniki in svetnice vrsto vprašanj 
ter zanimivih pobud in predlogov.

Ptuj � Še o obisku avstrijskega veleposlanika

»Zdaj sedimo v isti ladji ...«
V Mestni hiši na Ptuju je 5. marca zvečer podžupan mestne občine Ptuj mag. Miran Kerin v družbi direktorja občinske uprave 
mag. Stanka Glažarja pripravil vljudnostni sprejem za avstrijskega veleposlanika v Republiki Sloveniji dr. Valentina Iznka, 
ki se je odzval vabilu mestne občine. Po kratkem pogovoru v Mestni hiši si je skupaj z mamo ogledal komedijo Življenje po-
deželskih plejbojev v izvedbi Slovenskega prosvetnega društva Danica – teatra ob Dravi iz Šentprimoža v Avstriji v Mestnem 
gledališču na Ptuju. V spomin na srečanje mu je mag. Miran Kerin podaril ptujski kelih, Ptujčanom pa je dr. Valentin Iznko 
podaril ploščo svoje žene, znane operne pevke Bernarde Fink.

Dan po drugem sestan-
ku vseh vpletenih v ptuj-
sko zgodbo o KTV, ki je bil 
23. februarja, je iniciativni 
odbor KTV preko medijev 
pozval ptujskega župana 
dr. Štefana Čelana, da bi 
vendarle naredili konkret-
nejše korake pri razpleta-
nju zgodbe o KTV, ker dan 
prej niso sprejeli nobenih 
pravih zaključkov. Pobudo 
je sprejel, najpomembnej-
ši sklep, ki so ga prejeli 8. 
marca, je, da od marca po-
ložnice pošilja le KKS.

Ljudje so vse bolj zbegani, 
še posebej ko prejmejo dve 
položnici, eno od KKS, d. d., 
Ptuj, drugo od Ingela, d. o. o. 
Zaradi tega se povečuje števi-
lo neplačnikov, zaradi tega se 
slabi sistem, slabša kvaliteta 
sprejema, nekateri celo govo-
rijo o televizijskem mrku. Ne 
glede na to, da jih odločbe 
ustavnega sodišča in višjega 
sodišča še vedno razdvajajo, 
vsaka stran si jo razlaga po 
svoje, so vendarle skupno 
ugotovili, da je delniška druž-
ba KKS, Ptuj, ki jo je ustanovi-
la mestna občina Ptuja, edina 
prava rešitev. Stojan Žižek, 
predsednik sveta mestne četr-
ti Ljudski vrt, je na torkovem 
sestanku v ptujski Mestni hiši 
še posebej poudaril, da poti 

nazaj ni. Na pogovoru pri 
ptujskem županu so sodelo-
vali še Boris Krajnc, Milan 
Ostrman, Janez Rožmarin 
in Rudi Zemljič. Člani inicia-
tivnega odbora so predlagali, 
da naj bi operater in vzdrže-
valec sistema znova postal 
Ingel, d. o. o. Ptujski župan dr. 
Štefan Čelan je predlog o tem, 
da se preuči možnost menjave 
operaterja, sedaj je to Teleing, 
sprejel. Načelno temu pred-
logu ne nasprotujem, še pou-
darja, in mu tudi nikoli nisem. 
“V odločitev za izbiro drugega 
operaterja nas je prisilil Ingel 
sam, ker z delniško družbo 
ni hotel sodelovati, niti pod-
pisati pogodbe, občani pa so 
vendarle morali dobiti sliko in 
zvok. V tem trenutku se mož-
nosti za zamenjavo operaterja 
preučujejo.”

Do dokončne ureditve raz-
mer v KTV Ptuj bo položnice 
pošiljala le delniška družba.

Kar pa zadeva deleže posa-
meznih vlagateljev v sistem, 
se bo potrebno najprej dogo-
voriti o kriterijih delitve. To pa 
je že naslednja faza reševanja. 
Ptujski župan je po torkovem 
sestanku z iniciativnim od-
borom zadovoljen, podobno 
ocenjujejo tudi v odboru.

MG



Sestanki v Ljubljani se na-
mreč kar vrstijo, kaj dalje od 
popravljanja in preurejanja 
dokumentov pa še ni videti. 
»Osebno še nimam v rokah 
dokumentacije in pooblasti-
la z vodenje tega projekta, o 
čemer smo se dogovorili že 
lani, kar pomeni, da ga še 
vedno vodi žetalski župan 
Anton Butolen, kljub temu 
pa vso zadevo spremljam. 
Dokler ne bom imel poob-
lastila s strani vseh županov, 
se niti ne nameravam niti ne 
morem pretirano ukvarjati 

s tem projektom, saj je ne-
smiselno, da ga vodita dva 
ali več ljudi, čeprav sem pre-
pričan, da bi kot poslanec 
lažje poskrbel za črpanje dr-
žavnih finančnih virov. Ker 
sem imel občutek, da so se 
zadeve zavrtele v nasprotno 
smer od pričakovanj, sem 
posredoval pri organizaciji 
srečanja na pristojnem mi-
nistrstvu. Skrajni čas je, da 
se začne delati tudi na tere-
nu, ne le za mizami. Kolikor 
mi je znano, naj bi do težav 
in zastojev prišlo zaradi do-

kumentacije, ki jo izdeluje 
TMD Invest iz Ptuja,« je v 
zvezi z vodovodnimi težava-
mi povedal domači poslanec 
DZ Branko Marinič.

Kaj je pravzaprav narobe z 
dokumentacijo in kje nastaja 
»kratki stik« med ministr-
stvom in prizadetimi haloški-
mi občinami, je podrobneje 
razložil uradni skrbnik pro-
jekta Anton Butolen, ki je, 
kot pravi, bil tudi pobudnik 
preteklega srečanja: »V bistvu 
je na sestanku, ki ga je sklical 
direktor direktorata Radovan 
Tavzes, šlo za usklajevanje 
grafičnega dela predinvesti-
cijskega projekta. Sporno je 
vprašanje, okrog katerega se 
vrtimo, kaj se šteje kot pri-
marni in kaj kot sekundarni 
vod, s tem pa je seveda po-
vezano vprašanje financira-
nja, saj država investira le v 
izgradnjo primarnega voda. 
V projektu, kot je narejen, 
ministrstvo ne priznava 
večinskega del primarnega 
voda, pač pa kot primar pri-
znava le vod, ki povezuje dve 
naselji oz. dve sosednji vasi, 
kar je v pogojih razpršene 
gradnje nemogoče. Tu je srž 
težave in tu okoli so tekli po-
govori. Zaradi tega smo se se-
stanka udeležili oba župana 

in tajnik občine Majšperk ter 
pripravljavci dokumentacije 
iz TMD Invest Ptuj. Dogovo-
rili smo se, da bodo grafične 
karte pripravili tako, da bo 
eksplicitno razvidno, kaj je 
primar in kaj sekundar. Sam 
moram reči, da sem zelo ne-
zadovoljen s takim potekom, 
ker se o tej zadevi pogovar-
jamo praktično že celo leto 
in se vrtimo v nekem zača-
ranem krogu. Zato sem tudi 
skorajda izsilil sestanek z 
državnim sekretarjem Danie-
lom Starmanom in okoljskim 
ministrom Podobnikom.«

Kot je razumeti Butolena, 
bi v primeru, če bi (bo?) v 
celoti obveljalo »ljubljansko« 
pojmovanje primarnega 
voda, skoraj gotovo pomeni-
lo konec projekta Vodovod-
ne oskrbe zahodnih Haloz, 
saj bi se s tem večinski delež 
financiranja prenesel na ob-
čine in ne Vodni sklad, tega 
pa borni občinski proračuni 
ne bi prenesli. Po takem poj-
movanju bi namreč praktič-
no vse vode morale zgraditi 
občine same, saj bi bili oce-
njeni kot sekundarni, razen 
v primeru, da bi povezovali 
dve različni naselji. »Primer 
je naše naselje Žetale, skozi 
katerega teče glavni vod v 

dolžini 6 kilometrov. Ker je 
ta vod, čeprav glavni, v enem 
samem naselju, naj bi bil zato 
sekundarni, kar pomeni, da 
ga mora financirati občina 
sama.«

Se država izmika?
Podobno kot Butolen raz-

mišlja tudi videmski župan 
Friderik Bračič: »Primarni 
vod je na našem terenu tudi 
glavni vod skozi eno samo 
naselje, ne le povezujoči vod 
od vasi do vasi. Po zadnjem 
dogovoru je zdaj v pripravi 
popravek dokumentacije 
v smeri prilagoditve zahte-
vam ministrstva. Vsekakor 
upamo, da bomo v kratkem 
času končali urejanje doku-
mentacije in upamo, da bo 
obveljal predvideni sistem 
financiranja z večinskim de-
ležem (okoli 70 odstotkov, 
op. a.) vodnega sklada, sicer 
pa bomo morali razliko pri-
dobiti iz naslova strukturnih 
skladov. V našem proračunu 
imamo pripravljenih 33 mili-
jonov za ta projekt, 12 milijo-
nov tolarjev je iz priključnin 

in verjamem, da bomo poleti 
lahko začeli gradnjo v Skoriš-
njaku in Gradišču.«

Menda se z izvedbo mudi 
tudi državnemu vrhu, saj 
se na ministrstvu zavzema-
jo za čimprejšnjo rešitev in 
komisija že komaj čaka na 
potrditev predinvesticijske-
ga plana. Kopja pa se očitno 
lomijo na denarju – kdo bi 
moral dati več; ali občine ali 
država. Čeprav se je nedolgo 
nazaj še govorilo o predvide-
nih 700 milijonih državnega 
denarja in dobrih 300 milijo-
nih iz treh občinskih blagajn, 
zdaj kaže, da bi radi državni 
uradniki režo svojega moš-
njička precej bolj zožali. To 
navsezadnje niti ni poseb-
nost, toda če se bo država v 
primeru haloškega vodovoda 
uspela dodobra izmakniti fi-
nančni odgovornosti, se lah-
ko zgodi, da bodo posamezni 
primarni vodi (p)ostali le lep 
spomenik brez vrednosti, saj 
občine ne bodo zmogle zgra-
diti ogromnega sekundarne-
ga omrežja.

SM

Haloze � Kje se zapleta vodovodni projekt zahodnih Haloz

»Piti ali ne piti …«
…(vodo iz javnega vodovoda) je nekoliko prirejena Shakespearova krilatica, ki te dneve gotovo para 
živce v prvi vrsti županom treh haloških občin, vključenih v projekt vodooskrbe zahodnih Haloz, za 
njimi pa si jo z vedno večjim ogorčenjem in vse manj potrpljenja ponavljajo vsi tisti, ki na vodovod 
čakajo že leta.
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Previdno pri
uvozu merjascev
in semena!
V Kmetijsko-gozdarski zbornici Slovenije pozi-
vajo rejce prašičev na pazljivost pri uvozu ple-
menskih živali in semena merjascev.

»Rejci naj pri uvozu zahtevajo uradno potrdilo, da 
živali niso nosilke virusne bolezni PRRS (prašičji re-
produktivni in respiratorni sindrom), imenovane tudi 
bolezen modrih ušes. Ljudem PRRS ni nevaren, rejcem 
prašičev pa povzroča velik izpad dohodka,« sporoča 
Danilo Potokar s KGZS. Slovenija je namreč ena red-
kih držav, v kateri ta virus ni prisoten. Zaradi proste-
ga trgovskega prometa s prašiči po vstopu Slovenije v 
Evropsko unijo pa obstaja nevarnost njegovega vnosa. 
Virus se uradno pojavlja tudi v Avstriji, Madžarski, 
Poljski in večini ostalih držav.

Glavni vir okužbe je živa žival – prašič, ki običajno 
ne kaže nikakršnih znakov bolezni. V reji se virus širi 
s svinj na potomce preko maternice, znotraj črede z ne-
posrednim kontaktom ter z merjasca na svinje s seme-
nom. Najugodnejši čas za njegovo širjenje je zima.

Virusna bolezen PRRS prinaša hude ekonomske po-
sledice rejcem prašičev. V zadnjih petnajstih letih je 
prizadela 60–80 % vseh rej na svetu. Škoda nastaja 
predvsem zaradi slabše plodnosti, ki je posledica zgod-
nje embrionalne smrtnosti zarodkov in poroda mrtvih 
ter slabo razvitih pujskov, ki poginejo kasneje. Pitance 
pa bolj kot direktni vplivi virusa, ki oslabi splošno od-
pornost živali na ostale bolezni, ogrožajo sekundarne 
okužbe. Posledica je nižji prirast, višja smrtnost, visoki 
stroški zdravljenja in težave pri prodaji razvojno neiz-
enačenih prašičev.

Pripravila: SM

Kmetijstvo � KGZS opozarja

Po zadnjih informacijah naj 
bi se celoten projekt razdelil v 
dve časovni fazi prijave. V prvo 
fazo so zajete občine oziroma 
deli kanalizacijskega (in po-
nekod vodovodnega) omrežja 
po posameznih občinah, za 
katere je že urejena vsa potreb-
na dokumentacija. Ta mora 
biti poslana na naše okoljsko 
ministrstvo najkasneje aprila, 
zaenkrat pa so na spisku deli 
kanalizacijskih sistemov v na-

slednjih občinah: Mestna obči-
na Ptuj z vrednostjo 2,3 milijar-
de tolarjev (večino predstavlja 
posodobitev centralne čistilne 
naprave, ki bo zahtevala dobro 
milijardo in pol tolarjev), Hajdi-
na z vrednostjo 974,4 milijona 
tolarjev, Gorišnica z vrednostjo 
430, 6 milijona, Starše z dobri-
mi 493 milijoni, Kidričevo z 1,7 
milijarde tolarjev in morda še 
delček kanalizacijskega omrež-
ja v Markovcih v vrednosti 20 

milijonov tolarjev.
Sicer, kot pravi vodja projek-

ta Jernej Šoemen, ta spisek za 
prvo fazo prijave še ni potrjen, 
saj ga morajo najprej potrditi 
na našem okoljskem ministr-
stvu, nato pa bo poslan v pre-
gled (in odobritev) v Bruselj. 
Niti ena od navedenih občin 
se v prvo fazo sofinanciranja 
ne bo uvrstila s celotnim pred-
videnim omrežjem na svojem 
ozemlju, še najbolj pa jo je v 
tej prvi fazi skupila občina 
Markovci, saj zaradi nerešenih 
služnostnih pogodb na parce-
lah v Gorišnici do ČN v Formi-
nu praktično ne more uvrstiti 
svojega projekta v prvo fazo. Iz 
te je v celoti izpadla tudi obči-
na Videm, ki pa ima še vedno 
možnost prijave v drugo fazo. 
Tudi Gorišnica kandidira v 
prvi fazi le z manjšim delom 
predvidenega sistema, ki zaje-
ma izgradnjo kanalizacijskega 
primarnega voda v sami Goriš-
nici in Moškanjcih.

Druga faza prijave naj bi 
sledila hitro po prvi, saj naj bi 
vmesno obdobje trajalo le dva 
meseca, kar pomeni, da naj bi 
vsi zahtevani dokumenti roma-
li v Ljubljano najkasneje junija. 
V tem času naj bi občine, ki še 

niso uredile vse potrebne do-
kumentacije, slednjo pripra-
vile in jo poslale v pregled po 
istem postopku – torej najprej 
na naše ministrstvo, potem pa 
v Bruselj.

Seveda pa vsaka časovna 
zamuda oziroma zamujanje 
pri prijavah na razpis lahko 
predstavlja tudi izgubo deleža 
evropskega sofinanciranja, saj 
je količina denarja za tovrstne 
projekte (teh je v Sloveniji vsaj 
17!) omejena.

Zaenkrat je sistem sofinanci-
ranja takšen, da naj bi občine 
po uspešni kandidaturi za iz-
vedbo kanalizacijskega omrež-
ja iz evropskega kohezijskega 
sklada dobile 65 odstotkov 
denarja, z okoljskimi dajatvami 
naj bi se zbralo 13 odstotkov, 
iz nepovratnih sredstev MOPE 
12 odstotkov, preostalih 10 
odstotkov pa naj bi zagotovile 
občine iz svojih proračunov. 
Po mnenju Šoemna je to sicer 
optimalna slika financiranja, 
bolj realno pa je pričakovati, 
da naj bi se sofinancerski de-
leži občin gibali od deset do 
največ dvajset odstotkov vred-
nosti projekta.

SM

Kanalizacija � Kaj bo v prvi fazi evropskega financiranja

Bitka za evropski denar se začenja
Kot smo že poročali, so se predstavniki občin, povezanih v skupni projekt zaščite podtalnice Dravskega in 
Ptujskega polja, Komunalnega podjetja Ptuj, projektantskega podjetja IEI iz Celja ter okoljskega ministr-
stva na zadnjem srečanju v Ljubljani dogovorili o faznosti prijave na evropski razpis za sofinanciranje iz 
kohezijskega sklada.

Foto: SM

Jernej Šoemen s ptujskega Komunalnega podjetja: »Prva in druga 
faza prijave si bosta sledili v kratkem časovnem razmaku približ-
no dveh mesecev.«

Foto: SM

Župan Anton Butolen: »Primarni vod ne more biti zgolj vod med 
dvema vasema, ampak tudi znotraj enega naselja!«

Foto: SM

Župan Friderik Bračič: »Upamo, da bomo z izvedbo v naši občini 
lahko začeli v poletju!«



Da gre za nenavadno, črno 
komedijo, se gledalec zave že 
ob naslovu predstave, saj se 
besedi “smrt” in “komedija” ne-

kako ne ujemata. Ampak avtor 
besedila ju je znal povezati, za-
činiti besedilo še s satiričnim 
pogledom na medčloveške 

odnose in tudi ob na videz ža-
lostnem dogodku, ko smo vsi 
prepričani, da gledamo svojce 
ob poslednjem obisku njihove 

matere, ki leži v krsti (pozneje 
se izkaže, da mama sploh ni 
umrla, da gre za potegavščino, 
ki sta si jo privoščila mama in 
njen mladi ljubimec), se človek 
velikokrat nasmeje. Pa čeprav 
gre za črni humor. Je pač tako 
v življenju, da se žalost in vese-
lje prepletata, da se za videzom 
krepostnega človeka skriva 
nekdo povsem drugi – kot je 
v primeru obeh “užaloščenih” 
otrok iz Möderndorferjeve 
komedije in njunih zakonskih 
partnerjev.

Mogoče črni humor ni vsako-
mur povšeči, mogoče se vsi od 
prisotnih gledalcev v videmski 
občinski dvorani, ki je bila na-
bita do zadnjega kotička (in 
še čez), niso mogli sproščeno 
nasmejati, ampak so se samo 
občasno nasmihali, ampak po-
vedati velja, da so režiserka, ig-
ralci in ves tehnični del ekipe 
opravili svoje delo zelo dobro 
in gotovo se jim obeta veliko 
razprodanih gostovanj po so-
sednjih odrih. Prva priložnost 
za ogled predstave bo že to so-
boto ob 18. uri v Pobrežju.

V zelo zelo črni komediji so 
nastopili: Ančka Selak, Biserka 
Selak, Metka Ostroško, Barbara 
Cenčič, Gordana Benotič, Mir-
ko Rihtarič, Srečko Bedrač, An-
drej Forstnerič in Bojan Trafela, 
režiserka je bila Marija Černila, 
soustvarjalci predstave pa so 
bili še Matej Vaupotič, Goran 
Pavlovič, Brigita Zemljič, Pol-
ona Huzjan in Sabina Mihelač.

jš
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 Člani sveta KS so se odločili, 
da bi v primeru pozitivne od-
ločitve krajanov na referendu-
mu, ki ga načrtujejo v mesecu 
maju, 70 % zbranega denarja 
namenili za novogradnjo jav-
nih poti, 10 % za obnovo kul-
turnih spomenikov, 10 % za 
nakup požarne opreme pri ga-
silskih društvih in tekmovalni 
šport ter 10 % za lokalno samo-
upravo.

Takšna so bila razmišljanja 
članov sveta KS, gotovo pa 
bodo kaj k temu imeli pri-
pomniti krajani in župan Vili 
Trofenik na zboru krajanov, ki 
bo predvidoma aprila. Na po-
doben način so imeli v tej KS 
zbrana sredstva razdeljena že v 
prejšnjih samoprispevkih. Sa-
moprispevek bi razpisali za 5 
let in po sedanji zakonodaji bi 
prispevali zaposleni in upoko-

jenci na osnovi dohodninskih 
odločb preteklega leta. Samo-
prispevek namreč odmerja in 
izterjuje davčna uprava kvar-
talno ali polletno in ne kot ne-
koč delodajalci vsak mesec. To 
bo za KS nekoliko slabše, saj ne 
more računati na reden dotok 
sredstev. Predsedniku KS An-
tonu Kiriču se zdi prav tako 
nesprejemljivo, da bi po veljav-
ni zakonodaji samoprispevek 
plačeval le eden sam samcat 
kmet, ostali bi bili oproščeni. 
Meni, da to ni pravilno, saj ce-
ste in javne poti uporabljajo 
vsi. “Nekdo, ki ima 5 hektarjev 
zemlje in ne doseže katastrske-
ga dohodka 500.000 SIT, samo-
prispevka ne bo plačal, drugi, 
ki pa ima 70 ali 100.000 SIT 
osebnega dohodka, pa bo. Pa 
tudi vsi z majhno pokojnino.” 
O tem bi veljalo po Kiričevem 

mnenju temeljito razmisliti.

Načrt je narejen
za vseh pet let

Obstaja tudi dilema, ali bi sa-
moprispevek znašal 1 ali 1,5 % 
od bruto zavarovalne osnove. 
V prvem primeru bi v petih 
letih zbrali 60, v drugem pa 85 
milijonov SIT brez sredstev ob-
čine, ki še ni povedala, koliko 
je sama pripravljena primakni-
ti. V KS Miklavž živi 1360 kra-
janov, zaposlenih je 460, samo-
prispevek pa bi po Kiričevem 
mnenju plačevala približno 
polovica krajanov. Za vseh pet 
let so že pripravili projekte za 
ceste, pri čemer bi želeli, da bi 
vsaka vas dobila vsaj nekaj. V KS 
je namreč 38 kilometrov javnih 
poti, od tega jih je 22 kilome-
trov gramoznih, poleg tega pa 

so že številne asfaltne prevleke 
potrebne prenove. Začeli bi z 
relacijo Miklavž–Kajžar, nato 
bi nadaljevali v Velikem Bre-
brovniku, Vinskem Vrhu, Her-
mancih, Vuzmetincih in na re-
laciji Krčevina–Kajžar. Skupno 
bi z lastnim zbranim denarjem 
lahko naredili dva kilometra 
cest, saj kilometer stane od 20 
do 30 milijonov SIT.

Poleg projektov, ki jih bodo 
financirali iz samoprispevka, 
pa bodo pri Miklavžu morali 

postoriti še marsikaj. V samem 
kraju je kar nekaj objektov, ki 
propadajo in kraju niso v po-
nos. Zadružni dom je potreben 
sanacije strehe, ki bi stala od 
30 do 50 milijonov SIT, urediti 
bi bilo treba zaodrje, prostor 
za vaje, vendar bo morala o 
tem razmisliti občina. Obno-
ve je potrebna tudi cerkev sv. 
Miklavža, ki se bo renovirala 
večinoma iz nabirk vernikov. V 
KS Miklavž je zadnja leta ostalo 
kar nekaj mladine, čeprav per-

spektiva ni rožnata, vendar se 
jih je nekaj uspelo zaposliti v 
okoliških mestih, drugi so osta-
li na kmetijah. Predvsem oni si 
želijo nove prevleke na šport-
nem igrišču, morda tudi gar-
derobe in prostora za društvo. 
Gasilci imajo krasno zamisel, 
da bi uredili gasilski muzej, po-
dobne ideje ima tudi turistično 
društvo, vendar povsod je od-
govor enak – ni sredstev.

vki
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Ustvarjalci črne komedije videmskega kulturnega društva po nedeljski premieri

Miklavž � Samoprispevek večinoma za ceste

Odločali bodo maja
V krajevni skupnosti Miklavž pri Ormožu razmišljajo o samoprispevkih, ker vidijo 
edino v tem načinu zbiranja denarja možnost, da izboljšajo svoje življenje.

Videm � Nova premiera KD F. Prešerna

Mama umrla dvakrat
V nedeljo so člani dramske sekcije Kulturnega društva Franceta Prešerna Videm 
pri Ptuju pod režijskim vodstvom Marije Černila pripravili svojo prvo letošnjo pre-
miero – črno komedijo Mama umrla dvakrat Vinka Möderndorferja.

To pa ni edini odmeven 
mednarodni dogodek. Pri hr-
vaški založbi Fraktura, d. o. o., 
je izšel prevod romana Kralj 
ropotajočih duhov (Beletri-
na/Študentska založba, 2001), 
ki je pred kratkim izšel tudi v 
Združenih državah Amerike 
pri založbi Scala House Press.

Tako Zakon želje kot Kralj 
ropotajočih duhov se pravkar 
prevajata tudi v češčino, kjer 
naj bi še letos izšli pri založbah 
Periplum in Argo.

Med 3. in 5. februarjem se je 
na odmevnih predstavitvah v 
Sofiji mudil Aleš Šteger. Izbor 
iz njegove poezije z naslovom 
“Kašmir je izšel pri založbi 
PAN v prevodu Stefke Husa-
rove.

Na Češkem pa so pred krat-
kim izšli kar štirje prevodi 
Beletrininih avtorjev, in si-
cer Dušana Čatra (Ata je spet 
pijan/Tatka je zase opilej), 
Jurija Hudolina (Govori žen-
ska/Mluvi žena), Nine Kokelj 

(Sviloprejka/Hedvabinka) ter 
Andreja Skubica (Fužinski 
bluz/Fužinske blues). Vse štiri 
knjige so izšle s podporo Tru-
barjevega sklada pri založbi 
Vetrne Mlyny. Knjige in avtorji 
bodo obsežneje predstavljeni 
na praškem knjižnem sejmu v 
začetku maja.

V zadnji, 18. številki poljske 
revije za književnost Portret 
je izšel obširen izbor mlajših 
slovenskih avtorjev. Več preva-
jalcev je objavilo eseje, prozo 
in pesmi Mitje Čandra, Aleša 
Čara, Dušana Šarotarja, Mojce 
Kumerdej, Lucije Stupica, Vin-
ka Moedendorferja, Dušana 
Čatra, Aleša Štegra, Andreja 
E. Skubica, Polone Glavan, 
Maje Novak in Mihe Mazzinija. 
Izid tematskega bloka je pod-
prla Ambasada R. Slovenije v 
Varšavi. Pri založbi Portret je 
v pripravi tudi prevod zbirke 
kratkih zgodb Aleša Čara V 
okvari.

Ur

Ljubljana � Beletrinini prevodi

Slovenci po svetu
Zbirka kratkih zgodb Andreja Blatnika Zakon želje 
(Beletrina/Študentska založba, 2000), ki je bila v 
Sloveniji razprodana in na Hrvaškem več tednov na 
prvem mestu med prodajnimi uspešnicami, je končno 
izšla tudi v francoskem prevodu pri založbi Alteredit.

Foto: vki

V Miklavžu pri Ormožu po obnovi kliče zadružni dom, cerkev sv. Miklavža, najbolj pa številne ceste.



Med devetimi tamburaški-
mi skupinami in orkestri, ki 
so nastopili na reviji, se je kot 
prva predstavila tamburaška 
skupina KUD Ivan Lončarič 
Trniče; skupino vodi Igor 
Robar, ki je tudi avtor pri-
redb. Tamburaši iz Trnič so 
na medobmočni reviji tokrat 
nastopili prvič, kot solistka 
pa se je predstavila Klavdija 
Kocjan. Kot drugi so pod vod-
stvom Marijana Drea na reviji 
nastopili tamburaši Kavkler 
KUD Janko Živko Poljčane. 

Tamburaško skupino KUD Vi-
tomarci vodi Marjan Horvat, 
dekliško tamburaško skupino 
iz Ormoža Maja Frangež, pr-
vič pa se je na medobmočni 
reviji predstavila tudi tambu-
raška skupina KUD Majšperk, 
ki jo sestavljajo osnovnošolski 
otroci. Njihov vodja je Dra-
go Klein, kot solistka pa se je 
predstavila Sabrina Cep. Tam-
buraški orkester PD Ruda Se-
ver Gorišnica se je predstavil 
pod vodstvom Draga Korena, 
kot solistka je ob gorišniških 

tamburaših zapela Simona 
Meznarič. Pod vodstvom Dra-
ga Kleina je na reviji nastopi-
la tudi tamburaška skupina 
PD Cirkovce, ki beleži 30 let 
uspešnega delovanja, kot za-
dnji izmed nastopajočih pa se 
je na reviji pod vodstvom Jo-
žeta Šmigoca predstavil tam-
buraški orkester KD Franceta 
Prešerna Videm.

Revijo je strokovno sprem-
ljal Damir Zajec. Takole oce-
njuje srečanje v Bukovcih: “Na 
ptujsko-bistriškem območju že 

Bukovci � Medobmočna tamburaška revija

Zaigraj, tamburica, 2005
Večnamenska dvorana Bukovci je minuli konec tedna gostila peto medobmočno revijo tamburaških 
skupin in orkestrov. Revijo je v sodelovanju z Zvezo kulturnih društev Ptuj in občino Markovci organizi-
rala ptujska območna izpostava Javnega sklada Republike Slovenije za kulturne dejavnosti (JSRSKD).
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Bukovci � Zakaj bi veseli ne b´li?

Ljudski pevci in godci iz Bukovcev, ki delujejo pod 
okriljem tamkajšnjega kulturnega društva, so v soboto, 
26. februarja, v večnamenski dvorani Bukovci priredili 
dobrodelni večer ljudskih viž.

Na prireditvi se je tako predstavilo okrog 50 glasbe-
nih ustvarjalcev. To so bili ljudski pevci iz Pragerskega, 
Cirkulan in Grosupljega ter skupine ljudskih pevk iz 
Osluševcev, Dornave in Slovenske Bistrice. Poleg orga-
nizatorjev – ljudskih pevcev in godcev vasi Bukovci 
– so nastopili tudi vaški pevci in godci Prosvetnega 
društva Prvenci–Strelci, Fantje treh vasi iz Kidričeve-
ga, Trio Davorina Horvata iz Barislovcev, Kvintet Dur 
iz Rogoznice, mlada harmonikarica Nives Tajnikar iz 
Koritnega ter kvintet mladih bukovskih fantov. Po be-
sedah vodje bukovskih ljudskih pevcev Janeza Zmazka 
je sobotna dobrodelna prireditev uspela, izkupiček pa 
bo namenjen plačilu stolov za večnamensko dvorano 
Bukovci.

Mojca Zemljarič

Ljutomer � Regijsko srečanje tamburašev
V petek, 11. marca, bo v organizaciji Javnega sklada 

Republike Slovenije za kulturne dejavnosti v Domu kul-
ture Ljutomer potekalo regijsko srečanje tamburašev 
vzhodne Slovenije. Koncerti se bodo pričeli ob osem-
najsti uri. Srečanja se bo udeležilo deset skupin: iz Hoč, 
Dupleka, Poljčan, Cirkulan, Trnič, Gorišnice, Vidma pri 
Ptuju, Majšperka, Radencev in Cirkovc, ki bodo izvajali 
dela slovenskih in tujih avtorjev.

Ur

Središče ob Dravi � Tri ure zabave za izlet

Minulo nedeljo so Središčani in okoličani napolnili 
njihovo Sokolano do zadnjega kotička in se prepustili 
trem uram nore zabave za dober namen.

Mame, očetje, babice, dedki, tete in strici niso imeli 
druge izbire, kajti šlo je za njihove osmarje, ki so si z 
dobrodelnim koncertom želeli izboljšati proračun za 
zaključni izlet. Želje so namreč kar precejšnje in s po-
močjo dobrodelnega koncerta jim bo gotovo uspelo v 
pozni pomladi obiskati želeni Gardaland. Poleg nasto-
pajočih in obiskovalcev koncerta so v dober namen da-
rovala tudi številna okoliška podjetja in posamezniki.

Za koncert so združili moči in ga pripravili na zavid-
ljivo odrasli ravni. Zahvala za to gre gotovo v prvi vrsti 
učenki 8. razreda Aleksandri Krajnc, mladi obetavni 
pevki, ki je uspela na oder središke Sokolane pritegniti 
zares zavidljivo število nastopajočih. S pevskimi kolegi, 
ki jih pozna z različnih nastopov, je sproščeno klepe-
tala, pa tudi sama je zapela. Koncert so pričele gibčne 
plesalke šolske skupine Hot Angels, ki so z Marinko 
spravile obiskovalce v pravo vzdušje. Nato jih je zaba-
val Spidi s paleto svojih mehiških domislic. Navdušen 
aplavz publike sta plenili Melita & Mili. Na seznamu 
nastopajočih so bili Damjan Murko, Filip Hozjak, Irma 
Dragićević, Rok & Polona Petovar, Anita Kralj, Marko 
in Anja, Andreja Pinotič & Nova legija, Ansambel Pre-
pih, Ansabel Koštruna, Medžimurski vruči kaj, Skupi-
na Ozon, Ansambel Kompromis in Ahtung Band. Po-
leg slovenskih so nastopili tudi glasbeniki iz sosednje 
Hrvaške.
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Slovenska ekipa je dose-
gla prvo mesto v kategori-
ji angleščina kot tuji jezik 
– English Foreign Language 
Award. V ekipi je tekmoval 
tudi Anej Ivanuša, ki že tret-
je leto uspešno debatira v 
debatnem klubu na ormo-
ški gimnaziji pod mentor-
stvom Renate Bezjak in 
Nine Cerkvenik.

Na prvenstvu je sodelovalo 
31 držav z vseh celin, udele-
ženci so debatirali v angleškem 
jeziku, ekipe pa so sestavljali 
po 3 debaterji. Za tekmovanje 
so določena natančna pravila 
in tako je vsak govor dolg 8 
minut, vse debatne ekipe so 
debatirale 8 debatnih krogov 
na različne debatne trditve. 
Polovica debatnih trditev je 
bila znanih dva meseca pred 
prvenstvom in na njih so se 
udeleženci lahko dobro pri-
pravili. Za drugo polovico 
tem pa so tekmovalci izvedeli 
eno uro pred debato in so se 
sami, brez mentorjev, na voljo 
so imeli le angleško – angleški 

slovar in almanah, pripravili na 
debato. Debatirali so na različ-
ne teme: poroke med istospol-
nimi partnerji, ima prednost 
nacionalna varnost ali pravica 
posameznika, ali so dopustne 
raziskave na človeških zarod-
kih ... Debate so potekale vsak 
dan na drugi šoli, pred stotina-
mi calgarijskih srednješolcev 
in srednješolk, vsaka šola se 

je tudi posebej pripravila na 
sprejem debaterjev. Tudi našo 
ekipo so na vsaki šoli, kjer so 
debatirali, dočakale slovenske 
zastave in himna, srečali pa so 
se tudi s slovenskimi izseljenci. 
Sodelovali so tudi pri pouku in 
predstavljali osnovne podatki 
o Sloveniji, nepozabno pa je 
ostalo tudi gostovanje med ka-
nadskimi indijanci.

V tekmovanju je slovenska 
ekipa premagala Sri Lanko, 
Madžarsko, Slovaško in Indo-
nezijo. Morali pa so priznati 
premoč ekip Kanade, Južne Af-
rike, Walesa in Grčije. V osmi-
ni finala je Slovenija nastopila 
proti Avstraliji in debata na tr-
ditev, da je nacionalna varnost 
pomembnejša od pravice po-
sameznika, se je končala 3:0 za 
Avstralijo. Anej Ivanuša se je v 
minulih počitniških dneh do-
dobra spočil, saj je bilo potova-
nje in tekmovanje zelo stresno 
in naporno, našo ekipo pa je 
proti koncu pestila tudi bole-
zen. Uspeha je bil seveda zelo 
vesel, saj je plačilo za večletno 

delo. Tudi ravnateljica Gimna-
zije Ormož Sonja Posavec je po-
vedala, da so morali tekmovalci 
v priprave na debatno tekmo-
vanje vložiti ogromno dodat-
nega dela. Seveda pa so na šoli 
zelo ponosni na dosežek celo-
tne slovenske ekipe, še posebej 
pa seveda Aneja Ivanuša.

Za ta velik uspeh slovenske 
ekipe so se debaterji in deba-
terke pod mentorskim vod-
stvom Bojane Skrt pripravljali 
več kot pol leta. Dobivali so 
se med vikendi na pripravah 
v Ljubljani, bili so deležni po-
sebnih priprav na Osmi pole-
tni srednješolski debatni šoli 
in na novembrski Mednarod-
ni debatni akademiji, kjer so 
debatirali skupaj s študenti 
debaterji. Žal država za nastop 
na tekmovanju v Kanadi ni pri-
spevala nobenega denarja, zato 
so morali sredstva potrebna za 
sodelovanje na tem prvenstvu 
zbrati od sponzorjev. Aneju je 
pomagala Občina Ormož in 
nekateri drugi sponzorji.

vki

Ormož � Največji uspeh slovenske debate

Šestnajsto mesto za Slovence
V februarju je v kanadskem olimpijskem mestu Calgary potekalo Svetovno srednješolsko debatno 
prvenstvo, že osemnajsto po vrsti. Slovenska ekipa, ki je štela pet članov iz različnih slovenskih 
šol, je dosegla najboljši slovenski uspeh na tem prvenstvu doslej, in sicer se je s štirimi zmagami 
uvrstila v osmino finala, kjer je izgubila z najboljšo ekipo na tem prvenstvu, ekipo iz Avstralije.

Foto: Mojca Zemljarič

Mladi tamburaši iz Majšperka, vsi še osnovnošolci, so se na medobmočnem srečanju predstavili 
prvič; vodi jih Drago Klein.

mnoga desetletja deluje veliko 
tamburaških skupin in orke-
strov, kar posledično pripelje 
tudi do dviga kakovosti igranja. 
Prve tamburaške zasedbe so se 
v teh krajih pojavile pred pri-
bližno 100 leti in to tradicijo 
prebivalci teh krajev gojijo še 
danes. Zaradi tega se pojavljajo 
tudi ljudje, ki imajo poseben 
interes in željo po napredku. 
Taki promotorji so gonilo na-
predka ljubiteljskega tambu-
raškega muziciranja in tukaj 
jih nikoli ne zmanjka. Zato so 
tamburaši iz severovzhodne 
Slovenije najštevilčnejši in ob 
Belokranjcih tudi med najbolj-
šimi tamburaši v Sloveniji.

Vse skupine in orkestri so 
se zelo potrudili in prikazali 
prepričljiv in kakovosten na-
stop. Slišali smo lahko različ-
ne kompozicije, od ljudskih, 
preko zabavnih, do priredb 
iz klasične literature kot tudi 
originalne tamburaške sklad-
be. Pri izvedbah je bilo opa-
ziti zelo malo tehničnih spo-
drsljajev, pohvalno pa je, da 
so vsi zelo veliko pozornosti 
posvetili interpretacijskim 
elementom, kot so dinamika, 
fraziranje in agogika. Prav to 
je pripomoglo k zelo dobri iz-
vedbi programa, kar je priteg-
nilo tudi številčno publiko, da 
z aplavzom nagradi nastopa-
joče. V primerjavi s prejšnjimi 
tovrstnimi revijami je letošnja 
pokazala napredek pri izvaja-
nju programa prav pri vseh 
skupinah.”

Mojca Zemljarič

Foto: arhiv

Anej Ivanuša, uspešen debater

Foto: MZ

Foto: vki



Sicer je v Sloveniji s strojno 
sečnjo začelo že lani Gozdno 
gospodarstvo Bled. Andrej 
Kovačič z Zavoda za gozdo-
ve pravi, da gre zaenkrat za 
poskusno sekanje in spravi-
lo: »Doslej smo pri nas vse 
sekali ročno, z motornimi 
žagami. To je izjemno težko 
in nevarno delo. Ta stroj po-
seka, oklesti in razžaga drevo 
v lesne sortimente. Sicer so 
takšni stroji prvenstveno na-
menjeni sečnji iglavcev, manj 
listavcev, saj so iglavci zaradi 
naravnih lastnosti bolj ravni, 

kar omogoča lažje kleščenje 
vej.«

Prednosti strojne sečnje in 
obdelave lesa je veliko; s stro-
jem namreč upravlja en sam 
človek, delo poteka izjemno 
hitro, veliko manj je nevarno 
od klasičnega poseka in spra-
vila, ob polni izrabi kapacitet 
moči (podira in klesti lahko 
drevesa z do 60 centimetrov 
premera) pa tudi veliko bolj 
ekonomičen. Iglavci v goz-
dovih okrog Kungote so res-
nično padali kot zobotrebci; 
v dobri minuti je od pokonč-
nega drevesa ostalo le lepo 
okleščeno in razrezano de-
blo, položeno k ostalim, ter 
kup vejevja. »Slabost« tovrst-
nega čiščenja gozdov je le v 
tem, da stroj ni primeren za 
hribovite terene, pač pa lah-
ko dela le na bolj ravnih oz. 
položnih. V Halozah bo tako 
treba še vedno sekati ročno, 
v Slovenskih goricah pa bi bil 
po mnenju strokovnjakov že 
uporaben v nekaterih pre-
delih. Letos ga uporabljajo 
na Pohorju in v gozdovih 
Dravskega in Ptujskega polja, 
kjer je letos za posek odobre-
no 15.000 kubičnih metrov 
iglavcev, od tega jih je približ-
no 1700 kubičnih metrov na 
Dravskem polju.

Sandi Gerečnik, revirni 
gozdar, poudarja predvsem 
izjemno učinkovitost in hi-
trost dela: »Sečnja gozdov se 
lahko opravlja le v točno do-
ločenem obdobju, ko ni vege-
tacije. Praviloma velja, da se 
lahko seka nekje od avgusta 
do marca in s strojem je v tem 
omejenem času, večinoma 

ob izjemno nizkih tempera-
turah, potrebno delo možno 
opraviti zelo hitro. Točne pri-
merjave sicer ne morem dati, 
rekel pa bi lahko, da ta stroj 
dela desetkrat hitreje in več 
kot en sekač.«

Zaradi strojne sečnje, ki naj 
bi se sčasoma uveljavila tudi 
v naših gozdovih, pa delovna 
mesta sekačev nikakor niso 
ogrožena. Vodja proizvodnje 
na mariborskem Gozdnem 
gospodarstvu Marko Maučič 
namreč opozarja na prav na-
sprotno dejstvo: »Ljudi, ki bi 
bili pripravljeni delati v goz-
dovih, je vse manj. Mladih 
praktično ni več. Poleg tega 
bo treba na našem območju 
še vedno ogromni del goz-
dov sekati ročno, saj stroja 
za hribovite terene še lep čas 
ne bo. Pri strojni sečnji gre 
v prvi vrsti za humanizacijo 
tega izjemno težkega dela, ob 
tem pa se povečuje tudi uči-
nek dela!«

Koliko stane tovrsten stroj 
za sečnjo, kleščenje in ža-
ganje, je bolje ne vprašati. 
Menda se cena začne tam pri 
150.000 evrih, zato o kakšnih 
individualnih nakupih za 
lastne potrebe nima smisla 
razmišljati. Splačalo pa bi se, 
kar poudarjajo tudi gozdarji, 
da se zasebni lastniki več (po-
vezanih) gozdov dogovorijo 
in stroj najamejo. Delo bi 
bilo opravljeno hitro, brez 
nevarnosti, da se komu kaj 
zgodi, predvsem pa ne glede 
na vreme in temperature, saj 
stroj dela v vseh vremenskih 
razmerah.

SM
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Nov zakon o dohodnini je 
zbranim predstavil Stane Le-
skovar, ki je opozoril na dej-
stvo, da podzakonski akti še 
niso sprejeti, lahko pa bodo 
v precejšni meri vplivali na 
sam zakon in njegovo izved-
bo, zato jih je označil kot 
zelo pomembne. Leskovar je 
povedal tudi, da je zbornica 
že podala predlog, da naj se 
plačila dohodnine oprostijo 
kmetje oz. vinogradniki z do 
0,5 hektarja vinogradov, kar 
pa je bila po mnenju priso-
tnih prenizko postavljena 
meja. Predsednik odbora 
Simon Toplak se je razhudil 
nad dejstvom, da bo obdav-
čevanje bistveno manj priza-
delo vinogradnike in vinarje 
v drugih vinorodnih okoli-
ših, zlasti na Primorskem in 
Dolenjskem, kjer je malo-
prodajna cena vina precej 
višja od cen v naših okoliših 
na Štajerskem, zato, kot je še 
povedal, nima pravih sogo-
vorcev oz. zagovornikov olaj-
šav v slovenskem odboru za 
vinogradništvo pri zbornici: 
»To brez dvoma vodi v pro-
pad naših vinogradnikov!«

Temu mnenju se je sliko-
vito pridružil Zvonko Ar-
nečič: »Ne samo, da je naša 
maloprodajna cena vina 
zelo nizka; daje ravno toliko 
‘profita’, da si z njim vino-
gradnik zdaj lahko kupi se-

kiro in ob takšni zakonodaji 
poseka vinograd, kar bo še 
edino rentabilno. Potem 
se bo vino pač uvažalo, saj 
svojega ne bomo več imeli. 
Govoriti, da je takšna kme-
tijska politika stimulativna, 
je smešno! Nikjer v EU ni 
tako hude obdavčitve, kot jo 
uvajajo pri nas. Tudi sam na-
čin obdavčevanja bi moral 
biti enostavnejši; recimo po 
italijanskem modelu, kjer so 
vinogradniki obdavčeni po 
številu trsov!«

Poleg kritike na prehudo 
obdavčitev pa je Arnečič 
opozoril še na to, da se dr-
žava sploh še ni pripravila 
na izvajanje nove dohodnin-
ske zakonodaje: »Bil sem že 
na davčnem uradu, toda za 
prijavo bi se moral najprej 
registrirati na upravni enoti. 
Tega pa nisem mogel storiti, 
ker za našo dejavnost še ni 
šifre. Zdaj mi pa naj nekdo 
razloži, kako naj ne kršim za-
kona in kako naj začnemo z 
vodenjem knjig, če se še re-
gistrirati ne moremo?!«

Da se s takšnim dohodnin-
skim zakonom vinogradniki 
postavljajo v veliko slabši 
položaj kot kolegi v sosed-
njih državah, se je strinjal 
tudi Andrej Rebernišek s 
svetovalne službe, ki je še 
posebej opozoril na težje 
pogoje dela vinogradnikov v 

Foto: SM

Stroj za sečnjo in obdelavo dreves je z deblom opravil v dobri minuti; od visokega borovca je ostal le 
kup okleščenega vejevja in na mero razžagani sekanci.

Foto: SM

Delo v gozdovih ne bo več tako 
težaško.

Gozdarstvo � Za bolj humano delo

Drevesa kot zobotrebci
Strojno sečnjo dreves, ki je v tujini, zlasti v severnih državah, že dolgo uveljavljena, smo pri nas do 
pred kratkim lahko gledali le po televiziji. Pred nekaj dnevi pa se je na pobudo Gozdnega gospodar-
stva prvi tovrsten stroj pojavil tudi v naših gozdovih na Dravskem polju.

Foto: SM

Simon Toplak: »Takšna zakonodaja vodi v propad vinogradnikov!«

Kmetijstvo � S seje Odbora za sadjarstvo in vinogradništvo

Vinogradniki bodo protestirali – s podpisi
Nova davčna zakonodaja bo, kot smo že poročali, najbolj prizadela manjše in srednje velike vinogradnike. Prav ta tema je bila razlog sklica druge seje 
Odbora za sadjarstvo in vinogradništvo pri ptujskem KGZ.

Foto: SM

Arnečič Zvonko: »Registracija te dejavnosti še ni možna – kako 
naj potem vodimo knjige?!«

Halozah in deloma v Sloven-
skih goricah v primerjavi z 
ostalimi ter predlagal opro-
stitev plačila dohodnine 
do velikosti 5 hektarjev. V 
razpravi je bilo nato še sli-
šati predloge o morebitnem 
postopnem obdavčevanju, 
če že mora biti, ki se je za-
ključilo z vprašanjem o tem, 
zakaj sploh obdavčitve, če 
bo v roku dveh let potrebno 
plačevati trošarino na vino. 
V tem kontekstu ni bilo neu-
mestno niti vprašanje, ali se 
s takšno politiko namerno 
ne polaga naše vinograde v 
avstrijske roke, saj je znano, 
da Avstrijci že na veliko ku-
pujejo vinograde v obmej-
nih legah, več kot zanimive 
pa so jim tudi Haloze.

Sestankujoči so zašli tudi 
v »stranske rokave« davčne 
problematike in se spraševa-
li, kako je sploh lahko prišlo 
do tega, da je štajersko vino 
tako zelo podcenjeno v pri-
merjavi z ostalimi slovenski-
mi vini, pravega odgovora pa 
ni bilo slišati. Še najbližje je 
bil verjetno Toplak, ki je po-
vedal, da so se ostale vinske 
kleti po Sloveniji znale pove-
zati, pri nas pa se še vedno 
gredo vojne in dokazovanja 
premoči, najbolj na plečih 
vinogradnikov, ki morajo 
ceno grozdja prilagajati raz-
meram na vinskem trgu, po-

leg tega pa je štajerski okoliš 
za razliko od ostalih edini, 
ki je razdrobljen na več vi-
norodnih okolišev: »Zato se 
poceni vino lahko kupuje le 
še pri nas in nikjer drugje v 
Sloveniji!«

Kako rešiti zlasti manjše, 
pa tudi srednje velike vino-
gradnike pred primežem 
ostre davčne zakonodaje, 
je vse do konca sestanka 
ostajalo odprto vprašanje. 
Po izkušnjah vseh namreč 
zgolj pisanje prošenj, mnenj 
in predlogov na odgovorne 
institucije nikoli doslej ni 
prineslo kakšnih posebej 
pozitivnih rezultatov, zato 
so se člani odbora in pred-
sedniki vinogradniških dru-
štev, ki so bili na sestanku, 
tokrat odločili, da pripravijo 
posebno protestno pismo z 
zahtevo po uvedbi evropsko 
primerljivih kriterijev ob-
davčevanja, ki ga bodo po 
vzoru študentov podprli s 
podpisi vseh članov vseh vi-
nogradniških društev po šir-
ši in daljni okolici. Podpise 
vinogradnikov bodo pred-
sedniki društev poskušali 
zbrati v čimkrajšem času, 
potem pa bo treba počakati 
na odgovor oz. morebitno 
upoštevanje njihove zahteve 
pri Pravilniku in podzakon-
skih aktih.

SM
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Vloge za subvencije mora-
jo kmetje oddati od prvega 
aprila do najkasneje 16. maja 
(rejci drobnice do zadnjega 
aprila!), izplačilo pa je napo-
vedano v obdobju od decem-
bra 2005 do junija 2006.

Spremembe MID 
pred oddajo vloge!

Med najpomembnejšimi 
novostmi je vsekakor zahte-
va, da morajo kmetje pred 
oddajo vlog za plačila urediti 
vse morebitne spremembe ši-
fer oziroma MID-ov, saj to ne 
bo več možno urejati hkrati 
z vlogo! »Recimo, če je pri-
šlo do spremembe lastništva, 
prenos na otroke ipd., je po-
trebno te zadeve predčasno 
javiti na ministrstvo, in sicer 
najkasneje do prvega aprila 
letos. Na obrazcu A ne bo več 
možno spremeniti nosilca ali 
popravljati podatkov, pač pa 
bo to potrebno urediti v regi-
stru kmetijskih gospodarstev 
(RKG) na kmetijskem minis-
trstvu!«

Agencija (ARSKTRP) bo na-
mreč upoštevala spremembo 
na osnovnem obrazcu le, če 
bo na njem označeno, da je 
sprememba prijavljena tudi 
v RKG.

Za zaraščene 
površine nič več 
subvencij!

Druga pomembna novost 
pri uveljavljanju neposrednih 

plačil se nanaša na površine: 
»V letošnjem letu se za evi-
denco dejanske rabe zemljišč 
začenja uporabljati grafična 
enota rabe kmetijskega go-
spodarstva. To pomeni, da 
bodo vsi upravičenci na dom 
prejeli grafični predtisk zem-
ljišč v uporabi. Gre za orto 
foto posnetke površin, ki jih 
bo dobil vsak kmet za svoje 
površine in na tem posnetku 
bodo označene z rdečo bar-
vo njegove površine, ki jih 
je uveljavljal prejšnje leto, z 
rumeno pa meje katastrskih 
občin. Iz posnetka pa se bo 
natančno videlo, koliko po-
vršin je dejansko obdelanih, 
hkrati se bodo lahko videle 
tudi napake v zvezi s katastr-
skimi mejami, ki jih bo prav 
tako potrebno predčasno po-
praviti, torej pred vložitvijo 
zahtevka.«

Ta orto foto posnetek bo 
torej natančno dokazoval, 
koliko površin je v zaraščanju 
ali že zaraščenih in če je kmet 
prejšnja leta lahko uveljavljal 
subvencijo za celotno povr-
šino oz. zemljišče, zdaj to ne 
bo več možno, ampak bo to 
lahko storil le za obdelani del. 
Tisti del zemljišča, ki ne bo v 
t. i. dejanski rabi, se bo pri 
obračunu sredstev odbil od 
površine, za katero bo kmet 
uveljavljal subvencijo. »To je 
t. i. GERK ali grafična enota 
rabe kmetijskega zemljišča. 
Posnetke bodo kmetje dobili 
z ostalo pošto od agencije v 
zadnji tretjini marca. Zraven 

bo priložen tudi numerič-
ni predtisk, kar pomeni, da 
bodo poleg grafičnega zarisa 
zapisane tudi številke oz. po-
datki o največji upravičeni 
površini. Če pa je dejanska 
raba v resnici večja, kot bo 
navedena, bodo lahko kmetje 
to označili in prijavili dejan-
ske površine v uporabi po ka-
tastru ne glede na napake.«

Kmetje pa lahko svoje po-
vršine, kot jih kažejo orto 
foto posnetki, preverijo že se-
daj na internetnem naslovu: 
http://rkg.gov.si/GERK/.

Subvencije odvisne 
tudi od kvot

Sicer se kmetje lahko odlo-
čijo tudi za (dodatno) obde-
lavo v tem času zapuščenih 
površin, vendar je subvenci-
oniranje slednjih odvisno od 
nacionalno določene kvote 
njivskih površin. V Sloveniji 
naj bi jih bilo okoli 125.000 
hektarjev. »Že zdaj je znano, 
da če bodo te kvote prese-
žene, bodo subvencije na 
hektar nižje. Sicer je pa bilo 
tovrstne spremembe, recimo 
pašnika v njivo, potrebno pri-
javiti do 15. februarja, pred-
nostno na območjih, kjer 
se je pojavil koruzni hrošč. 
V drugih območjih bodo te 
spremembe ‘rabe’ zemljišča 
možne le, če ne bo presežena 
kvota njivskih površin.«

Izjeme so kmetje, ki bodo 
lahko dokazali, da so že pred 
dvema letoma na uradno 

označenem travniku ali paš-
niku sejali kakšne poljščine: 
»Kmet, ki je imel v vlogi doslej 
še vedno trajni travnik, pa je 
imel že leta 2003 na njem po-
sejane poljščine, čeprav to v 
katastru ni bilo označeno, bo 
lahko s potrdilom, ki ga bo iz-
dala svetovalna služba, doka-
zoval, da je to površino rabil 
kot njivsko površino in s tem 
letos dopolnil vlogo.«

Tretja pomembna novost, 
na katero opozarja Pribožič, 
bo možnost elektronskega 
izpolnjevanja vlog v okviru 
kmetijsko-svetovalnih služb 
po Sloveniji, ki naj bi se zače-
lo prvega aprila. Sicer bo vlo-
ge možno še vedno pošiljati 
tudi klasično.

Spodnja meja za 
vlogo je 30 arov!

Kmetje pa morajo pri iz-
polnjevanju vlog paziti še na 
velikost površin, zasejanih z 
določeno poljščino. Spodnja 
meja, da kmet sploh lahko 
uveljavlja zahtevek za nepo-
sredna plačila za njivske po-
vršine, je vsaj 30 arov obde-
lanih površin. »Sicer pa mora 
biti najmanjša enotna površi-
na, zasejana z eno samo vrsto 
kulture, vsaj 10 arov, drugače 
kmet ni upravičen do subven-
cije. Na to je treba misliti že 
zdaj, ob setvi! Izjema so oljne 
buče, ki bodo lahko posejane 
tudi na manjši površini od 10 
arov, vendar pa mora zahte-
vek iz enega MID-a oz. iz ene 

kmetije vseeno skupno zna-
šati vsaj 10 arov za uveljavitev 
plačila za oljne buče, ni pa 
pri tem pomembno, ali bodo 
razsejane na več manjših po-
vršinah. Za čisto vse ostale 
kulture pa je spodnja meja 
površin 10 arov, sicer zahte-
vek ne bo upravičen oz. bo 
spet prišlo do obravnavanja 
vloge z napako, kar za seboj 
potegne tudi kazni in ne le iz-
gubo subvencije.«

Kako je potem s 
pritožbami, nima 
smisla ponavljati 
– lanske še niso 
rešene …

Kmetje, ki uveljavljajo pla-
čila za najmanj 17,45 hektar-
jev poljščin ali več, pa morajo 
imeti tudi vsaj 10 odstotkov 
prahe, lahko pa na teh povr-
šinah sejejo oljno ogrščico za 
energetske namene.

Vloge za subvencije se mo-
rajo oddati od 1. aprila do 
vključno 16. maja letos.

Premijske pravice 
za krave dojilje in 
drobnico

Če so mlečne kvote že do-
bro znana stvar, pa je letošnja 
novost uvajanje kvot za krave 
dojilje: »Kmetje, ki so vložili 
zahtevek za krave dojilje lani, 
bodo zdaj dobili domov pre-
mijske pravice, ki bodo do-

ločale, za koliko krav je rejec 
upravičen do plačila. To tudi 
pomeni omejitev vlog za kra-
ve dojilje. Enako velja za ovce 
ter koze, kjer prav tako stopa-
jo v veljavo premijske pravi-
ce. Določena je tudi zgornja 
meja zneska, in sicer višina 
predvidene premije za ovce 
znaša18,8 evrov na ovco, pri 
kozi pa 15,3 evra. Podobno 
velja tudi za mlečno proiz-
vodnjo pri ovcah.«

Rejci drobnice, ki so na 
podlagi premij upravičeni 
do dodelitve plačila, morajo 
vloge poslati v aprilu, od pr-
vega do zadnjega v mesecu. 
Zanje je rok za vložitev torej 
krajši kot za ostale vlagatelje, 
ki imajo to možnost še do 15. 
maja.

»Spodnja meja za uvelja-
vitev pravic je vsaj 10 glav 
drobnice. Ni pa nujno, da bo 
rejec za vseh deset glav dobil 
izplačilo, ne glede na prido-
bljene premijske pravice, saj 
tu spet trčimo ob vprašanje 
državnih kvot. Te so za Slove-
nijo omejene na 84.909 glav 
drobnice, vključno z nacio-
nalno rezervo!«

Ta številčna meja, kot pra-
vijo poznavalci razmer, je v 
Sloveniji že presežena, zato 
so odbitki pri subvencionira-
nju pričakovani. Zakaj je tako, 
je že druga zgodba – tista, ki 
se je nekoč začenjala z misli-
jo, kako zelo, zelo je bila Slo-
venija uspešna pri pogajanjih 
z EU …

SM

Kmetijstvo � Kriteriji so vse ostrejši

Novosti letošnjih subvencij
Letos bodo morali biti kmetje pri izpolnjevanju vlog za pridobitev subvencij še posebej pozorni. »Novosti je kar nekaj, in če jih upravičenci ne bodo 
upoštevali, bodo ostali brez neposrednih plačil,« opozarja vodja ptujske svetovalne službe Peter Pribožič.

Kmetijstvo � Kaj morajo vedeti vozniki kmetijskih strojev

Kaj prinaša nov »cestni zakon« traktoristom
Novi zakon o varnosti cestnega prometa s posebnimi določbami obravnava tudi kmetijska vozila in živali v cestnem prometu.

Tako je v zakonu posebej 
določeno, da med traktorske 
priključke po novem spada 
tudi traktorski priklopnik z 
največjo dovoljeno maso do 
vključno 5 ton z omejitvijo 
hitrosti do 30 km/h. S tem se 
rešuje problematika manjših 
in starejših traktorskih pri-
klopnikov, ki večinoma niso 
bili registrirani, se pa z vidika 
varnosti bistveno ne razliku-
jejo od ostalih priklopnikov, 
kot so nakladalne prikolice 
ali cisterne za gnojevko.

Po 33. členu zakona je uve-
dena ena nova in ena spre-
menjena omejitev hitrosti za 
traktorje. Poleg dosedanjih 
omejitev (30, 40 in 50 km/h) 
je možno odslej voziti traktor 
z vzmetenima obema pre-
mama in delovno zavoro, ki 
deluje na vsa kolesa, tudi 60 
km/h. V to kategorijo spadajo 
predvsem t. i. hitri traktorji, 
ki so že po konstrukciji – tudi 
iz varnostnega vidika – zasno-
vani za hitrejši transport. Po 
drugi strani pa omejitev hi-
trosti na 30 km/h po novem 

velja za traktor s traktorskim 
priključkom, katerega hitrost 
je konstrukcijsko omejena na 
največ 30 km/h. Omenjeno 
hitrost sicer določi že proiz-
vajalec in je navedena v teh-
nični dokumentaciji.

Nekoliko lažje bo za konje 
oziroma jezdece. Po novem 
zakonu namreč ponoči ne 
bodo več rabili luči, ampak 
bo dovolj, če bodo označeni 
z odsevnimi trakovi na nogah 
(konji, seveda).

Prav tako so z novim zako-
nom točno določena odsto-
panja širine in višine tovora, 
ki se prevaža (sicer izključno 
podnevi!) z delovnimi stroji. 
Širina lahko odstopa največ 
20 odstotkov (3,06 m), viši-
na pa 10 odstotkov (4,4 m). 
Tako (širše) vozilo pa mora 
biti označeno s predpisani-
mi tablami. 113. člen novega 
zakona pa opozarja voznike 
traktorjev, da med ovire na 
cesti spadata tudi zemlja in 
gnoj, zato bo treba kolesa 
vozila pred vključitvijo v pro-
met s kolovozne ali druge 

poti očistiti. Otroci se bodo 
na traktorju po novem zako-
nu do starosti 12. leta lahko 

vozili le, če bodo imeli vgra-
jen otrokovi telesni rasti pri-
meren sedež.

Vozniško dovoljenje F-kate-
gorije bo sicer še vedno mož-
no pridobiti s 15 leti starosti, 
vendar pa je do dopolnjene-
ga 18. leta starosti dovoljeno 
voziti le traktorje z določeno 
največjo hitrostjo do 40 km/
h. Vozniško dovoljenje (F) za 
hitrejše traktorje pa bo mož-
no dobiti šele z osemnajstimi 
leti.

Posebnosti pri 
registracijah

Tehnični pregledi motor-
nih in priklopnih vozil se 
bodo še naprej opravljali naj-
manj enkrat letno (razen de-
lovnih strojev in motokultiva-
torjev) za vozila, ki so starejša 
od sedmih let. Prvi tehnični 
pregled novega traktorja pa 
se lahko opravi tri leta po 
prvi registraciji, nato pa vsa-
ki dve leti do starosti sedmih 
let. Za starost vozila se torej 
šteje datum prve registracije, 
če pa ta ni znana, velja leto iz-
delave vozila.

Lastniki traktorjev ali trak-

torskih priklopnikov lahko 
vozila registrirajo na podlagi 
dokazil o lastništvu (kot do-
kaz se upošteva račun o na-
kupu, prometno dovoljenje 
ipd.). Tovrstnih dokazil pa 
za registracijo ni potrebno 
predlagati, če so traktorji (ali 
priklopniki) starejši od leta 
1977, pa od takrat niso bili 
registrirani, vendar mora last-
nik podpisati izjavo o nespo-
rnem lastništvu vozila. Dodat-
no je v prehodnih določbah 
zakona zapisano še, da lahko 
lastniki registrirajo tudi tiste 
traktorje in traktorske pri-
klopnike, ki so bili izdelani 
do uveljavitve novega zakona 
ter še niso bili registrirani, ni-
majo pa dokazila o lastništvu 
in lastništvo vozila ni sporno. 
Vendar pa morajo ti lastniki 
traktor registrirati najkasneje 
do 13. avgusta letos! Ne glede 
na vse navedeno pa pristojni 
organ lahko registracijo trak-
torja ali priklopnika prepove, 
če se ugotovi, da je nevaren 
za cestni promet.

Pripravila: SM
Foto: OM



Društvo deluje že od leta 
1914, s svojo gledališko in iz-
jemno zborovsko dejavnostjo 
se neprestano bojuje za svoje 
jezikovne in narodne pravice. 
Nastopili so s komedijo Dušana 
Jovanoviča Življenje podežel-
skih plejbojev ali Tuje hočemo, 
svojega ne damo, ki jo je reži-
rala Ptujčanka Branka Bezeljak 
Glazer.

S komedijo, ki je ena uspeš-
nejših v prejšnji sezoni pri 
zamejskih Slovencih na Koro-
škem, so uspešno sodelovali 
tudi na Linhartovem srečanju, 
slovenskem državnem festivalu 
najboljših ljubiteljskih gledali-
ških skupin. Občinstvo na Ko-
roškem in v Sloveniji je njihov 
nastop navdušeno sprejelo, na-
mreč po Linhartovem srečanju 
so jih želeli videti še v drugih 
slovenskih krajih, odlične pa 
so tudi ocene strokovne javno-
sti. Soorganizatorji nastopa na 
Ptuju so bili ZKD Ptuj, Mestno 
Gledališče Ptuj in UD Stara ste-
klarska.

Ob ptujskem gostovanju 
smo se pogovarjali z režiserko 
predstave Branko Bezeljak 
Glazer, ki je k sodelovanju po-
vabila še eno Ptujčanko, Majdo 
Fridl, ki je poskrbela za gib.

Jovanovičevi podeželski 
plejboji so že četrta predstava, 
ki jo je Branka Bezeljak Glazer 
delala z zamejskimi Slovenci 
na Koroškem. Z njimi je začela 
sodelovati pred več kot dvanaj-
stimi leti. Najprej so jo k sode-
lovanju povabili pri Krščansko-
kulturni zvezi, da bi organizi-
rala delavnice in seminarje za 
mladinske skupine, ker vsako 
leto poleti organizirajo poletne 
tabore v Fiesi. Nekatere funk-
cionarje koroških kulturnih 
zvez je poznala že od prej, ker 
so se srečevali na gledaliških 
seminarjih v Sloveniji. Povabi-
lu Krščansko-kulturne zveze 
se je z veseljem odzvala, delala 
je z odlično skupino mladih iz 
Velikovca. Z njimi je na oder 
v dveh sezonah postavila dve 
otroški predstavi, Mali strah 
bav bav in Figule fagule. Potem 
se je sodelovanje za nekaj časa 
prekinilo zaradi njenih obvez-
nosti drugje. Pred tremi leti je 
za Krščansko-kulturno zvezo 
v Fiesi vodila novo mladinsko 
delavnico, v glavnem je šlo za 
člane, ki so se zbirali v društvu 
Trta v Žitarji vasi. Skupaj so 

ustvarili zelo uspešno predsta-
vo Pet pepelk. Videli so jo tudi 
igralci Slovenskega prosvetne-
ga društva Danica – teatra ob 
Dravi iz Šentprimoža, ki sodijo 
pod okvir Slovenske prosvetne 
zveze. Predstava je bila zelo ra-
doživa in drugačna, kot so jih 
bili vajeni igrati, pred tem so v 
glavnem gojili t. i. ljudsko igro, 
klasične komedije. Povabili so 
jo k sodelovanju, ker bi radi 
pridobili tudi nekaj mladih ig-
ralcev.

»V okviru delavnice smo naj-
prej izvedli tečaj igralstva, ob 
tem smo se tudi spoznavali. To 
je bilo potrebno glede na to, da 
so doslej delali zelo klasično. Ko 
smo se spoznali, sem jim ponu-
dila v branje nekaj besedil. Ker 
sem se tudi jaz nagibala k Jova-
novičevi komediji Življenje po-
deželskih plejbojev, zdi se mi, 
da je to univerzalno besedilo, 
ki ga lahko umestiš v katerikoli 
prostor in čas, so tudi oni takoj 
zagrabili. V dveh mesecih smo 
predstavo postavili v grobem, 
v jeseni prejšnje sezone pa smo 
imeli izdelovalne vaje.

Plejboji privabljajo 
že dve sezoni

Predstava je na sporedu že 
drugo sezono, kar je za ko-
roške razmere kar precejšen 
uspeh. Ponavadi odigrajo le 

Na prvem srečanju se je va-
bilu odzvalo sedem posamez-
nikov, ki radi berejo in si že-
lijo svoje misli in spoznanja, 
ki se jim porajajo ob knjigah, 
izmenjevati z drugimi. Ude-
leženci so povedali, da jih za-
nima, kako drugi sprejemajo 
iste knjige, saj omejeni sami 
s seboj pogosto ne vidimo 
stvari, ki jih ne želimo vide-
ti, pristop koga drugega pa 
nam lahko odpre oči in obo-
gati življenjska spoznanja. 
Odločili so se, da se bodo za 

začetek posvetili predvsem 
ljubezenski tematiki, poleg 
romanov želijo prebirati tudi 
dramatiko, poezijo, si ogleda-
ti film ali gledališko predsta-
vo in medse povabiti kakšne-
ga avtorja. Ljubezenska tema-
tika se dotika vseh in odnosi 
so tista umetnost, o kateri se 
je treba učiti vse življenje. V 
krožku bodo to storili skozi 
spoznavanje zanimivih avto-
rjev, njihovih del in literarnih 
junakov.

V študijskem krožku so 

se srečali ljubitelji branja, 
moški in ženske, mladi in 
starejši. Zanimivo je, da jih 
je veliko iz okolice Ormoža. 
Študijski krožek je nastal v 
organizaciji Ljudske univer-
ze v sodelovanju s Knjižni-
co Franca Ksavra Meška, ki 
za srečanja zagotavlja tudi 
prijeten prostor knjižnične 
čitalnice. Krožek je za ude-
ležence brezplačen in ne 
postavlja nobenih omejitev: 
vsak lahko sodeluje kdaj 
hoče in koliko hoče.

Poleg sproščenega pogo-
vora o prebranem si člani 
krožka želijo spoznati tudi 
literaturo skozi različna zgo-
dovinsko literarna obdobja. 
Zato bodo do naslednjega 
srečanja, ki bo v torek, 15. 
marca (nato pa vsakih 14 
dni), prebrali prvi antični 
ljubezenski roman Longosov 
Daphnes in Cloa. Če se jim 
želite v torek pridružiti, ga 
lahko preberete ali pa tudi 
ne, kakor želite.

vki

Pravljica mojega življenja
Leto 2005 je praznično tudi zaradi 200-letnice rojstva 

svetovnega pravljičarja Hansa Christiana Andersena, 
čigar avtobiografija z naslovom Pravljica mojega živ-
ljenja je pravkar izšla tudi v slovenskem prevodu pri 
Študentski založbi. Tej obletnici, pa tudi 50-letnici mla-
dinskega oddelka Knjižnice Ivana Potrča, je posvečena 
razstava originalnih ilustracij Mojce Cerjak – avtorice 
čez trideset slikanic, ki je ilustrirala tudi slovensko iz-
dajo Andersenove avtobiografije.

V knjigi, ki obsega ne-
kaj čez dvesto strani, je 
Andersen v drugo popisal 
svoje življenje. Tako za-
čenja:

Moje življenje je lepa 
pravljica, tako razkošna 
in imenitna. Če bi bil kot 
fant, ko sem reven in sam 
odšel v širni svet, srečal 
dobro vilo in bi mi ta de-
jala: “Izberi svojo pot in 
cilj, in potem te bom va-
rovala in vodila, kakor se 
bo pač razvijal tvoj duh 
in kakor se na tem svetu 

po najboljši pameti mora zgoditi!”, se moja usoda ne 
bi mogla zgoditi srečnejše, pametnejše in boljše, kot se 
je …

Moja domovina Danska je poetična dežela, polna 
ljudskih pripovedk, starih pesmi in bogate zgodovine, 
ki je prepletena s tisto iz Švedske in Norveške. Danske 
otoke preraščajo čudoviti bukovi gozdovi, poljane žit 
in detelje, videti so kot najbolj razkošen travnik. Na 
enem od teh zelenih otokov, Fynu, se dviga moj rojstni 
kraj Odense, ki je dobil ime po poganskem bogu Odinu, 
ki je, kot pravi legenda, živel tukaj …

Leta 1805 je tukaj v majhni, revni izbi živel mlado-
poročeni par, ki se je imel neskončno rad. On, komajda 
dvaindvajsetleten, zelo nadarjen mož, prava pesniška 
duša, in ona, nekaj let starejša, neuka glede življenja 
in sveta, toda dobrega srca. Mladi mož je sam zbil svojo 
čevljarsko delavnico in poročno posteljo. Zanjo je upo-
rabil lesene pare, na katerih je malo prej v mrliški veži-
ci ležala krsta pokojnega grofa Trampeja; črni ostanki 
blaga na deskah so še dolgo spominjali na to. Namesto 
grofovskega trupla, obdanega s cvetjem in svečniki, pa 
je 2. aprila 1805 tukaj ležalo živo, v nebo vpijoče dete; 
to sem bil jaz, Hans Christian Andesen …

Andesen je svojo prvo avtobiografijo napisal pri sede-
mindvajsetih letih, drugo (to je v slovenščino prevedla 
in spremno besedo napisala Katja Šulc) je napisal po 
naročilu nemškega založnika leta 1847, leta 1855 pa je 
zaključil svoje tretje avtobiografiranje. Andersen, ki je 
s pravljicami dosegel nesmrtno slavo – le Sveto pismo 
presega številčno izdaje Andersenovih pravljic – je bil 
izjemno plodovit avtor, povsem zapisan besedni umet-
nosti. Izdal je osem pesniških zbirk (čez 1000 pesmi), 
šest romanov, 212 pravljic, 50 iger, 23 potopisov, bil pa 
je tudi vesten pisec pisem in dnevnika do svoje smrti 
leta 1875.

Pravljičnim praznikom, kamor po svoje sodita tudi 
20. marec – svetovni dan pripovedovanja – in 21. ma-
rec – svetovni dan poezije – namenite ogled razstave 
Mojce Cerjak (slavnostna dvorana ptujske knjižnice, 
vsak dan od osmih do devetnajstih, ob sobotah do dva-
najstih, vse do 30. marca 2005). Organizirane skupine 
si lahko zagotovijo vodstvo s pravljico (info. Mladinski 
oddelek, 778 88 51).

Liljana Klemenčič
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Ptuj � Z Branko Bezeljak Glazer o sodelovanju z zamejskimi Slovenci

Koroški Slovenci 
prvič na Linhartovem srečanju
V Mestnem gledališču na Ptuju so 5. marca gostovali člani Slovenskega prosvetnega društva Danica 
– teatra ob Dravi iz Šentprimoža v Avstriji, ki je eno od središč kulturnega življenja na Koroškem.

Kultura, izobraževanje

Foto: Črtomir Goznik

Igralci teatra ob Dravi iz Šentprimoža so z Jovanovičevimi plejboji sodelovali tudi na Linhartovem 
srečanju, slovenskem državnem festivalu najboljših ljubiteljskih gledaliških skupin.

Tednikova knjigarnica

Foto: Črtomir Goznik

Branka Bezeljak Glazer, režiserka komedije Življenje podeželskih 
plejbojev

Ormož � Ustanovili bralni študijski krožek

Reciklirajmo besede
Po vzoru številnih študijskih krožkov, ki potekajo po Sloveniji in so sprva nastali v Andragoškem 
centru Slovenije, je pričel v torek v Ormožu na pobudo Marijance Korotaj delovati bralni študijski 
krožek z naslovom Reciklirajmo besede.

nekaj predstav. Največji njihov 
uspeh je bil to, da so bili prvič 
v zgodovini, čeprav obstajajo 
že tako dolgo, povabljeni na 
državno Linhartovo srečanje,« 
je o sodelovanju z igralci iz 
Šentprimoža povedala Branka 
Bezeljak Glazer.

Kakšne pa so siceršnje raz-
mere na Koroškem? Odkar 
odhaja med koroške Slovence, 
pravi, da opaža velike spre-
membe. V družinah se govori 
slovensko, mnogi zelo zavedni 
starši otroke vpisujejo v dvoje-
zične šole in tudi še v sloven-
sko gimnazijo. Problem pa je v 
poklicnih šolah, in tudi vsega, 
kar bi želeli študirati mladi, ni 
v Celovcu, zato odhajajo na 
Dunaj, s tem pa avtomatično 
izgubljajo status manjšinca. S 
štetjem je Slovencev v bistvu 
vedno manj. Tisti, s katerimi 
je delala, v večini zelo dobro 
govorijo slovensko. Glavna 
igralka se je pridružila z ve-
likim strahom, ker ni znala 
dobro slovensko. Na začetku 
so ji na vajah sproti prevajali, 

kar je povedala režiserka, tudi 
besedilo si je prevedla v nem-
ščino. Na koncu pa so se vsi 
sproščeno pogovarjali, tudi 
ona si je upala govoriti sloven-
sko. »Tudi zato se mi zdi, da je 
to eno veliko poslanstvo, ki ga 
lahko človek opravi med koro-
škimi Slovenci,« je še posebej 
poudarila Branka Bezeljak 
Glazer. »Čustveno sem vezana 
nanje, zelo spremljam njihova 
prizadevanja za dvojezičnost, 
zato se mi je zdelo prav, ker 
je bila na Ptuju ena zadnjih 
ponovitev, da damo temu do-
godku večjo veljavo. Zato smo 
tudi povabili politike, ki so od-
govorni za zamejske Slovence. 
Zdelo pa se mi je tudi primer-
no, da se dogodka udeleži tudi 
veleposlanik Republike Avstri-
je v Sloveniji, ki je tudi zamej-
ski Slovenec. Z vsem tem smo 
dali njihovim prizadevanjem 
za dvojezičnost še večjo velja-
vo, ker v bistvu v tem primeru 
ne gre samo za kulturni dogo-
dek.«

MG



Minulo stoletje je prineslo 
človeštvu spremembe, kakrš-
nih še ni bilo. Veliko jih je bilo 
nepričakovanih in vseh tudi ni 
bilo mogoče sprejeti. Nekatere 
so naletele na odpor. Zemlje-
vid sveta se je spremenil, ko 
so razpadli stari imperiji in so 
nastale nove države. Številne 
spremembe je prinesla tudi 
druga svetovna vojna, največ-
ja človeška morija, ki se je kon-
čala pred šestdesetimi leti. Zlo-
mljena sta bila fašizem in na-
cistično nasilje. Demokratični 
svet je tedaj slavil; v zgodovino 
velikih dejanj se je vpisal tudi 
naš narodnoosvobodilni boj.

Smo torej v jubilejnem letu, 
ko bi nas zgodovinski spomin 
moral popeljati skozi prelomne 
dogodke iz 1945. leta. Teh smo 
se morda šele zavedli ne dolgo 
tega, ko nam je bilo obujeno 
nacistično nasilje v zloglasni 

tovarni smrti – koncentracij-
skem taborišču Auschwitzu, 
osvobojenem pred šestimi de-
setletji.

V tem letu bomo obeležili 
nekatere druge prelomne mej-
nike. Naj nanje spomnim.

Na jaltski konferenci od 4. 
do 13. februarja 1945 so se 
»veliki trije« Stalin, Churchill in 
Roosevelt dogovarjali o kazno-
vanju Nemčije, o ureditvi sveta 
po končani vojni v duhu atlant-
ske izjave in o čuvarju miru 
– OZN (ustanovljena 26. aprila 
1945, Listina ZN začela veljati 
24. oktobra 1945). Ponovno je 
velika trojica (Atlee, Truman, 
Stalin) spregovorila na pots-
damski konferenci od 28. julija 
do 2. avgusta 1945 – tokrat o 
pripravah na mirovno konfe-
renco, o uničenju nemške na-
cionalne-socialistične stranke 
in obnovitvi nemškega politič-

nega življenja na demokratični 
osnovi.

Vdaja Nemčije je bila napo-
ved tako pričakovanega miru. 
Topovi so prenehali grmeti in 
bombe padati opolnoči med 
8. in 9. majem 1945. V čudni, 
čeprav dolgo pričakovani tišini 
se je naslednjega jutra, prvič 
po 1. septembru 1939, prebu-
dila Evropa.

Toda, čeravno je Nemčija ka-
pitulirala in je bil osvobojen že 
večji del Slovenije, so se pri nas 
zadnje sovražne enote vdale 
komaj 15. maja. Tedaj se je tudi 
končal naš narodnoosvobodil-
ni boj; dosežena je bila narod-
na osvoboditev.

Zadnje dejanje druge sveto-
vne vojne se je pisalo na Dalj-
nem vzhodu, žal s tragičnimi 
posledicami. Američani so od-
vrgli atomski bombi: na Hiroši-
mo 6. avgusta 1945 in dva dni 

zatem na Nagasaki. 250.000 
žrtev v nekaj sekundah je 10. 
avgusta prisililo Japonsko h 
kapitulaciji.

Končala se je vojna, ki je za-
htevala številna življenja. Kar 
18 milijonov vojakov je padlo 
in kar 35 milijonov civilistov 
je bilo ubitih. Materialna škoda 
je bila ogromna. To tragedijo v 
zgodovini človeštva je izzvala 
nacistična ideologija sile. Le 
nekaj dni (22. avgusta 1939) 
pred začetkom druge svetovne 
vojne je Hitler, obdan s svojimi 
najožjimi sodelavci, utemelje-
val bližnji napad na Poljsko: 
prelivanje nemške krvi naj se 
vrača s krvoločnostjo. »Imamo 
pravico uničiti milijone ljudi 
nižje rase,« je govoril. – 1. sep-
tembra 1939 se je začelo.

Sprožil se je strahotni faši-
stični vojni stroj, ki se je po 
zmagi fašizma v Nemčiji leta 
1933 dograjeval s podporo 
nemškega kapitala, z likvida-
cijami političnih nasprotnikov 
ter z demagoško formulo pri-
tegovanja v svetovni gospo-

darski krizi ogroženih množic 
ljudi. Hitlerjev načrt o uresni-
čitvi »ljudske države« (Volks 
Staat), ki bo združevala vse 

Nemce na temelju ohranitve 
čiste rase, se je z vojno pričel 
uresničevati.

(se nadaljuje)

Kar nekaj časa se pri 
spremljanju dogajanj v 
Pokrajinskem muzeju na 
Ptuju srečujemo z Vašim 
delom, zanima nas, kdaj se 
prišli na Ptuj?

P. V.: Kot umetnostna zgo-
dovinarka sem na Ptuju že 
skoraj sedem let. Sem zapo-
slena na oddelku za kulturno 
zgodovino. Tukaj sem se zapo-
slila takoj po končanem študi-
ju na graški univerzi.

Končali ste umetnostno 
zgodovino. Ste si ob študi-
ju predstavljali kakšno bo 
Vaše delo?

P. V.: V času študija si nisem 
predstavljala, kako poteka 
delo v praksi. Želela sem, da 
bi delala pri varovanju kul-
turne dediščine, delo sem si 
predstavljala na terenu, po-
sebej me je zanimala stavbna 
dediščine. Na Ptuju se je po-
javilo prosto delovno mesto 
kustodinje za kulturno dediš-
čino in s pomočjo mentorice 
dr. Marjete Ciglenečki, ki je 
bila takrat tudi direktorica Po-
krajinskega muzeja Ptuj, sem 
začela z delom.

Se ukvarjate tudi z likov-
no s kritiko? 

P. V.: Ne, z likovno kritiko 
se ne ukvarjam. Likovni kritiki 
se skoraj izključno ukvarjajo s 
sedanjostjo, oziroma s slikar-
stvom, ki nastaja sedaj. Mene 
bolj zanima starejša umetnost. 
To ni isto področje. Moraš se 
pač nekam usmeriti.

Nedvomno ste imeli po-
zitiven odnos do likovne 
umetnosti že v srednji šoli. 
Vas je zanimalo slikarstvo, 
kiparstvo?

P. V.: Seveda me je zanima-
lo, nikoli pa se nisem prak-
tično s tem ukvarjala, nisem 
sama ustvarjala. Osnova štu-
dija umetnostne zgodovine je, 
da se človek nauči gledati.

Pred kratkim ste dokto-
rirali. Ali nam lahko pove-
ste, za kakšno disertacijo 

ste se odločili?
P. V.: Že takoj po študiju 

sem želela nadaljevati študij 
na podiplomski stopnji, ven-
dar sem se takrat ukvarjala še 
z drugim področjem. Tema 
moje doktorske naloge je 
bila Gospodje Ptujski kot gra-
ditelji in meceni. Z Gospodi 
Ptujskimi sem se spoznala, 
ko sem prišla v ptujski muzej. 
Gre za področje srednjeveške 
umetnosti. Gospodje Ptujski 
so bili lastniki ptujskega gra-
du od leta 1132 do 1438 in v 
tem času so se uveljavili tudi 
kot graditelji številnih cerkva, 
gradov in kot meceni.

Ta tema še torej doslej ni 
bila izraziteje obdelana!

P. V.: O Gospodih Ptujskih 
je bilo že precej napisanega, s 
tem so se predvsem ukvarjali 
ptujski zgodovinarji, veliko pa 
so jih omenjali tudi umetnost-
ni zgodovinarji, predvsem 
v povezavi s posameznimi 
spomeniki, tu posebej lahko 
izpostavimo cerkev na Ptuj-
ski Gori, sistematično pa še 
ni bilo raziskano, kaj so oni 
pravzaprav zgradili, oziroma 
katere spomenike lahko po-
vežemo z njimi.

Ali nam lahko na kratko 
predstavite, kaj so zgradili 
Gospodje Ptujski?

P. V.: Njihove spomenike je 
potrebno iskati v povezavi z 
njihovo lastnino. Bili so lastni-
ki gradov, gospoščin v ptujski 
okolici, na avstrijskem Štajer-
skem in Koroškem. V vseh 
teh treh različnih pokrajinah 
so pustili svoje sledove. Jedro 
njihovega delovanja pa je bila 
okolica Ptuja in Ormoža. Tako 
so tukaj nastali najpomemb-
nejši spomeniki. Tu sta oba 
ptujska srednjeveška samo-
stana, ptujski dominikanski 
in minoritski samostan, ve-
liko so gradili tudi v mestni 
cerkvi sv. Jurija. Njihova naj-
pomembnejša gradnja pa je 
zagotovo romarska cerkev na 

Ptujski Gori. Zgradili so tudi 
grad Ormož, cerkev sv. Jakoba 
v Ormožu, grad Vurberk, na 
avstrijskem Koroškem so ime-
li drugega pomembnega od 
svojih gradov, to je grad Hum-
perk, tudi tam je ostalo nekaj 
sledov, zanimiva je stenska 
poslikava, tudi na avstrijskem 
Štajerskem je znanih nekaj 
gradov, ki so jih gradili.

To je nedvomno veli-
ka kulturna dediščina. V 
kakšnem času je vse to na-
stalo?

P. V.: Dokumentirano ob-
dobje njihovega življenja je 
okrog 300 let. Na začetku 
tega obdobja, prvih sto let, ne 
moremo slediti spomenikom 
oziroma se jih ni dalo sistema-
tično odkriti. Večina gradenj 
je nastalo v zadnjih stopetde-
setih letih. Torej od konca 13. 
stoletja, ko so postali politično 
zelo pomembni, do izumrtja 
zadnjega potomca.

Kako podrobno ste se 

v nalogi lahko lotili posa-
meznih gradenj oziroma 
spomenikov?

P. V.: Naloga je bila zasno-
vana v dveh delih. V prvem 
delu je šlo za vprašanje, kako 
ugotoviti sistem, da lahko spo-
menike pripišemo gospodom 
Ptujskim. Ta prvi teoretični 
del je zahteval raziskavo pre-
cejšnjega števila virov, doslej 
še takšnega dela za to rodbino 
ni bilo mogoče najti. Drugi del 
pa predstavljajo raziskovalne 
enote o posameznih spome-
nikih. Tukaj sem zbrala že vse 
znane podatke, dodala pa stva-
ri, ki so z rodbinsko zgodovi-
no povedale kaj novega o njih.

Kakšno pa je Vaše delo v 
Pokrajinskem muzeju na 
Ptuju?

P. V.: Delo umetnostnega 
zgodovinarja na kulturno zgo-
dovinskem oddelku ptujskega 
muzeja je zelo raznoliko. Zbir-
ka je izredno obsežna, saj ob-
sega skoraj 15.000 predmetov, 

ki so iz zelo različnih obdobij, 
saj zajemajo obdobje 800 let 
in so iz zelo različnih zvrsti: 
kipi, slike, izdelki umetne obr-
ti. Kustos se mora na svojem 
začetku spoznati s celotno 
zbirko. Ker je področje zelo 
obsežno, ne moreš postati 
strokovnjak za vse. Mene je 
najbolj zanimalo slikarstvo, že 
v začetku pa me je najbolj pri-
tegnila zbirka turkerij.

Kakšen letni program si 
izdelate za svoje delo?

P. V.: Vsako leto sestavimo 
letni program, kar je nujno 
tudi glede financiranja. Del 
našega dela pa je vedno enak, 
evidentiranje predmetov, 
inventarizacija, dokumenti-
ranje, to je redna dejavnost. 
Spreminjajo pa se projekti. Ti 
so različni, k nekaterim nas 
povabijo iz drugih ustanov, to 
so običajno raziskovalni pro-
jekti, za nekatere pa se odloči-
mo tudi sami.

Kakšni so vaši trenutni 

načrti oziroma projekti?
P. V.: Najbolj aktualen načrt 

je povezan z zbirko turkerij, 
to zbirko nameravamo pred-
staviti tudi turški javnosti. 
Pripravljamo publikacijo z 
novimi spoznanji o tej zbirki 
slik in pripravljamo razstavo, 
ki naj bi bila letos poleti v 
Istanbulu.

Pomeni, da boste zbirko 
posodili v Turčijo!

P. V.: Da, dodali bomo še ne-
kaj predmetov, ki so povezani 
z zbirko, nekaj takih predme-
tov nam bodo posodile tudi 
druge ustanove (Knjižnica 
Ivana Potrča in Zgodovinski 
arhiv, Koprski muzej).

Kako boste v tem času 
uredili slavnostno dvora-
no?

P. V.: Za nekaj časa bomo 
v dvorano dali slike iz slikar-
skega depoja, ki so redko na 
ogled.

Ali razmišljate o stalni 
zbirki ptujskih slikarjev?

P. V.: Grajski prostori so 
vsi polni, tako da na gradu za 
takšno zbirko ni prostora, za 
to bi bili potrebni neki drugi 
prostori. Bi pa bila zelo vesela, 
če bi prišlo do takšne posta-
vitve ptujskih slikarjev.

Ali bi na kulturno zgodo-
vinskem oddelku potrebo-
vali še kakšnega umetnost-
nega zgodovinarja?

P. V.: Nedvomno. Zbirka 
je zelo obsežna in raznolika, 
tako se eden strokovno ne 
more ukvarjati s tako različ-
nimi predmeti. Tudi glede na 
število obiskovalcev bi bila 
dodatna pomoč potrebna. 
Potrebno bi se bilo bolj inten-
zivno ukvarjati tudi s ptujsko 
stavbno dediščino.

Kako sodelujete z Zavo-
dom za varovanje kultur-
ne dediščine?

P. V.: Odnosi so zelo dobri, 
zelo dobro sodelujemo pri 
vseh strokovnih vprašanjih.

FL
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Ptuj � Polona Vidmar doktorirala na graški univerzi

Vsi važnejši spomeniki Gospodov Ptujskih
Pred kratkim je na graški univerzi, kjer je tudi študirala, doktorirala Polona Vidmar, umetnostna zgodovinarka v Pokrajinskem muzeju Ptuj. Polono 
smo zmotili na delovnem mestu na ptujskem gradu in jo poprosili za razgovor.

Piše: dr. Ljubica Šuligoj

Obujanje spomina v jubilejnem letu 2005

Foto: Fl

Dr. Polona Vidmar

Foto: Arhiv zgodovinskega oddelka Pokrajinskega muzeja Ptuj

Narodno slovesnost ob 25-obletnici septembrskih dogodkov na 
Ptuju leta 1933 sta spremljali listkovna in popisna akcija. Nekate-
ra imena ptujskih Nemcev na njihovih lokalih so bila premazana.



Čeprav podrobnosti prosla-
ve še niso znane, je eno jasno 
– gasilska veselica bo! Kljub te-
žavam, ki jih imajo sedaj gasilci 
z organizacijo, ko je zaslužek 
majhen, ne gre prezreti, da ima 
gasilska veselica na podeželju 
tradicijo, za katero si nihče ne 
želi, da bi izumrla. Ker je gasil-
skih veselic zares malo, bi znala 
kakšna tudi zares uspeti.

PGD Ormož je mestno gasil-
sko društvo in s sogovornikom 
mag. Simonom Kolmaničem, 
predsednikom društva, sva se 
strinjala, da je težje biti gasilec 
v mestu kot na vasi. Na vasi je 
gasilski dom prostor, kjer se 
ljudje družijo, je pogosto tudi 
vaški dom, vse v enem. Ljudje 
čutijo pripadnost kraju in dru-
štvu, zato zanj skrbijo. V mestu 
so prebivalci zaprti v svoja sta-
novanja pred televizijo in se 
ne udeležujejo lokalnega dru-
žabnega življenja v taki meri. 
Sicer pa Kolmanič meni, da je 
gasilstvo pri nas v zatonu, če-
dalje težje je dobiti ljudi, ki so 
pripravljeni delati zastonj. Pri 
nas se na tiste, ki delajo zastonj, 
po novem gleda kot na nespo-
sobne ali vsaj rahlo čudne. V 
nasprotju s slovensko prakso pa 
se volonterstvo v tujini visoko 
ceni. Da bi vzgojili in pridobili 
bodoče člane, redno sodelujejo 
z vrtcem in šolo. Kajti če navdu-
šijo malčke, je možnost, da bodo 
tudi malčki zrasli v gasilce.

PGD Ormož ima, skupaj s 
podpornimi društvi, 170 članov. 

Od tega je 60 operativcev, po ti-
pizaciji jih potrebujejo najmanj 
53, saj sodijo v četrto kategorijo 
gasilskih društev, so tudi osred-
nje društvo v občini Ormož. 
Najmlajših članov je zelo malo, 
mladincev imajo pet, štirje so 
že opravili tečaj za gasilca. Žen-
ske so bolj številčne. Čeprav 
so tudi članice operative, pa 
so vseeno najbolj prisotne pri 
pripravi hrane in čistilnih akci-
jah. Predsednik pravi, da zato, 
ker so najbolj zanesljive – če 
obljubijo, tudi pridejo. V pre-
teklosti so sodelovale tudi pri 
gašenju, aktivne so bile na tek-
movanjih, kjer so dosegale do-
bre rezultate. Zadnji dve leti se 
ormoški gasilci tekmovanj niso 
udeleževali. Predlani menda 
zaradi protesta, ker je gasilska 
zveza podprla stališče Občine 
Ormož, da ne financira nabave 
tehničnega vozila iz občinskih 
sredstev. Lani pa v kratkem času 
niso uspeli sestaviti desetine, ki 
bi lahko nastopila in bi bila pri-
merno pripravljena.

Tipizacija zahteva 
nova vozila

Vozni park društva obsega 
štiri vozila – poveljniško je dvo-
letna vitara, vozilo za prevoz 
moštva, ki hkrati služi tudi kot 
vozilo za prevoz opreme za teh-
nično reševanje in dve gasilski 
vozili s cisterno, od katerih je 
eno staro 30 let, drugo pa zara-
di sprejete tipizacije gasilskih 
vozil ne ustreza in bi ga bilo tre-
ba sčasoma zamenjati. Tipizaci-
ja vozil v gasilstvu ima svoje do-
bre in slabe posledice. Končno 
se bodo nehala rivalstva in tek-
ma, kdo bo imel boljše vozilo, 
saj sedaj vsak ve, kakšno vozilo 
mu pripada in ga sme imeti. Po 
drugi strani pa so sedaj številna 
vozila po novi tipizaciji nepri-
merna in jih je treba zamenjati. 
Pri tem morajo društva sama 
prispevati polovico denarja za 
nabavo avtov in vsako se znaj-
de po svoje. Drugo polovico 
sredstev primakne občina. Del 
vloženih sredstev pa je mogoče 
povrniti tudi s sredstvi razpisa 
Ministrstva za obrambo. Ormo-

žani so pri nabavi poveljniškega 
vozila najeli kredit, pomagajo 
pa si tudi z odlogi plačila. Tre-
nutno so v zaključni fazi nabave 
vozila za tehnično reševanje. 
Občina se spet ne čuti dolžna 
sofinancirati vozila, tako da so 
morali denar zbrati s pomočjo 
donatorjev, nekaj iz članarine, 
s prodajo koledarjev. Zahvalju-
jejo se someščanu Korbanu iz 
Centra za obveščanje na Ptuju, 
za njegovo pomoč, s katero so 
pridobili še milijon tolarjev 
sredstev.

Do leta 2009 bi morali poso-
dobiti tudi omenjeni cisterni. 
To je veliko finančno breme in 
zaenkrat še ne vedo, kako bodo 
pridobili potrebno polovico 
sredstev za kakršno koli vozi-
lo. Letošnje leto bodo strogo 
varčevali in upajo, da bodo v 
prihodnje leto zakorakali brez 
finančnih obveznosti, vendar s 
popolnoma praznim računom. 
Občina jim letno za delovanje 
nameni okrog 1,2 milijona SIT, 
pogodba z Ministrstvom za 
obrambo, Upravo za zaščito in 
reševanje, s katero imajo skle-
njeno koncesijo za reševanje v 
prometnih nesrečah, pa jim na-
vrže nekaj manj kot 3 milijone 
SIT letno.

V minulem letu so imeli 
ormoški gasilci 26 intervencij, 
od tega so gasili le 5-krat. V pro-
metnih nesrečah so posredovali 
11-krat, pri čemer je bilo 22 po-
nesrečenih in dva mrtva. Dva-
krat so posredovali ob izteku 

nafte, osemkrat pa v tehničnih 
intervencijah. Šlo je za občane, 
ki so se zaklenili v stanovanje. 
Gasilci se za svoje delo redno 
izobražujejo, za tehnično reše-
vanje pa je potrebno znanja po 
določenem času obnoviti. Vaje 
jim pomagajo vzdrževati psihič-
no in tudi fizično kondicijo.

Ormoški gasilski imajo zelo 
lepo urejen dom, saj je bilo v to 
v preteklosti vloženega veliko 
prostovoljnega dela, sedaj pa ga 
samo vzdržujejo. PGD Ormož 
že dve leti vodi mag. Simon 
Kolmanič, podpredsednik je 
Marijan Mezgec, poveljnik Bo-
ris Notersberg, podpoveljnika 
pa sta Boris Kokolj in Janez 
Veselko.

vki

Ormož � Društvo bo praznovalo 120 let delovanja

Obeta se nam gasilska veselica
Prve aktivnosti v zvezi s praznovanjem 120-letnice delovanja PGD Ormož, ki bo prihodnje leto, so se že za-
čele. Gasilci nameravajo ob svojem prazniku izdati brošuro, zato so začeli zbirati podatke iz preteklosti.
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Foto: društveni arhiv

Vaja iz tehničnega reševanja pri prometnih nesrečah

Foto: društveni arhiv

Predsednik Gasilskega društva 
Ormož mag. Simon Kolmanič

Cerkvenjak � Občni zbor Območnega združenja veteranov

Potrebna sprememba zakona o veteranih
V soboto, 5. marca, so se v domu kulture v Cerkvenjaku na rednem letnem občnem zboru sestali člani Ob-
močnega združenja veteranov vojne za Slovenijo Lenart. Ob številnih članih društva so se zbora udeležili še 
župan občine Benedikt Milan Gumzar, župan občine Cerkvenjak Jože Kraner in sekretar Združenja veteranov 
vojne za Slovenijo Jože Kuzman.

Spodnji Ivanjci � Pripravili 3. salamiado

Posebni organizacijski odbor iz Spodnjih Ivanjcev v rad-
gonski občini je pod vodstvom Danija Močnika in Ivana 
Šenekarja pripravil tretjo medobčinsko ocenjevanje doma-
čih dobrot (na fotografiji), predvsem klobas in salam. Na 
ocenjevanju v gostišču Šenekar v Spodnjih Ivanjcih je tako 
strokovna komisija iz Srednje živilske šole v Mariboru z Vik-
torjem Postružnikom na čelu, ocenila 48 trajnih in poltrajnih 
mesnih izdelkov. Med trajnimi izdelki je slavil izdelek Milana 
Zadravca iz Črešnjevcev, med poltrajnimi izdelki pa je prvo 
mesto osvojila salama Erika Močnika iz Ivanjskega Vrha. 
“Neprofesionalni” izdelovalci salam se bodo že to soboto, 12. 
marca, pomerili na tradicionalni pomurski salamiadi, ki 
vsako leto poteka v Radencih.

MŠ

Ptuj � Motivi mesta ptujskih slikarjev

V razstavišču Mestne hiše na Ptuju so 4. marca odprli raz-
stavo likovnih del slikarjev likovne sekcije dr. Štefke Cobelj 
pri DPD Svoboda Ptuj, ki jo vodi Cecilija Bernjak. Sekcija šte-
je 18 aktivnih ustvarjalcev, ljubiteljev slikanja, ki se tokrat 
predstavljajo z motivi Ptuja, s katerimi vedno znova potrjuje-
jo, da Ptuj tukaj in zdaj vedno ponuja veliko. V največji meri 
slikajo naravo tudi figuro, redkeje pa se ukvarjajo z risbo, 
je povedal njihov mentor prof. Jože Foltin. Njihovo druženje, 
je poudaril, daje nadpovprečne rezultate. Ptujski ljubiteljski 
slikarji so s svojimi deli izstopali tudi na nedavni območni 
razstavi. Razstavo je odprl mestni svetnik Robert Križanič, s 
petjem in glasbo pa so dogodek obogatili člani pevskega tria 
Ekonomske šole iz Ptuja, Sara, Denis in Samo. Razstava ptuj-
skih ljubiteljskih slikarjev bo na ogled do 17. marca.

MG

Ptuj � Razstavlja Igor Molin

Četrtega marca so v galeriji Tenzor v Prešernovi ulici 1 
na Ptuju odprli razstavo Igorja Molina, ki jo je ta pripravila 
v sodelovanju s kulturno-umetniškim društvom Art Stays. 
Slikar se je rodil leta 1981 v Benetkah v Italiji. Diplomiral je 
na Akademiji lepih umetnosti v Benetkah, kjer tudi nada-
ljuje podiplomski študij slikarstva. V kratkem času, odkar 
je galerija Tenzor odprla vrata, je gostila že več italijanskih 
slikarjev oziroma slikarjev, ki so končali študij na Akade-
miji lepih umetnosti v Benetkah. Za Igorja Molina so naj-
bolj značilne oljne podobe človeških figur, ki jih je ujel v raz-
ličnih trenutkih človeškega vsakdana, na ulici, pri poseda-
nju na poletni terasi, na vlaku. Ptujska likovna in kulturna 
scena je za mladega italijanskega slikarja že dokaj dobro 
znana, zadnja leta je tudi aktiven udeleženec Tenzorjevega 
likovnega ekstempora.

MG

Od tod in tam

Foto: društveni arhiv

Priznanje za 50 let predanosti 
gasilstvu je na nedavnem ob-
čnem zboru prejela članica 
Marija Rihtarič.

O narejenem v lanskem 
letu je spregovoril predsednik 
območnega združenja Peter 
Leopold, ki je poudaril, da so 
v preteklem letu s skupnimi 
močmi uspešno opravili vse 
zastavljene naloge.

Člani združenja so si v letoš-
nji program dela zapisali, da 
bodo še naprej nudili pomoč 
pri urejanju statusa veterana, 
zbirali in hranili arhivski mate-
rial o pripravah in aktivnostih 
v vojni 1991 in seznanjali jav-
nost z dogodki osamosvojit-
vene vojne. Organizirali in so-
delovali bodo na spominskih 
svečanostih ob obletnicah do-
godkov v procesu priprav ali 

vojne za Slovenijo in sodelovali 
s sorodnimi veteranskimi orga-
nizacijami. Po osnovnih šolah 
pa nameravajo organizirati 
zgodovinske ure in tako učen-
ce seznanjati z dogodki v osa-
mosvojitveni vojni. Tudi letos 
bodo organizirali pohod po 
poti generala Rudolfa Maistra. 
Izvedli še bodo več aktivnosti 
s poudarkom na druženju in 
športnih igrah.

Zbrane je v imenu Združe-
nja veteranov vojne za Slove-
nijo nagovoril sekretar Jože 
Kuzman in poudaril, da bodo 
naredili vse, da bodo status 
veterana pridobili vsi tisti, ki si 
to zaslužijo. Upa pa tudi, da se 

bo v kratkem spremenil Zakon 
o veteranih, ki bi omogočil pri-
dobitev statusa veterana tudi 
tistim, ki so v vojni sodelovali 
brez orožja, kot so gasilci itd. 
Kuzman je še povedal, da na 
ravni države pripravljajo knji-
go, v kateri bodo zajeta zgodo-
vinska dejstva za celotno obdo-
bje osamosvojitvene vojne, da 
se več ne bo pojavljal problem 
Holmca, Rožne doline itd.

Na prireditvi so podelili tudi 
priznanja in zahvalne listine. Za 
logistično oskrbo in pomoč v 
osamosvojitveni vojni leta 1991 
ter za izgrajevanje in krepitev 
območnega združenja Lenart 
so zahvalno listino prejeli 37. 

vojno teritorialno poveljstvo, 
Območno združenje sloven-
skih častnikov Lenart in Marjan 
Fekonja iz Brengove. Za po-
memben prispevek pri krepitvi 
združenja so bronasta priznanja 
prejeli Božidar Kolar, Stanka Se-
nica in Janez Kocbek, srebrni 
priznanji za izjemen prispe-
vek pri pripravah na vojno in 
opravljene naloge v vojni ter za 
krepitev združenja sta srebrni 
priznanji prejela Roman Čuš in 
Franc Šijanec. Zlato priznanje za 
izkazano hrabrost v bojni akciji 
v Radencih in njegov prispevek 
pri ogledu združenja je prejel 
Srečko Zavernik iz Močne.

Zmago Šalamun

Foto: MŠ

Foto: Črtomir Goznik

Foto: Črtomir Goznik
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Piše � Jože Mohori~

Težka vprašanja
Evropska nogometna Liga prvakov je trenutno najboljše, kar 

lahko ponudi evropski nogomet. Osmina fi nala je skoraj za 
nami (povratna tekma Inter - Porto bo odigrana v torek), znani 
so skoraj vsi ~etrtfi nalisti. Na igriš~u smo dobili sedem zma-
govalcev in prav toliko poražencev. Za navija~e zmagovalcev 
seveda ni dvomov: boljši nadaljujejo tekmovanje. Privrženci po-
ražencev (teh je verjetno celo ve~, glede na to, da so izpadli 
Manchester United, Real Madrid in Barcelona, ki imajo pravo 
armado navija~ev) in tudi nevtralni navija~i se s tem ne morejo 
v celoti strinjati. Dileme pa seveda niso enostavne. Poskusite še 
sami odgovoriti na naslednja vprašanja in spremljajte, kdo je iz 
vrst zmagovalcev in kdo iz vrst poražencev! 

Kdo je boljši trener? Jose Mourinho ali Frank Rijkaard, Fabio 
Capello ali Luxemburgo, Arsene Wenger ali Felix Magath, Carlo 
Ancelotti ali Alex Ferguson?

Vprašanje številka 2: kdo je boljši vratar? Oliver Kahn ali Jens 
Lehmann, Gianluigi Buffon ali Iker Casillas?

Vprašanje številka 3: v obrambnih nalogaj je boljši ...? Sol 
Campbell ali Lucio, Lilian Thuram ali Roberto Carlos, Paolo Mal-
dini ali Mikael Silvestre, Alessandro Nesta ali Rio Ferdinand, 
John Terry ali Edmilson, Ricardo Carvalho ali Carles Puyol?

Vprašanje številka 4: med igralci sredine igriš~a je boljši ...? 
Zinedine Zidane ali Pavel Nedved, David Beckham ali Gianluca 
Zambrotta, Patrick Vieira ali Ze Roberto, Kaka ali Paul Scholes, 
Ronaldinho ali Arjen Robben,  Deco ali Frank Lampard? 

Vprašanje številka 5: med napadalci lahko izbirate med na-
slednjimi zvezdniki: Ronaldo ali del Piero, Raul ali Zlatan Ib-
rahimovic, David Trezeguet ali Michael Owen, Roy Makaay ali 
Thierry Henry, Denis Bergkamp ali Santa Cruz, Didier Drogba 
ali Samuel Eto'o, Herman Crespo ali Ruud van Nistelrooij, An-
drej Chevchenko ali Wayne Rooney, Christiano Ronaldo ali Filip-
po Inzaghi?

Pa še navija~i: so boljši Milan~ani na Giuseppe Meazza ali 
Angleži na Old Traffordu, London~ani na Highbury Parku ali 
Bavarci na Olimpijskem stadionu v Münchnu, London~ani na 
Stamford Bridgu ali Katalonci na Nou Campu, Torin~ani na Del-
le Alpiju ali Madrižani na Santiago Bernabeu?

Težke dileme ...

E-mail: sport@radio-tednik.si

Nogometa{i ptujske Drave 
bodo v nedeljo prvi~ zaigrali v 
spomladanskem delu prvens-
tva. To bi sicer morali storiti 
`e minulo soboto, vendar je 
bilo sre~anje na Ptuju odpo-
vedano zaradi sne`nih plo{~ 
in strnjenega snega na igri{~u 
Mestnega stadiona na Ptuju. Ta 
zgodba je zaklju~ena in odigra-
lo se bo novo sre~anje, kdaj pa 
bo to, bo odredilo zdru`enje 
prvoliga{ev.

Po prvem nepopolnem spo-
mladanskem krogu, oziroma 
18. krogu v 1. slovenski no-
gometni ligi, se stvari glede 
uvrstitve v ligo za {esterico {e 
zapletajo. HIT Gorica in CMC 
Publikum sta skorajda `e za-
nesljiva udele`enca lige za pr-
vaka, tu so tudi Maribor~ani 
(vijolice cvetijo pomladi), sle-
di pa {e {est klubov, ki se bodo 
»udarili« za preostale tri vstop-
nice. Seveda je med njimi tudi 
Drava. Pred nadaljevanjem pr-
venstva se je ra~unalo, da bi 
bilo za skok v prvo {esterico 
dovolj {est ali sedem to~k. To 
je sicer mo`no, vendar bo to 
borba brez kalkulacij. Za ve~i-
no povr{nih nogometnih opa-
zovalcev po Sloveniji bi bila 
uvrstitev nogometa{ev Drave v 
Ligo za prvaka veliko prese-
ne~enje, {e posebej, ~e v njej 
ne bo npr. Primorja ali celo 
Mure.

Nedelja bo tako za ptujske 
nogometa{e zelo vro~a, saj 
bodo gostovali v Zagorju, ki 
se kr~evito bori za obstanek v 
prvoliga{ki nogometni karava-
ni. Proti Dravi bodo zanesljivo 
igrali na vso mo~, torej na zma-

go, ki jim je proti Olimpiji v 
prej{njem krogu, po za~etnem 
vodstvu z 2:0, u{la iz rok. To pa 
je podatek, da so tudi Zagor-
jani ranljivi. ^e pa povemo {e 
podatek, da jih trenira Bor~e 
Sredojevi~, nekdanji nogome-

ta{ Borca iz Banja Luke, potem 
vemo, da bo zelo te`ko. Pot do 
uspeha bosta iskali obe ekipi. 
Pri Dravi ne bodo mogli nas-
topiti Vladan Sladojevi~ in Ma-
tja` Lunder zaradi po{kodb, 
medtem ko bo Ned`ad Alibabi~ 
po~ival zaradi kazni rumenih 
kartonov. Toda zaradi tega no-
gometa{i Drave niso ni~ manj 
optimisti~ni, saj se zavedajo, 
kako velik je lahko vlo`ek ob 
uspehu, tako za klub kakor za 
njih same. "Mi se zavedamo, 
da bo gostovanje v Zagorju 
zelo te`ko. Po mojem mnen-
ju smo imeli dobre priprave, 
tudi ekipe nimamo slabe, to 
smo tudi dokazali na sre~a-
njih z mo~nimi nasprotniki, 
kjer smo dobro igrali. Vemo, 
da si doma~ini mo~no `eli-
jo zmage, vendar tudi mi na 
to gostovanje ne gremo z 
belo zastavo, saj imamo svo-
je adute. Te`ko bo, vendar 
sem optimist," je pred nedelj-
skim sre~anjem dejal Marko 
Gri`oni~.

VERJETNA POSTAVA DRAVE: 
Dabanovi~, Zajc, Gri`oni~, [ter-
bal, Miljatovi~, Emer{i~, Korez, 
Te`a~ki, ^eh, Zili~. Gorin{ek. 
REZERVNA KLOP: Vesenjak, 
Petek, Toplak, Prejac, Ljuba-
ni~, Petkovi~. Trener: Sre~ko 
Lu{i~.

DK

Minuli teden so mladinci in 
kadeti Aluminija preživeli te-
den dni v Budvi (Crna gora), 
kjer so bili na sedmo dnevnih 
pripravah. To je v bistvu bila 
nagrada za mladince iz Kidrice-
vega, ki so trenutno na prvem 
mestu v 1. slovenski mladinski 
nogometni ligi. Seveda pa brez 
kadetov ni šlo, saj so tudi oni 
bili z njimi. Vse skupaj je bilo 
zelo delovno. Mladinci so odi-
grali  tri prijateljska nogometna 
srecanja in sicer proti Arsenalu 
Tivat (3:2), Mladost Podgorica 
3:1, Mornar Bar (0:1).  V tem 
casu, ko so mladinci igrali, pa 
so kadeti imeli treninge. Žal pa 
je razpoloženje nekoliko pok-
varilo slabše vreme. Vsi  so bili 
zadovoljni in predvsem vsi ti-
sti, ki so bdeli nad  pogonom 
mladih nogometašev Aluminija 
so bili zadovoljni in pohhvalili 
tudi nekdanjega odlicnega no-
gometaša Crvene Zvezde Ivana 
Pejovica, ki jim je bil v veliko 
pomoc.

Danilo Klajnšek
Kadeti in mladinci Aluminija so bili na pripravah v Budvi 

Na svetovnem pokalu na 
Poljskem so nastopili Dani Rus 
(JK Impol do 66 kg), ki ni us-
pel zmagati, Boris Greif (JK 
Impol) ter Klemen Ferjan (JK 
Drava Ptuj, oba do 81 kg), ki 
sta po eni zmagi ter porazu v 
repesa`u prav tako ostala brez 
vidnej{ih uvrstitev, ter Grega 
Greif (JK Impol do 90 kg).

Danija Rusa, ki je bil v pr-
vem krogu prost, je v uvodni 
borbi premagal Belorus Dimi-
trij Bazileu.

Boris Greif je po izena~enem 
dvoboju, ki je trajal skoraj se-
dem minut, najprej premagal 
Mad`ara Cszabo Gero, potem 
pa je moral priznati premo~ 
Slovaku Borisu Novotnyju. Kle-
men Ferjan je bil najprej bolj-
{i od Belgijca Christopha Van 
Dijcka, v naslednji borbi pa 
je naletel na bolj izku{enega 

Rusa Denisa Ogienka in izgu-
bil. Zmagovalec v kategoriji do 
81 kg je bil Shundzikau Siarhei 
iz Belorusije

Greif Grega je po to~kovni 
zmagi nad Rusom Tagirjem Haj-
bulajevom v naslednjem krogu 
moral priznati premo~ Ukra-
jincu Vja~eslavu Denisovu, ki 
je bil z iponom uspe{nej{i po 
treh minutah in pol borbe. Sle-
dnji je v nadaljevanju nastopil 
slab{e, s ~imer je slovenski re-
prezentant na koncu ostal brez 
uvrstitve.

Peterica slovenskih judois-
tov je na {estem leto{njem tek-
movanju za svetovni A-pokal v 
Var{avi ostala brez odmevnej-
{e uvrstitve. Naslednja tekma 
za ~lane bo A-turnir v Rimu 19. 
in 20. marca.

Sebi Kolednik

Judo � Svetovni pokal

Tokrat brez odmev-
nejših uvrstitev

Nogomet � Pred 19. krogom v 1. SNL

Obdržati priklju~ek z vrhom

Nogomet � Mladi Kidri~ani na pripravah v Budvi

Nagrada za jesenske dosežke 

Foto: ^rtomir Goznik

Tomaž Toplak in Emil Šterbal med treningom pred tekmo z Za-
gorjem



V Evropi sta na{a predstav-
nika Celje in Gorenje nalogo 
na prvih tekmah ~etrtfinala op-
ravila z odliko. Aktualni evrop-
ski in dr`avni prvaki Celjani 
so brez ve~jih naporov zmaga-
li s {tirimi zadetki prednosti 
na severu Nem~ije pri najsta-
rej{i ekipi Lige prvakov Lem-
gu. Kljub lepi prednosti bodo 
varovanci trenerja Mira Po`una 
tudi jutri morali zaigrati na vso 
mo~, da se slu~ajno ne ponovi 
zgodba iz preteklih let, imeno-
vana Magdeburg. Zrelost Celja-
nov nam daje upanje na novo 
zmago in zanesljivo uvrstitev v 
polfinale. Tudi Velenj~ani od-
hajajo z lepo prednostjo {es-
tih golov na povratno tekmo 
v BiH. Dvorana “izvidnikov” v 
Ljubu{kem je ena najbolj vro-
~ih in velik plus za Bunti}a 
& co. Rumeno-~rni iz Velenja 
bodo morali spet dati vse od 
sebe, ~e `elijo ponoviti lan-
skoletni uspeh in se uvrstiti 
v polfinale Pokala pokalnih 
zmagovalcev, kjer so lani mo-
rali priznati premo~ {panske-
mu Valladolidu.

Ni~ manj zanimivo zaradi ev-
ropskih tekem pa ni v slo-
venskih dr`avnih prvenstvih. 
Derbi 15. kroga 1. A Telekom 
lige bo odigran v Ormo`u, kjer 

gostujejo tretjeuvr{~eni Treba-
njci. Mo{tvo Trima, ki ga vodi 
hrva{ki strateg Ilija Puljevi~, je 
zelo dobro mo{tvo, ki ima na 
vsakem mestu po dva enakop-
ravna igralca. Prvi zvezdi kluba 
sta vratar Torlo in {esti strelec 
lige Ubo`anka. Ljubitelji roko-
meta v Ormo`u pa bodo kon~-
no na delu lahko videli Roberta 
Bezjaka, a `al ne v dresu, v ka-
terem bi si `eleli. Pri Trimu po-
leg Bezjaka vidno vlogo igrajo 
{e izku{eni Cviji~, Kava{ (po 
sezoni naj bi prestopil v Celje), 
Pape`, Kovi} ... Doma~ini so le-
tos v Fort Hardeku `e zaustavi-

Rokomet � 1. SRL (m, ž), 1. B. SRL

Robert Bezjak v Ormožu

petek � 11. marca 200516 Šport

V ospredju minulega konca 
tedna na odbojkarskih igri{~ih 
so bile ptujske igralke, ki so z 
izvrstno predstavo, brez izgub-
ljenega niza, premagale nepos-
rednega tekmeca za obstanek v 
drugoliga{ki konkurenci – Dra-
vograd – ter se z velikimi koraki 
pribli`ale glavnemu cilju sezo-
ne – obstanku v ligi. @e jutri 
~aka ekipo iz Ptuja morda od-
lo~ilna tekma za obstanek, saj 
se bo ob 18. uri v {portni dvora-
ni ptujske gimnazije pomerila s 
Solkanom, ki je z le dvema to~-
kama zaostanka za Ptuj~ankami 
na zadnjem mestu. Robert Me-
noni, predsednik @OK Ptuj: 
“Vsekakor v soboto igramo na 
zmago. Boj za obstanek v ligi je 
zaradi slabega prvega dela neiz-
be`en, zato kalkulacije niso na 
na{i strani. Naredili bomo vse, 
da tekmice v soboto premaga-
mo, ~eprav je precej odvisno od 
same dnevne forme igralk. Re-
alno mislim, da smo sposobni 
zmagati.”

Do konca drugoliga{kega pr-
venstva ~akata ptujske odbojka-
rice tako {e doma~i tekmi proti 
Solkanu in drugi ekipi Ljubljane 
– slednja ima sedaj le to~ko na-
skoka pred Ptujem, v gosteh pa 
se bodo pomerile z Zre~ami in 
Savinjsko [empeter. 

Zaslu`eni zmagi brez izgub-
ljenega niza sta v tretjem krogu 
lige za obstanek zabele`ili tudi 
prvoliga{ki vrsti Benedikta in 
ljutomerske Zavarovalnice Mari-
bor, ki sta se tokrat pomerili z 
ekipama, ki bosta v prihodnji 
sezoni nastopali med drugoliga-
{i. Benedikt je v gosteh povsem 
zaslu`eno odpravil Prevalje, iz-
kazala pa se je mlada organi-
zatorica igre – 16-letna Jasmina 
Borko. "Z dosedanjo prvo poda-
jalko Romunko Liliano Bogen-
dorfer smo se, potem ko se nam 
ni uspelo uvrstiti v ligo za naslov 
prvaka, raz{li, proti Prevaljam 
pa je to vlogo odli~no opravila 
talentirana Borkova, ki si bo v 

li Gorenje, Prevent, Gold Club, 
Cimos, Rudar in Prule. Glede 
na formo jeruzalem~kov, ki je 
v vzponu, je pri~akovati nov 
skalp – tokrat skalp Trima iz 
Trebnjega. Tekma se bo tokrat 
izjemoma pri~ela ob 19.30, ro-
kometni spektakel pa je zago-
tovljen.

Drugi del prvenstva v 1. 
B-ligi je zaznamoval slab start 
dveh vodilnih mo{tev. Ribnica 
je do`ivela prva prvenstvena 
poraza zapored (Sevnica, Hras-
tnik), enako usodo so do`iveli 
varovanci trenerja Ivana Hru-
pi~a, ki so doma proti Slova-

nu osvojili to~ko ter dvakrat 
na gostovanjih izgubili (Grosu-
plje, Sevnica). V boju za drugo 
mesto je v prednosti pred Go-
ri{nico sedaj mo{tvo Slovana, 
ki v tem krogu (derbi 15. kro-
ga) na Kodeljevem gosti Veli-
ko Nedeljo. Slednji so drugi 
del prvenstva za~eli z dvema 
doma~ima zmagama (Cerklje, 
Gorica) in porazom v gosteh 
(Grosuplje). Prav igra v gosteh 
Veliki Nedelji nikakor ne ste~e, 
a upamo, da bo v dobro Veli-
ke Nedelje in Gori{nice tokrat 
na Kodeljevem druga~e. Strel-
ska forma Kukca in Planinca je 
sicer v vzponu, a brez pomo~i 
ostalih soigralcev do zmage ne 
bo {lo. Mo{tvo Gori{nice bo 
tokrat prosto.

Vro~e je tudi 1. A Telekom 
`enski ligi, kjer ptujske trgo-
vke nujno potrebujejo zmago 
na gostovanju v [kofji Loki, ki 
bi jim prinesla `eleno uvrsti-
tev v kon~nico. Loka je prema-
gljiva ekipa in upamo, da bo 
Der~arjevi, Savi~evi, [ijan~evi, 
Poto~njakovi, Brumnovi, Mur-
kovi ter ostalim kljub {tevilnim 
te`avam s po{kodbami uspelo 
zmagati v [kofji Loki. Klju~ 
zmage pa le`i v vratarki Kelen-
~evi, na katero je po po{kodbi 
izku{ene Laki~eve padlo veliko 
breme.

Zanimiv rokometni teden je 
pred nami in le upamo lahko, 
da bo tako uspe{en kot zani-
miv.

Uro{ Krsti~

Kolesarji Perutnine Ptuj so 
leto{njo sezono dobro pri~eli. 
Uspe{no so dirkali na Kubi, kar 
je bila njihova prva preizku{-
nja, nato pa so bili v nedeljo 
udele`enci dirke v Trstu, kjer 
jim je za malenkost zmanjkalo, 
da bi imeli svojega kolesarja na 
zmagovalnih stopni~kah. Sicer 
pa je leto{nja zima tak{na, da 
se je moralo vlo`iti veliko tru-
da za pripravo kolesarjev. [e v 
njihovi bazi, v Pore~u, vreme 
in temperature niso bili tak-
{ni, kot je to ponavadi. Seve-
da pa se kolesarji na to niso 
smeli preve~ ozirati in so svoje 
delo opravili, saj se zavedajo, 
da je sezona dolga, da bo veli-
ko startov in ~e ̀ elijo biti uspe-
{ni, potem se ne smejo preve~ 
ozirati na neugodne razmere. 
Sicer pa so kolesarji znani po 
svoji vztrajnosti. Do konca me-
seca marca se bodo kolesarji 
Perutnine Ptuj udele`ili dirke 
v Pore~u (13. 3.), Po jadranski 
magistrali (17. 3.–20. 3.), Dir-
ka Kralja Nikole (23. 3.–26. 3.), 
Pokal Belvedere (28. 3. v Itali-
ji).

Prva tekma sezone je bila v 
Loignero pri Trstu, lahko bi re-
kli uvod v novo sezono. Pogo-
varjali smo se z direktorjem KK 
Perutnina Ptuj, gospodom Re-
nejem Glavnikom.

Kako bi ocenili start v 
novo sezono?

»Sama dirka se je pri~ela zelo 
mirno in normalno. Okrog 40. 
kilometra je pri{lo do pobega 
skupine kolesarjev, med temi 
je bil tudi na{ Bo{tjan Mervar. 
Ko sem to videl, sem bil malo 
presene~en, kajti ta taktika mi 
ni odgovarjala, saj je pobeg iz-
gledal zelo resno in bilo je ve-

liko »natezanja«. Naenkrat je 
bilo tri minute prednosti. Ni-
sem `elel reagirati pri trener-
ju. Nato se je vse skupaj malo 
umirilo in prednost ube`ni-
kov je narasla na skoraj pet mi-
nut. Potem je v dolgem vzponu 
pred ciljem sam privozil kole-
sar Krke [pilak in krenil s pre-
dnostjo v zadnji krog. Kon~no 
so se zasledovalci prebudili in 
bili smo pri~a sprintu, v kate-
rem pa smo potegnili ta kratko 
in Matej Stare je osvojil ~etrto 
mesto in vse skupaj izvlekel na 
pozitivno. Vsekakor pa bi dir-
ko lahko odpeljati takti~no bo-
lje. Tudi to, da smo imeli v 
ekipi {tiri kolesarje, ki so bili 
na Kubi, kjer so iz velike vro~i-
ne pri{li v hladno podnebje, ni 
izgovor. Mislim, da smo pasiv-
no dirkali, potrebno bi bilo ve~ 
napadov, ve~ poizku{anj pobe-
gov, z ekipo preiti v vlak in po-
tegniti in bilo bi vse druga~e. 
O tem se bomo pogovorili v 
Pore~u in mislim, da bo pasiv-
nemu dirkanju konec, saj nas 
zanima veliko ve~.«

Kolesarstvo � Rene Glavnik, direktor KK PP

»Za nas veljajo samo zmage«

Kaj pri~akujete od dirk, ki 
so pred vami v marcu?

»Res je program dirk {tevi-
len, urnik natrpan. Upajmo, da 
bomo imeli celih in predvsem 
zdravih kolesarjev dovolj na 
razpolago, da bomo ta mar~ev-
ski program izpolnili. Vseka-
kor pa si tukaj nadejamo nekaj 
ve~jih rezultatov in da bodo 
fantje po{teno zagrizli. To so 
mo~ne dirke. Posebej bo pot-
rebno paziti na slovenske eki-
pe. Z njimi je te`ko dirkati, saj 
vsi pazijo na nas, na na{e fante, 
kdaj bo kateri od na{ih dvignil 

"ta zadnjo", da ne bi pobegnil. 
To je veliko tro{enje energije 
v prazno, ki pa jo v svojo prid 
izkoristijo tuje ekipe, ki poz-
najo na{e razmere. Mi ho~e-
mo zmago in za nas velja samo 
zmaga.«

KK Perutnina Ptuj sedaj 
po reorganizaciji tekmovan-
ja po UCI-ju nastopa v konti-
nentalnem pokalu, oziroma 
ligi. Kako se je KK Perutni-
na Ptuj prilagodila novemu 
tekmovalnemu ustroju?

»V tem kontinentalnem kon-
ceptu je blizu sto ekip. [ele 
videli bomo, kako bo tukaj mo-
`no nabirati to~ke. Dejansko 
ne bo lahko, saj so ekipe zelo 
mo~ne. Veliko je ekip, ki so 
pre{le iz vi{jih rangov v ta rang 
in bodo nastopile dolo~ene te-
`ave. Mislim pa, da se bomo z 
na{o ekipo uspeli prebiti nek-
je do sedmega mesta. ^e nam 
bo to uspelo, bo to velik us-
peh. Ko bo na{a ekipa uigrana 
kot je treba, ko bodo sprinterji 
in hribovci izkoristili svoje mo-
`nosti, verjamem, da se nam 
bo odprlo, da bodo na teh te`-
kih dirkah stopali na stopni~-
ke.«

Danilo Klajn{ek

Foto: Danilo Klajnšek

Gregor Gazvoda in direktor KK Perutnina Ptuj Rene Glavnik

Foto: arhiv Štajerskega Tednika

Robert Bezjak ponovno v Ormožu, tokrat v dresu Trima Trebnje

prihodnjih krogih lige za ob-
stanek nabrala prepotrebne iz-
ku{nje pred naslednjo sezono," 
je po tekmi povedal Damjan 
Raj{p, pomo~nik prvega trener-
ja Benedikta Petra Mo`i~a. Od-
li~no so tokrat odigrale tudi 
ljutomerske odbojkarice, ki so 
brez po{kodovane kapetanke 
Petre Mörec odpravile s 3:0 
Formis Bell. Znova se je izkaza-
la nekdanja igralka Ptuja Ganna 
Kutsay, ki se je {e enkrat ve~ v 

^lana KBV Ptuj in dr`avna 
reprezentanta Sabina in Alek-
sander Kolednik sta se v za-
~etku marca udele`ila velikega 
mednarodnega turnirja v kikbo-
ksu v Dublinu na Irskem. Na te-
kmovanju je sodelovalo okrog 
2500 tekmovalcev iz 31 dr`av.

V posamezni konkurenci je 
Aleksander v kategoriji do 63 
kg v 1. kolu je premagal doma-
~ina z Irske za 6 to~k, v 2. kolu 
je premagal Angleža za 4 to~ke, 

Kickboks

Sabina in Sandi na Irskem
v ~etrtfinalu pa je izgubil proti 
tekmovalcu iz Italije 6:7.

Aleksander je predvsem zara-
di nabiranja izkušenj nastopal 
tudi v kategoriji do 69 kg in je 
v 1. kolu zmagal, v 2. kolu pa 
je izgubil proti tretjeuvr{~ene-
mu z lanskega SP Dannyju Har-
rissonu iz Anglije s 4:6. 

V absolutni kategoriji (nasto-
palo je 138 tekmovalcev) je Ale-
ksander v 1. in 2. kolu premagal 
dva tekmovalca iz [kotske, v 3. 
kolu pa je izgubil proti Angle`u 
Drew Neillu (svetovnemu prva-
ku v kategoriji do 84 kg) s 3:8 in 
se uvrstil med 32 najbolj{ih.

Sabina je v absolutni katego-
riji med 59 tekmovalkami pri{la 
do ~etrtfinala. Premagala je dve 
tekmovalki iz Irske, potem [vi-
carko Pichlerjevo in {ele v ~etr-
ti borbi je Sabina izgubila proti 
Irki Orli O'Brien.

V svoji kategoriji do 55 kg pa 
je Sabina med 27 tekmovalka-
mi pri{la med najbolj{ih 16 po 
zmagi nad [kotinjo Wilvcockson 
6:3 in porazu v podalj{ku borbe 
proti Angle`inji Wolker 5:6.

Franc Slodnjak

Foto: Marjan Bolhar

Sabina in Aleksander Kolednik

Odbojka � 1. DOL, 2. DOL

Ženske zmagujejo

Foto: arhiv Štajerskega Tednika

Ganna Kutsay (ZM Ljutomer)

tej sezoni izkazala z igro v napa-
du. Jutri se bo v ligi za obstanek 
Benedikt v tamkaj{nji novi {por-
tni dvorani ob 18. uri pomeril z 
Luko Koper, Ljutomer~anke pa 
odpotujejo na Prevalje.

Odbojkarji Svita iz Slovenske 
Bistrice so v minulih dneh odi-
grali dve tekmi, obe v gosteh. 
Najprej so minulo soboto s 3:0 
v nizih klonili v [kofji Loki proti 
ekipi Termo Lubnik ter zabele-
`ili 21. poraz v sezoni, nato pa 
so v sredo nekoliko nepri~ako-
vano s 3:2 premagali v Novi Go-
rici ekipo Marchiol Prva~ina. To 
je bila prva zmaga odbojkarjev 
iz Slovenske Bistrice v tej sezo-
ni! Svit se bo ̀ e nocoj ob 19. uri 
pred svojimi gledalci pomeril z 
mariborsko ekipo Prevent grad-
nje IGM.

Miha [o{tari~

Osem kolesarjev PP v Pore~u
Profesionalni kolesarji mo{tva Perutnina Ptuj se bodo v ne-

deljo udele`ili dirke Trofej Pore~ kategorije 1.2 UCI v sosed-
nji Istri. Dirka bo dolga 138 km, na njej pa bo nastopilo 8 
ptujskih kolesarjev: Bor{tjan Mervar, Gregor Gazvoda, Borut 
Bo`i~, Matej Stare, Aldo Ino Ile{i~, Mitja Mahori~, Matej Marin 
in Matija Kvasina. Vodja ekipe, Sre~ko Glivar, je pred dirko 
precej optimisti~en: ”Dirka je tak{nega ranga, da startamo na 
zmago. Konkurenca bo sicer huda, saj se bo zbralo okrog 200 
kolesarjev, tekmovali bodo odli~ni kolesarji iz vzhodne Evro-
pe, italijanske ekipe ter vsi Slovenci.” (UG)
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Letos ste ponovno na oder 
kulturne dvorane gimnazije 
stopili kot ptujska {portnica 
leta. Ste mojstrica borilnih 
ve{~in in brez dvoma prva 
dama tega {porta v Sloveniji 
in svetu.

Nadja Šibila: »Doletela me 
je velika ~ast, saj sem ena red-
kih, ki so nagrado [portnik 
leta MO Ptuj prejeli `e peti~ in 
sem nanjo zelo ponosna. Kajti 
ta nagrada ni le priznanje {por-
tnici, ampak vsem tistim, ki se 
trudijo in so dejansko dosegli 
to, da lahko danes tekmovalci 
KBV Ptuj nastopajo in enako-
pravno merijo mo~i s tekmeci 
{irom sveta.«

Kikboks je nastal pred pri-
bli`no tridesetimi leti v Ame-
riki. Od tedaj se je ves ~as 
razvijal. Vsako leto se je v 
pravilih kaj spremenilo, pra-
vzaprav izbolj{alo.

Nadja Šibila: »Sprva borci 
niso bili dobro za{~iteni, udar-
ci pa so bili zelo mo~ni, zato je 
prihajalo do po{kodb. Z razvo-
jem za{~itne opreme se je kik-
boks razdelil na tri kategorije: 
polni, lahki in polkontakt. Pri 
polkontaktu in lahkem konta-
ktu so dovoljeni le nakazani 
udarci oziroma udarci, pri ka-
terih se bolj ali manj »doti-
kamo« nasprotnikovega telesa, 
polni kontakt pa je tisti, pri ka-
terem lahko pride do resnih 
po{kodb.«

@e zgodaj ste se pridru`i-
li skupini kikboksarskih le-
gend. Iz leta 1999 bo vsem v 
spominu ostal va{ prvi fi nale 
svetovnega prvenstva zdru-
`enja WACO v Caorleju (Ita-
lija). Kako vi zdaj gledate 
nanj? Kot na izjemno pred-
stavo, v kateri ste osvojili 

srebro ali kot na izgubljeno 
prilo`nost za zlato?

Nadja Šibila: »[e vedno te`-
ko re~em, kaj se mi je dogajalo 
v fi nalu za naslov svetovne pr-
vakinje leta 1999. Nasprotnica 
je bila stara znanka, odli~na ir-
ska kikboksarka Nicol Corbett. 
Bila sem dobro pripravljena, a 
psihi~no nisem verjela, da lah-
ko osvojim zlato kolajno. To 
me je br`~as stalo zmage. A 
srebro sem si vendarle pribori-
la, lahko bi bilo tudi slab{e.«

Vzpon se je za~el leta 2000 
z naslovom evropske prva-
kinje v Jesolu Lidu (Italija) 
in svetovne prvakinje 2001 
v Mariboru?

Nadja Šibila: »Takrat sem 
pri~akovala, da bom med kan-
didatkami za najvi{ja mesta, ne 
pa, da bom na vrhu. Toda po 
zmagi nad Nicole Corbett, ki 
je premagala `e vse najve~je 
svetovne mojstrice amaterske-
ga kikboksa, so bila vrata na 
{iroko odprta. Vrhunec priza-
devanj sta moja fi nalna dvobo-
ja za naslov svetovne prvakinje 
v semi in light kontaktu, ok-
tobra 2001 v Mariboru. Od 
Slovenk sem edina nastopila 
v obeh slogih. V semi sem 
se ponovno pomerila z ve~no 
nasprotnico Corbettovo in jo 
premagala. Za novo veselje v 
slovenskem taboru pa sem po-
skrbela zadnji dan tekmovanja, 
v fi nalu light kontakta. Prep-
ri~ljivo sem premagala izred-
no nepredvidljivo italijansko 
borko Kelly Zanini, ki odli~no 
obvladuje no`ne udarce, s ka-
terimi me je uspe{no dr`ala 
na razdalji. To leto je KBV 
Ptuj do`ivel svoje najuspe{-
nej{e trenutke, saj so njegovi 
~lani osvojili doslej najve~ na-

slovov svetovnih prvakov (pet) 
na enem prvenstvu v zgodovi-
ni kikboksa.«

Leta 2002 so bili gostitelji 
Evropskega prvenstva pono-
vno Italijani.

Nadja Šibila: »Da. Obranila 
sem naslov evropske prvakin-
je v semi kontaktu, dodala pa 
{e naslov evropske prvakinje v 
light kontaktu v kategoriji nad 
70 kg. V fi nalu semi kontakta 
sem premagala Irko Nicol Cor-
bett, v fi nalu light kontakta pa 
Rusinjo Oksano Kinakh.«

Kot se za {ampionko va-
{ega kova spodobi, ste ok-
tobra 2003 v Parizu obranili 
naslov svetovne prvakinje v 
light kontaktu, dodali pa na-
slov podprvakinje v semi 
kontaktu, vse v kategoriji 
nad 70 kg. Navzlic dvema 
lovorikama pa niste bili po-
vsem zadovoljni z izkupi~-
kom. Zakaj?

Nadja Šibila: »^e sem is-
krena, sem pred za~etkom pr-
venstva pri~akovala dve zlati 
kolajni. In ne morem se znebiti 
ob~utka, da bi si ju tudi zaslu-
`ila, saj sem se v fi nalu pol-
kontakta poleg Britanke Mieke 
Hink borila {e z dvema sod-
nikoma, ki sta ve~ kot o~itno 
sodila proti meni. To so po po-
razu 7 : 8 potrdili tudi gledalci, 
ki so nasprotnico glasno iz`vi-
`gali. V lahkem kontaktu sem 
v fi nalu prisilila k vdaji Rusinjo 
Oksano Kinakh.«

Novembra 2004 se je v 
dvorani tabor v Mariboru od-
vijalo evropsko ~lansko pr-
venstvo zdru`enja WAKO v 
semi in light kontaktu kik-
boksa ter glasbenih katah 
in aerokikboksingu. V {tirih 
dneh je nastopilo 470 tek-

Na streli{~u OSZ Ormo` je 
februarja potekalo ob~insko 
prvenstvo za pionirke in pio-
nirje v streljanju s serijsko zra-
~no pu{ko. Nastopilo je 7 ekip 
in 26 posameznikov, kar se na 
ob~inskem prvenstvu za pio-
nirje ni zgodilo `e desetletje. 
Dobro delo trenerjev v zadnjih 

letih so potrdili tudi odli~ni re-
zultati.

Tekmovanja v kategoriji pio-
nirk sta se udele`ili dve ekipi, 
zaradi bolezni je nastop odpo-
vedala ekipa SD Sredi{~e. Zma-
gala je SD Katja Toma` s 459 
krogi pred SD Ormo` s 394 
krogi.

Prvakinja ob~ine Ormo` med 
posameznicami je postala Mar-
tina Stajnko (SD Katja Toma`   
159 krogov), druga je bila An-
dreja Pongra~i~ pred Sabrino 
Pu~ko (obe SD Katja Toma` 
in obe 153 krogov), ~etrta je 
bila @aklina Stanjko (SD Katja 
Toma`). Peto mesto je osvojila 

movalcev in tekmovalk iz 28 
dr`av, med njimi je bilo tudi 
25 slovenskih. Na{i pred-
stavniki so bili izjemno us-
pe{ni, saj so osvojili kar 
dvanajst kolajn. Prvo ime 
v na{i reprezentanci je bila 
Ptuj~anka Nadja [ibila, ki je 
osvojila dva zlati medalji.

Nadja Šibila: »Prvo zlato 
medaljo sem osvojila drugi dan 
tekmovanja, ko sem v fi nalu 
light kontakta premagala Po-
ljakinjo Paulino Biec, drugo 
pa v zadnjih fi nalnih dvobojih, 
ko sem v semi kontaktu ug-
nala Britanko Caroline Jones. 
Z osvojenim {tevilom medalj 
smo bili prezadovoljni. To je 
dokaz, da so bile priprave na 
evropsko prvenstvo temeljite 
in da so tekmovalci dobro tre-
nirali tudi v klubih. Ob neka-
terih izku{enih so se izkazali 
tudi tisti, ki so prvi~ nastopili 
na tako pomembnem prvens-
tvu. Uspehi so dodatna spod-
buda za vse, ki se ukvarjajo s 
tem {portom.«

S trdim delom in odreka-
njem ste za prodoren uspeh 
gotovo prispevali sami naj-
ve~. Kdo pa {e?

Nadja Šibila: »Za vse se 
imam zahvaliti predvsem svo-
jim star{em, bratu Mateju, 
trenerju Vladimirju Sitarju in 
predsedniku KBV Ptuj dr. Zol-
tanu Mileti, ki jim neomajno 
zaupam. ^e ne bi bilo tako, ne 
bi bilo teh mojih najve~jih us-
pehov in zmag. V njih je vtkan 
tudi del~ek vseh tistih, ki mi 
vseskozi stojijo ob strani, tako 
pri {portu kot v `ivljenju nas-
ploh. Velika zahvala gre kolek-
tivu ptujske ekonomske {ole, 
kjer sem maturirala in imela 
status vrhunske {portnice.«

@ivljenjski sen domala vsa-
kega {portnika je nastop na 
olimpijskih igrah. Mar vas 
niso nikdar zamikale?

Nadja Šibila: »@e kmalu 
sem se sprijaznila s tem, da 
moj {port ni na sporedu olim-
pijskih iger, zato sem si pa~ za-
stavila druga~ne cilje.«

Ptuj~ani so v kikboksu 
svetovna velesila. Koliko ~la-
nov trenutno trenira v Klu-
bu borilnih ve{~in Ptuj?

Nadja Šibila: »V vseh sku-
pinah skupaj trenira okoli sto 
~lanov. Med njimi je 35 tek-
movalcev. Najuspe{nej{i borci 
v zgodovini Ptuja so svetovni, 
evropski, mednarodni, dr`av-
ni in zmagovalci svetovnega 
pokala Marcel Fekonja, Matej 
[ibila, Aleksander Kolednik, 
Sabina Kolednik in jaz. [e po-
sebej se veselimo, ker dosega 
vrhunske rezultate vse ve~ mla-
dih. Konkurenca se tudi doma 
krepi, zaradi ~esar je posledi~-
no pri treningih ve~ motiva in 
zagnanosti. Perspektiva na{ega 
kikboksa je tako ve~ kot obe-
tavna.«

Kateri so va{i naslednji na-
~rti?

Nadja Šibila: »Zdaj je obdo-
bje, ko sem v polnem trenin-
gu. @elja po uspehu me `ene 
iz dneva v dan. Zame je po-
memben le jutri{nji dan, kar 
se je zgodilo v~eraj me ne zani-
ma. Nisem vajena po~ivati na 
lovorikah. V naslednjih dneh 
bo klju~no vzdr`ati trenutni ri-
tem tako fi zi~no kot psihi~no. 
Najprej me marca ~aka medna-
rodno tekmovanje Irska open 
v Dublinu, nato svetovni pokal: 
aprila v Mariboru in maja v Pia-
cenzi (Italija). Oktobra bom na 
Mad`arskem tretji~ in obenem 
zadnji~ branila naslov svetovne 
prvakinje v light kontaktu in se 
borila za zlato kolajno v semi. 
Prizadevala si bom svoje navi-
ja~e razveseliti z zmago, s kate-
ro bi na najlep{i na~in sklenila 
{portno pot. Ampak pred Mad-
`arsko bo {e veliko tekmovanj 
in najprej se bom osredoto~ila 
nanje.«

Kak{en je pa sicer va{ vsa-
kdan?

Nadja Šibila: »Moje `ivljen-
je ni ni~ posebnega. Zraven za-
poslitve {e izredno {tudiram. 
Moje delo pa so tudi treningi 
in tekmovanja. Le malo ~asa 
mi ostane, da se lahko posve-
tim svojim hobijem in zabavi. 
V~asih pogre{am sprostitev, a 
najbolj{i ob~utek je, ko ti sod-
nik dvigne roko. To pa uspe le 
redkim.«

Ivo Kornik

Jana Ploh, {esto Nastja Trste-
njak, sedmo Melanie Habjani~ 
in osmo Tadeja Habjani~ (vse 
SD Ormo`).

Tekmovanja v kategoriji pi-
onirjev se je udele`ilo 5 ekip 
in 18 posameznikov. Zmagala 
je ekipa SD Sredi{~e s 497 kro-
gi, drugi so bili strelci SD Ka-
tja Toma` s 493 krogi, tretji 
SD TSO s 433 krogi, ~etrti SD 
Ormo` s 370 krogi in peti SD 
Miklav` s 258 krogi.

Prvak ob~ine Ormo` je pos-
tal Silvester Majcen (SD Katja 
Toma` 177 krogov), drugi je 
bil Grega Novak (SD Sredi{~e   
174 krogov), tretji Ale{ Medik 
(SD Sredi{~e   167 krogov).

Podpredsednik OSZ Ormo` 
Herman Prejac se je na koncu 
zahvalil vsem nadebudnim mla-
dim strelcem in njihovim tre-
nerjem za odli~no delo in 
dobre rezultate ter razglasil 
zmagovalce. Priznanja je pode-
lil tajnik OZS Ormo` Stiven Vo-
~anec, ki je tudi omenil, da 
se spomladi obeta {e pionirska 
liga, a trenutno {e i{~ejo spon-
zorja, ki bi imel posluh, da bi 
podprl ves trud, ki ga ti mladi 
strelci vlagajo v ta {port.

UK

Nadja [ibila, {portnica MO Ptuj za leto 2004

Kraljice ni~ ne zlomi
Nadja {ibila je odli~na kikboksarka, prijetna sogovornica, obenem pa mla-
do dekle, ki zna o~arati s svojim prodornim duhom in {portnim videzom. 
Ob~utek za vizualno, intuicija, eleganca, humor, iznajdljivost, nekaj nujne 
ob~utljivosti in blage kaoti~nosti, za vsem tem pa trdna volja in sledenje 
viziji, to je Nadja, ~e njeno pestrost zlijemo v nekaj skopih besed.

Strelstvo � Ob~insko prvenstvo za pionirje

Najboljša ekipa Središ~a

Foto: Langerholc

Nadja Šibila, športnica MO Ptuj za leto 2004

Foto: UK

Mladi ormoški strelci 

Na O[ Jur{inci so tudi v leto-
{njem {olskem leto poskrbeli 
za svoje u~ence in jim omo-
go~ili {portne aktivnosti tudi 
izven obveznega rednega pou-
ka. @e drugo leto zapored so 
namre~ vklju~eni v projekt Za-
voda za {port RS Slovenije, ki 
je pobudnik in fi nancer akcije 
"Hura, prosti ~as". U~enci te 
{oli so lahko svoj prosti ~as ak-
tivno pre`ivljali ob vikendih in 
pa v jesenskih, novoletnih ter 
zimskih po~itnicah. Tako so v 
~asu od 28. 2. do 4. 3. 2005 
– torej v ~asu zimskih po-
~itnic, vsak dan med 9. in 

13. uro, izbirali med naslednji-
mi {portnimi vsebinami: nogo-
metom, rokometom, odbojko, 
badmintonom in namiznim te-
nisom. Vadba je potekala pod 
strokovnim vodstvom {tuden-
tov Fakultete za {port, koordi-
nator programa pa je {portni 
pedagog na tej {oli Stanko Po-
dvr{ek. Omeniti je potrebno, 
da je ob~ina Jur{inci svojim 
u~encem v teh terminih dala 
dvorano v brezpla~no upora-
bo, kar je tudi eden izmed 
pogojev za izvedbo tega proje-
kta.

PE

Juršinci � Hura, prosti ~as

Športno aktivne po~itnice

OB^NI ZBOR PD HAJDINA
PLANINSKO DRU[TVO HAJDINA vabi na ob~ni zbor, ki bo v 

petek, 11. 03. 2005, v prostorih Doma krajanov v Skorbi ob 
19. uri. Dnevni red bo podan na ob~nem zboru. Ljubitelje po-
hodni{tva, narave in planinskega sveta vabimo, da se ob~ne-
ga zbora udele`ite v ~im ve~jem {tevilu.

UO Planinskega dru{tva HAJDINA

Planinski koti~ek



NOGOMET
1. SLOVENSKA NOGOMETNA LIGA
PARI 19. KROGA: Zagorje – Drava, Mura – Koper, Bela krajina – CMC Publikum 

– vse tekme v nedeljo ob 15. uri; Primorje – Dom`ale, KD Olimpija – HIT Gorica – 
obe tekmi v nedeljo ob 15. uri; Maribor Pivovarna La{ko – Ljubljana – v soboto ob 
18. uri.

ROKOMET
1. A SLOVENSKA ROKOMETNA LIGA
PARI 15. KROGA: Jeruzalem Ormo` – Trimo Trebnje (sobota ob 19.00), Prule 

67 – Gold club, Termo – Prevent, Rudar Trbovlje – Adria Krka – vse tekme v soboto; 
Cimos Koper – Gorenje in Svi{ – Celje Pivovarna La{ko – obe tekmi odigrani v sredo 
9. 3.

1. SLOVENSKA ROKOMETNA LIGA – @ENSKE
PARI 17. KROGA: Loka Kava KSI – Mercator Tenzor Ptuj (v nedeljo ob 18.00), 

Olimpija – Burja [kofi je, Gramiz Ko~evje – Maks Polje, Celjske mesnine – Celeia 
@alec, Izola bori – Krim Mercator.

1. B SLOVENSKA ROKOMETNA LIGA – MO[KI
PARI 15. KROGA: Slovan – Velika Nedelja (v soboto ob 18. uri), Pekarna Grosu-

plje – Sevnica, Mitol Se`ana – Dol TKI Hrastnik, Ribnica – Cerklje, Dobova – MIP 
Gorica Leasing, Gori{nica je v tem krogu prosta.

ODBOJKA
1. DOL MO[KI – LIGA ZA OBSTANEK
PARI 5. KROGA: Svit – Prevent gradnje IGM (v petek ob 19. uri), Termo Lubnik – 

Salonit Anhovo, Krka – Marchiol Prva~ina.
1. DOL @ENSKE – LIGA ZA OBSTANEK
PARI 4. KROGA: Benedikt – Luka Koper ({portna dvorana Benedikt ob 18.00), 

Formis Bell – Sloving Venus Vital, Prevalje – Luka Koper.
2. DOL @ENSKE
PARI 19. KROGA: Ptuj – Solkan (gimnazijska telovadnica na Ptuju, v soboto ob 

18.00), Dravograd – Ecom Tabor, [entvid – Comet Zre~e, Hitachi – Ljubljana II., Ko-
~evje – Savinjska [empeter, Mislinja – Mladi Jesenice.

NAMIZNI TENIS
1. SNTL MO[KI
PARI 16. KROGA: Ptuj – LM-KO Lendava (v soboto ob 17. uri v [D Mladika), 

Lisk Kri`e – Vesna, Maribor Finea – Krka, Moravske Toplice Sobota – Kema Puconci, 
Maxi Olimpija – Vegrad Velenje.

1. SNTL – @ENSKE
PARI 16. KROGA: Arrigoni – Ptuj, Kajuh Slovan – Vesna, Merkur – Fu`inar Inter-

diskont, Iskra Avtoelektrika – Prevent Radlje, Istrabenz – Ilirija.

KEGLJANJE
2. SKL VZHOD @ENSKE
PARI 13. KROGA: Drava – Miroteks III. (v soboto ob 13.30), [o{tanj – Radenska, 

Komcel – Fu`inar, Nafta – Impol.
2. SKL VZHOD – MO[KI
PARI 17. KROGA: Drava – Fu`inar (v soboto ob 17.30), Kr{ko – Konjice, Piramida 

– Lokomotiva, Agroru{e – Interokno, Marles hi{e – Impol.

BOKS / 12. ZLATI GRB SLOVENSKE BISTRICE
V soboto, s pri~etkom ob 18. uri, se bo v {portni dvorani v Slovenski Bistrici pri-

~elo boksarsko tekmovanje, in sicer tradicionalno – Zlati grb Slovenske Bistrice.

SEMINAR ZA SODNIKE
Vodstvo tekmovanja MNZ Ptuj in MDNS Ptuj v okviru letnega plana izobra`evanja 

in izpopolnjevanja sodnikov in delegatov organizirata seminar za sodnike in delega-
te pred pri~etkom prvenstva – POMLAD 2005.

PROGRAM SEMINARJA: petek, 11. 03. 205 (sodniki)
- preverjanje fi zi~ne pripravljenosti sodnikov – Mestni stadion,
- pisno preverjanje znanja iz pravil nogometne igre – Srednje {olski center Ptuj.
Sobota, 12. 03. 2005 (sodniki in delegati)
- predavanja za sodnike in delegate – Srednje{olski center Ptuj s pri~etkom ob 

8.30,
- pisno preverjanje za delegate.

Danilo Klajn{ek

SMU^ARSKI SKOKI V »KOTJAKOVI GRABI"
Jutri, v soboto, bodo v t. i. »Kotjakovi grabi« v Moravcih v Slovenskih goricah (v 

krajevni skupnosti Mala Nedelja – ob cesti med Ljutomerom in Ptujem) pripravili 
tradicionalne smu~arske skoke, ki vsako leto privabijo tekmovalce – rekreativce iz 
Ljutomera, Ormo`a, Ptuja, Lenarta, Radencev itd. Udele`enci, ki bodo morali za 
prijavo od{teti 1000 tolarjev (v ceno je vklju~ena tudi malica), se bodo pomerili na 
25-metrski skakalnici, poleg poizkusne serije pa bodo opravili tudi tri skoke v kon-
kurenci. Zmagovalec bo postal tisti, katerega se{tevek vseh treh skokov bo najve~ji. 
Prijave bodo zbirali ob 11.30, poizkusna serija pa se bo pri~ela ob 12. uri. Najbolj{i 
bodo nagrajeni s pokali in prakti~nimi nagradami.

M[

Športni napovednik

Baumgartnov pas 2005
V mariborski dvorani Tabor se 

je kon~alo ~lansko tekmovanje za 
Baumgartnov pas v judu, ki ga je v 
dokaj mo~ni zasedbi tekmovalcev 
iz dr`av Srbije in ^rne gore, Hrva-
{ke, Bosne in Slovenije osvojil v 
kategoriji nad 100 kg Amel Meki}, 
reprezentant Bosne in Hercegovi-
ne ter 5. iz svetovnega prvenstva.

Rezultati ~lani:
-60 kg: 1. Vladimir Ben~i~ SCG; 

-66 kg: 1. Toni Drak{i~ – JK San-
kaku, 7. Renato [tibler – JK Im-
pol; -73 kg: 1. Eldin Luka~ BIH; 
-81 kg: 1. Borut Lakner – JK Be-
`igrad, 2. Denis Rus– JK Impol, 
7. Andra` Mlaker – JK Impol; -90 
kg: 1. Amir Topuz BIH; -100 kg: 
1. Primo` Ferjan – JK Impol, 7. Jo-
`ef [imenko – JK Drava Ptuj.

+100 kg (za Baumgartnov pas)
1. Amel Meki~ BIH
2. Denis Rus – JK Impol
3. Peter Bevc – JK Branik Bro-

ker in Miladin Ibro BIH

VOCKLABRUCK 2005
Na izredno mo~nem medna-

rodnem turnirju v avstrijskem 
Vocklabrucku je nastopilo 392 
tekmovalcev v kategoriji 
kadetov/kadetinj in mladincev/
mladink iz 12 evropskih dr`av.

Uro{ Tajhman (JK Drava Ptuj), 
slovenski kadetski reprezentant v 
kategoriji do 73 kg, je gladko 
opravil z vsemi svojimi nasprot-
niki. V prvem in drugem kolu je 
premagal doma~a predstavnika, v 
polfi nalu je premagal Martina Za-
gorova iz Slova{ke ter se tako uvr-
stil v fi nale in osvojil 1. mesto z 
zmago nad [vicarjem Antonyem 
Fournierjem. Lea Murko zaradi 
po{kodbe ni nastopila na tem 
tekmovanju

Rezultati: -73 kg: 1. Uro{ Taj-
hman – JK Drava Ptuj, 2. Anthony 
Fourier SUI. 3. Dario Wirz SUI 
in Martin Zagorov SVK, 5. Mattias 
Marffy SWE in Pieter Mast BEL.

Sebi Kolednik

Judo novi~ki
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Medtem ko so se najbolj{i 
atleti v ~lanski konkurenci na 
Stari celini borili za medalje na 
dvoranskem prvenstvu v Ma-
dridu, se je doma~a atletska 
dvoranska sezona kon~ala tudi 
za mladince in pionirje, ki so 
se pomerili za naslove držav-
nih prvakov v mnogobojih. Tri-
~lansko zastopstvo Atletskega 
kluba Keor Ptuj se je iz Celja 
vrnilo s srebrno in bronasto 
kolajno v pionirski kategoriji.

Mnogoboj velja med pozna-
valci za kraljevsko disciplino v 
kraljici {portov, saj je za vrhun-
ske rezultate v tej disciplini 
potrebno uspe{no zdru`evati 
eksplozivnost, mo~, vzdr`lji-
vost in tehni~no dovr{enost. V 
dvoranah se ~lani ter starej{i in 
mlaj{i mladinci merijo v dvod-
nevnem sedmeroboju (60 me-
trov, daljina, krogla, vi{ina, 60 

metrov ovire, palica in 1000 
metrov), `enske v vseh kate-
gorijah, pionirji pa v enodne-
vnem peteroboju (60 metrov 
ovire, vi{ina, krogla, daljina in 
800/1000 metrov).

Kot so `e nakazovali rezulta-

ti s pionirskega prvenstva, se je 
v boj za naslov vme{al Ptuj~an 
Rok Grdina, ki je na koncu, 
kljub trem osebnim rekordom 
(krogla – 13,30 metra, vi{ina – 
174 centimetrov in 1000 met-
rov – 3:15,35), kon~al na dru-

gem mestu z 2895 to~kami. 
Zaostanek 129 to~k za prvim 
si je nabral v nekoliko slab{em 
nastopu v teku 60 metrov ovi-
re, ko je za slabo sekundo zao-
stal za kasnej{im zmagovalcem 
iz Velenja. Bronasta med pionir-
kami je bila @iva Sabo, Ur{ka 
Horvat pa sedma. Obe sta mla-
di nadarjeni tekmovalki, @iva 
bo v pionirski konkurenci nas-
topala tudi naslednje leto, Ur-
{ka pa {e dve leti, tako da je 
ostalo {e veliko prilo`nosti za 
dokazovanje. Gorazd Rajher, 
trener mladih mnogobojcev v 
Atletskem klubu Keor Ptuj, je 
nastop svojih varovancev oz-
na~il kot odli~en, dodaja pa: 
»Posebej me veseli, da so vsi 
dosegli osebne rekorde v svojih 
glavnih disciplinah, Rok in Ur-
{ka v skoku v vi{ino, @iva pa v 
teku ~ez ovire.« Dose`eni rezul-
tati ka`ejo na kakovostno delo 
v zimskem obdobju, hkrati pa 
pomenijo dobro osnovo in mo-
tivacijo za delo v pripravljalnem 
obdobju na poletno sezono.

Uroš Esih

Atletika � DP za pionirje in mladince

Srebro in bron v mnogoboju

Foto: UE

Živa, Rok in Urška - zadovoljni po napornem tekmovanju.

V fi nalu za prvaka lige se 
bosta po zmagoslavju v polfi -
nalnih obra~unih sre~ali ekipi 
Ljudskega vrta in Starš, ki sta 
igrali v skupini B. V rezultatski 
prednosti je ekipa Star{, saj 
je obe tekmi v predtekmovan-
ju dobila (eno po podalj{ku). 

Vrti~karji so polfi nalno tekmo 
odigrali »sanjsko«, saj so izlo-
~ili enega izmed favoritov – 
Good guyse. Te`ko je pri~ako-
vati {e eno tako odli~no pred-
stavo, ali pa~? Vse je mo`no. 
^eprav je bilo videti tudi to, da 
prvak {e ni pokazal vsega, kar 

Košarka � Liga PARKL

Vrti~karji presenetili de~ke
zna. Vsekakor bo fi nalna tek-
ma zanimiva in vsaka napoved 
vnaprej bi bila nehvale`na.

Rezultati razigravanja:
Za mesta od 1 do 4: KK 

Star{e – [D Maj{perk 78:69 
(31:18, 16:12, 9:15, 22:24), 
Good guys – KK Ljudski vrt 
64:83 (13:12, 15:19, 24:23, 
12:29)

Za mesta od 5 do 8: Tiskar-
na Ekart design [D Cirkovce – 
[D Kidri~evo 69:63, KK Ra~e – 
Veterani 65:60.

Za mesta od 9 do 12: Bar 
Holiday Neman – [D Dornava 
78:45, KK Ora~i – KK Prager-
sko veterani 42:88.

Za mesti 11 in 12: [D Ptuj-
ska Gora – [D Destrnik 64:50.

Lestvica najbolj{ih strel-
cev:

1. Davor Bauman (Ra~e) 
296 ko{ev – povpr. 22,8, 
2. Uro{ Gori~an ([D Cirkov-
ce) 286/22, 3. Matja` Frange` 
([D Cirkovce) 259/19,9, 4. 
Bo{tjan Kostanjevec (Veterani) 
225/18,8, 5. Goran Gaji~ ([D 
Destrnik) 229/17,6.

Pari razigravanja za kon~-
na mesta v soboto, 12. 03. 
2005, v [portni dvorani Cir-
kovce:

9.00 za mesti od 11 do 12 
KK Ora~i – [D Dornava; 11.00 
za mesti od 9 do 10, KK Pra-
gersko veterani – Bar Holliday 
Neman; 13.00 za mesti od 7 
do 8 Veterani – [d Kidri~evo; 
15.00 za mesti od 5 do 6 Ti-
skarna Ekart design – KK Ra~e; 
17.00 za mesti 3 do 4: Good 
guys – [D Maj{perk, 19.00 
za prvaka lige KK Star{e – 
KK Ljudski vrt

Radko Hojak

Foto: RH

Ekipa Starš se je zanesljivo uvrstila v fi nale

1. SNTL - ŽENSKE
IZIDI 16. KROGA: Vesna – 

Ilirija 1:6, Istrabenz – Ptuj 6:1, 
Prevent – Arrigoni 6:2, Fu`inar 
Interdiskont – Iskra 0:6, Kajuh 
Slovan – Merkur 5:5
1. ISKRA AVTOELEKT. 16 14 1 0 31
2. MERKUR  16 13 2 1 28
3. ILIRIJA 16 12 0 4 24
4. ISTRABENZ SEMED.  16 11 0 5 22
5. PREVENT RADLJE 16 8 2 6 18
6. PTUJ 16 5 2 9 12
7. ARRIGONI 16 4 3 9 11
8. KAJUH SLOVAN 16 2 5 9 9
9. FUžINAR INTERD.  16 1 1 14 3
10. VESNA 16 1 0 15 2

ISTRABENZ – PTUJ 6:1
Ludvik – Mojsilovi~ 3:2, [ka-

bar – Terbuc 3:2, Lu`ar – [ku-
dar 3:1, [kabar – Mojsilovi~ 
3:1, Ludvik – [kudar 1:3, Lu-
`ar – Terbuc 3:0, [kabar/Lu`ar 

– Terbuc/[kudar 3:2

1. SNTL - MOŠKI
IZIDI 16. KROGA: Vesna – 

Vegrad 2:6, LM-KO Lendava – 
Maxi Olimpija 6:0, Kema – Ptuj 
6:0, Krka – Sobota 6:2, Lisk 
Kri`e – Finea Maribor 3:6
1. LM-KO LENDAVA 16 14 2 0 30
2. MARIBOR FINEA 16 14 1 1 29
3. KRKA 16 13 1 2 27
4. KEMA PUCONCI 16 10 1 5 21
5. SOBOTA 16 7 2 7 16
6. LISK KRI`E 16 6 1 9 13
7. VEGRAD VELENJE 16 6 0 10 12
8. PTUJ 16 5 0 11 10
9. MAXI OLIMPIJA 16 1 0 15 2
10. VESNA 16 0 0 16 0

KEMA – PTUJ 6:0
Unger – Pavi~ 3:0, Horvat – 

Ov~ar 3:0, Ni{avi~ – Piljak 3:0, 
Horvat – Pavi~ 3:0, Unger – Pi-
ljak 3:1, Ni{avi~ – Ov~ar 3:0

Namizni tenis � 1. SNTL (ž, m)

V namiznoteni{kem klubu 
Ptuj so dva kroga pred kon-
cem liga{kega dela tekmovan-
ja ostali brez trenerja Marinka 
Grbi~a. Dolgoletni trener ptuj-
skih igralcev in igralk in tudi 
igralec je zapustil klub. Razlog 
prekinitve sodelovanja so nove 

Namizni tenis

Marinko Grbi~ ni 
ve~ trener Ptuja

službene obveznosti v Mari-
boru, kjer tudi `ivi. Tako bo 
mo{ko ekipo treniral Damjan 
Samoljenko, vodil pa izku{eni 
igralec Bojan Pavi~. @enski del 
pa bosta vodili Ur{ka Rojko in 
Breda Mojsilovi~.

Danilo Klajn{ek

Foto: ^rtomir Goznik

Marinko Grbi~ ni ve~ trener in igralec Ptuja



Do spodnje postaje vlečni-
ce sem se pripeljal z avtomo-
bilom in kar žal mi je bilo, da 
nisem imel s seboj smuči, saj 
bi se lahko do koče potegnil 
z vlečnico, tako pa sem moral 
do koče, ki je na vrhu hriba, 
peš. Med vzpenjanjem so mi 
prismučali nasproti mladi 
smučarji, ki jih je vodila Vida 
Gajzer, ki je tudi voditeljica 
letošnjega zimovanja in na 
hitro mi je uredila prevoz do 
koče, pome je z motornimi 
sanmi prišel oskrbnik koče.

Na koči sem ugledal Gabri-
jela Berliča, ki je ustanovitelj 
in prvi predsednik društva 
Praha in poprosil sem ga za 
kratek pogovor.

»Društvo Praha je bilo usta-
novljeno pred štirimi leti. 
Namen pri ustanovitvi je bil 
nekoliko drugačen, kot je se-
daj. Najprej je bilo to društvo 
za pomoč ljudem z določeni-
mi težavami pri duševnem 
zdravju, kasneje pa se je raz-

vilo v drugo obliko. V društvu 
se zbirajo ljudje, ki radi letu-
jejo, s seboj pa nam ni težko 
popeljati tudi skupine otrok. 
Ime Praha smo si sposodili 
pri kmetijcih. Kmetje pred 
zimo napravijo praho, njive 
poorjejo brez brananja, tako 
pripravijo zemljo za pomlad, 
da se na njih posejejo posev-
ki. Kot kmet njivo, mi pri-
pravljamo otroke, da iz njih 
nastane dobra mlada rast,« je 
dejal Gabrijel Berlič. Društvo 
so ustanovili predvsem pro-
svetni delavci, kar je dobro, 
saj le-ti znajo delati z otroki 
in starši jim zaupajo, saj znajo 
pripraviti takšne programe, ki 
zadovoljijo starše in otroke.

Poleti društvo pripravi 
taborjenje v Skorbi, po tri iz-
mene, z eno izmeno pa gre-
do v Ankaran. Letos pa so na 
Ribniški koči prvič pripravili 
tudi zimovanje za odrasle (ki 
so že začeli prihajati v četrtek 
na kočo). Člani društva delajo 

volontersko.
Letošnje zimovanje nam je 

predstavila predsednica dru-
štva, ki je tudi vodila zimova-
nje, Vida Gajzer. »Letošnje-
ga zimovanja se je udeležilo 
44 otrok, ki jih je vodilo pet 
spremljevalcev, bili so štirje 
učitelji smučanja. Spremlje-
valci so bili večinoma peda-
goški delavci, v glavnem člani 
društva Praha. V društvo je 
včlanjenih okrog 25 članov. 
Ob smučanju smo otrokom 
pripravili dodatne zanimive 
programe. Učence smo raz-
delili v štiri skupine, glede 
na znanje smučanja. Smučali 
so predpoldan in popoldan, 
okrog petih pa so vsak dan 
pripravili še dodatne aktiv-
nosti za otroke. Plesali so hip 
hop, oblikovali skulpture iz 
snega, manjši učenci so bili 
pred spanjem deležni pravlji-
ce, sicer pa smo organizirali 
tudi številna predavanja, naj-
bolj zanimivo je bilo o Po-

horju z diapozitivi in glasbo, 
izbirali so mis in mistra Ribni-
ške koče, igro Pokaži kaj znaš. 
Organizirali pa so tudi pravo 
smučarsko tekmo, saj je vod-
stvo koče organiziralo pravo 
merilno napravo, tako je bila 
tekma vrhunsko pripravljena. 
Rezultate smo sicer izobesili, 
zmagovalci pa so bili vsi in 
vsi so dobili tudi diplome z 
medaljami. Otroke smo vozili 
tudi z motornimi sanmi, izde-
lali pa smo tudi pravi zimski 
bivak iz snega pod mentor-
stvom strokovnjaka, ki nam 
je razložil, kako preživeti, če 
ostanemo brez strehe nad gla-
vo v snegu; neverjetno, kako 
zgolj sveča ogreje prostor,« je 
dejala Vida Gajzer.

Mladi in njihovi starši so 
bili z zimovanjem na Ribniški 
koči izredno zadovoljni in so 
izrazili željo, da bi bilo tako 
tudi naslednje leto ob zim-
skih počitnicah.

Franc Lačen
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Gočova � Zlatoporočenca Krajnc

Sredi februarja je v cerkvi Sv. Trojice v Slovenskih go-
ricah potekalo zlatoporočno slavje zakoncev Terezije 
in Franca Krajnc iz Gočove.

Prvič je v tej cerkvi pred oltarjem potekala najprej ci-
vilna poroka, ki sta jo v imenu občine opravila župan 
občine Lenart mag. Ivan Vogrin in Metka Vurcer, mašo 
pa je vodil župnik Matej Papež.

Zlatoporočno zahvalno mašo z igranjem na orgle, 
za katere sta sredstva prispevala tudi slavljenca, je po-
pestril organist Andrej Dvoršak, s petjem pa tudi cer-
kveni pevski zbor Sv. Frančiška Sv. Trojica.

Kakor mnogih mladih parov po drugi svetovni voj-
ni, ko je bilo vsesplošno pomanjkanje, sta si tudi Tere-
zija, ki se je rodila 1932. leta v Gočovi, in Franc, ki se je 
rodil 1931. leta v Bišečkem Vrhu, za osem let našla dom 
pri Francovih starših. Nato sta do 1987. leta z družino 
živela v Mariboru, potem pa prevzela hišo Terezijinih 
staršev v Gočovi, kjer sedaj preživljata jesen življenja. 
V zakonu sta se jima rodila dva sinova – Branko in 
Milan (na fotografiji). Oba sta si pokojnino prislužila 
z delom v Mariboru, Franc v MTT Maribor, Terezija pa 
kot šivilja pri zasebniku. (Ludvik Kramberger)

Rakovci � Zlatoporočenca Belšak

V minulem mesecu sta zlato poroko praznovala Pav-
la in Anton Belšak iz Rakovcev 37 pri Sv. Tomažu.

Zlata poroka je bila za zakonca Belšak skorajda pre-
senečenje, saj so jo za svoja starša v precejšnji tajnosti 
pripravili njuni štirje otroci Milica, Vinko, Božo in Emil. 
Načrtovali so vse podrobnosti in s to prijazno gesto so 
poskušali povrniti del pozornosti, ki so je bili deležni kot 
otroci. Zlatoporočenca Pavla in Anton sta bila tega iz-
jemno vesela in z njima se je veselilo okrog 70 svatov, saj 
so bili povabljeni številni sorodniki, prijatelji in znanci. 
Zelo slovesno je poroka potekala v ormoškem gradu, kjer 
jo je vodil župan Vili Trofenik, nato so poroko pozlatili še 
v domači cerkvi, kjer je obred opravil Stanko Matjašec.

Zlata nevesta Pavla se je rodila 27. 7. 1932 z dekli-
škim priimkom Kukovec. Po poroki z Antonom, ki je 
bil rojen 18. 2. 1935, sta si uredila lastni dom ob ženi-
novi domačiji. Denarja v tistih časih ni bilo v izobilju, 
in da bi nakupil nekaj mehanizacije za njuno kmetijo, 
je Anton odšel v tujino, kjer je delal celih 10 let. Pavla 
je ostala doma in skrbela za dom in otroke. Takšno 
življenje ni bilo lahko, zato danes toliko bolj uživata v 
družbi 8 vnukov in 4 pravnukov. (vki)

Benedikt � Snežak velikan
Več kot 30 študentk in študentov – članov Študent-

skega kluba Slovenske gorice – je skupaj z gasilci, 
županom občine Benedikt Milanom Gumzarjem ter 
domačinom Ivanom Mečnikom ob državni cesti med 
Mariborom in Mursko Soboto v Benediktu postavilo 
snežaka velikana, ki meri okoli devet metrov. Za izde-
lavo so porabili nad 30 kubičnih metrov snega, ki so 
ga utrjevali z vodo. »Izmed številnih akcij, ki se vrstijo 
vse leto (predavanja, igre, pomoč mlajšim članom, iz-
leti, brucovanje …), smo tokrat izkoristili naravne da-
nosti. Poleg posebnega nagradnega razpisa pa je naš 
namen pri gradnji snežaka, da se tudi sami, kot klub, 
nekoliko promoviramo in približamo širši javnosti,« je 
povedala članica Študentskega kluba Slovenske gorice 
Sabina Bratuša. (MŠ)

Od tod in tamPtujčani na zimovanju na Pohorju

Društvo Praha za druženje v naravi
Ptujsko društvo Praha že vrsto let pripravlja zimovanja in letna taborjenja za mlade. Letos so med 
zimskimi počitnicami pripravili zimovanje na Ribniški koči na Pohorju, ki so se ga udeležili številni 
učenci osnovnih šol. Na Pohorju sem jih obiskal zadnji dan njihovega zimovanja. 

Foto: Fl

Vida Gajzer, vodja zimovanja, in njena pomočnica Silva Forstnerič

Ormož � Prvo zimovanje Društva prijateljev mladine

Razveselili čez trideset otrok
Člani Društva prijateljev mladine Ormož so v minulih zimski počitnicah prvič organizirali tridnevno 
zimovanje za otroke. Zimovanje je krasno uspelo in če bo le dovolj denarja, so obljubili, ga bodo 
izvedli tudi prihodnje leto.

Na zimovanje so povabili 
učence od 2. do 4. razreda 
ormoške devetletke in odziv je 
bil večji od njihovih zmožno-
sti. Zato so naključno izbrali 
33 srečnežev, ki so jim podari-
li tridnevno zimovanje, ostali 
pa bodo morali počakati do 
prihodnjega leta. Bivanje v An-
drejevem domu, nekdanjem 
Pajkovem domu na Slivniškem 
Pohorju, je bilo za otroke brez-
plačno, starše so bremenili 
le stroški prevoza. Otroke so 
spremljali štirje prostovoljci, 
med njimi tudi predsednica 
DPMO Aleksandra Bratuša, 
ki je povedala, da so imeli 
tako otroci kot tudi odrasli v 
treh dneh polne roke dela. V 
Andrejevem domu so jim pri-
pravili zanimive dejavnosti 
– obiskal jih je lovec in jim 
predstavil pohorske zverinice, 
z diapozitivi pa jih je po Po-
horju vodil planinec Franček. 
Čeprav je bilo zelo mrzlo so 

se podali tudi na pohod do 
Glažute, ogledali pa so si tudi 
slap Skalca, ki je bil v tem času 
zamrznjen in je ponujal zelo 
zanimivo sliko. Otroci so po 
mili volji uživali v zabavi na 
snegu in sankanju, v trenutkih 
oddiha pa so izdelovali rože 
iz krep papirja, risali, pisali o 
svojih občutkih na Pohorju, 
ogledali pa so si tudi film Ostr-
žek in nekaj risank. Vsem pa je 
najbolj ostal v spominu nočni 
pohod z baklami.

V Andrejevem domu so do-
bro skrbeli za njih, spali so na 
pogradih v 4 sobah. Pretirane-
ga domotožja ni bilo in vsak, 
ki se je hrabro držal in uspel 
ostati z doma tri dni, je na 
koncu ob vrnitvi od društva 
prejel priznanje za svoje prvo 
zimovanje.

Stroške bivanja otrok v An-
drejevem domu je DPMO po-
krilo iz lastnih sredstev, ki jih 
ustvarijo z vsakoletnim, sedaj 

že tradicionalnim, dobrodel-
nim koncertom. S pripravami 
na letošnji dobrodelni koncert, 
ki bo 15. maja ob dnevu druži-
ne, so člani DPMO že pričeli in 

upajo, da bodo tako izvajalci 
kot tudi obiskovalci velikoduš-
ni, saj gre njihov prispevek za 
dobro ormoških otrok.

vki

Foto: Fl

Mlade smučarje smo srečali na poti na Ribniško kočo.

Foto: Ludvik Kramberger

Foto: Žalar

Foto: arhiv DPMO

Zimovanja v Andrejevem domu na Slivniškem Pohorju se je udele-
žilo 33 otrok, za katere so skrbeli štirje spremljevalci, ki so za njih 
pripravili številne aktivnosti.



Kanček nostalgije
Minilo je deset let od ustanovitve no-

vih občin. Nisem opazil posebnih sloves-
nosti ob tej obletnici. Zato nekaj misli 
(upam) ne bo odveč.

S sprejemom Ustave RS se je Slovenija 
odločila, da bo uvedla lokalno samou-
pravo v evropskem pomenu besede. Pri-
čakovanja so bila velika. Nova ustava je 
nakazala odmik od vzhodne k zahodni 
civilizacijski kulturi. To je pomenilo, da 
bo lokalna samouprava zasnovana na 
od države “ne prevzetih” pristojnostih, 
upoštevaje načelo subsidiarnosti, za 
razliko od prejšnje, ki je temeljila na, 
od države “odstopljenih” pristojnostih 
in pravicah. Sprememba je zahtevala 
proces, čas in vedenje, da lokalna samo-
uprava ne bo podarjena, ampak jo bo 
treba v stalni konfrontaciji z državo šele 
uveljavljati Tega dejstva smo se zaveda-
li in na pobudo predsednice skupščine 
občine Maribor (ge. Magde Tovornik) 
spontano ustanovili Stalno konferenco 
lokalnih skupnosti za skupno nastopa-
nje do države.

Proces nastajanja novih občin ni 
obetal nič dobrega, ker so se priprave na 
novo ureditev lokalne samouprave zav-
lačevale še leto po izteku mandata prejš-
njim skupščinam. Z razpisom referen-
dumov je bilo zadoščeno formalizmu, 
ti pa niso izluščili notranjih povezav 
prebivalcev. Zanikana je bila stvarna 
lokalna samouprava na ravni preteklih 
krajevnih skupnosti. Privzeta je bila 
vsiljena formula “členitve” takratnih 
občin, s katero se je obšla Ustava RS. Iz 
60 “komunalnih” občin je nastalo 200 
novih občin, dejansko pa so 1000 kra-
jevnih skupnosti povezali v nove občine 
le po svoji volji v DZ RS. Objektivnih in 
utemeljenih razlogov za zanikanje lo-
kalne samouprave na ravni krajevnih 
skupnosti ni bilo. Primer:

V občini Ptuj, takrat četrti največji ob-
čini v RS, je analiza obdobja 1978/1988 
pokazala, da so sredstva samoprispev-
kov, samoorganiziranja in prostovolj-
nega dela pomenila več kot 30 % vsako-
letnega občinskega proračuna. Za to so 
bili potrebni iniciativni odbori, zbori 
v lokalnih skupnostih, referendumi in 
participacija občine. Krepila se je torej 
zavest o pripadnosti lokalni skupnosti, 

ne oziraje se na osebne ali politične in-
terese, funkcije in ne glede na družbeni 
sistem ali državo. Tako je bilo tudi v dru-
gih lokalnih skupnostih.

Z namišljeno potrebo za povezovanje 
v večje lokalne skupnosti (5000 prebi-
valcev) je bila uporabljena moč države, 
ki zaradi razsodbe ustavnega sodišča ni 
uspela. Naraven proces povezovanja, ki 
pelje do sinergije, se je nadomestil s čle-
nitvijo prejšnjih občin po vzorcu preži-
vetega duha in družbenega sistema.

Nove občine, Skupnost občin Slove-
nije in druge podobne asociacije so žal 
sprejele logiko države, da je lokalna sa-
mouprava javna uprava na nižji ravni. 
Nekritično so prevzele toliko prenesenih 
pristojnosti, da danes izvirne pristojno-
sti ne dosegajo več 30 % vseh pristojno-
sti občine. Občine se zato pretvarjajo v 
neke vrste razvojne agencije države in 
v večini primerov so celo uspešne pri za-
dovoljevanju potreb prebivalcev. Izgub-
ljajo pa svojo avtonomijo, ki je bistvo 
lokalne samouprave. Zato smemo po-
staviti vprašanje Skupnosti občin Slove-
nije (SOS) koliko in katere so, če so, bile 
pobude za ustavno presojo zakonov, ki 
jih je sprejemal DZ RS in so povezani z 
vsebino in principi Evropske listine o lo-
kalni samoupravi.

Nov sistem lokalne samouprave bi 
zahteval tudi novo samoorganiziranje 
Postavimo si vprašanje, kje in kako da-
nes deluje organizirana civilna družba, 
ki je edini vir avtentične lokalne samo-
uprave, to pa je, da se oblast nad pre-
bivalci po vsebini spremeni v oblast za 
prebivalce. So se občine res zadovoljile le 
z zadovoljevanjem potreb prebivalcev, 
puščajo pa v nemar njihove interese? 
Mnenja sem, da za procese, ki so se od-
vijali na področju lokalne samouprave, 
ni treba kriviti le države.Za uresničitev 
pričakovanj o ureditvi lokalne samo-
uprave bi lahko in morali v desetih letih 
narediti več tudi v občinah samih.

V preteklih desetih letih nismo razvili 
lokalne samouprave v širših lokalnih 
skupnostih – pokrajinah. Sklicevanje 
na to, da občine niso sposobne povezo-
vanja v pokrajine, ker za to nimajo in-
teresa, je prevara. Res pa je, da bi tisti, 
ki so si izmislili “členitev občin”, radi 
zadržali formacije iz srednjega veka 
ali vsaj tiste iz polpretekle zgodovine. 
Kar naprej si izmišljajo pobude za spre-

membo Ustave RS – največ 143. člena. V 
tem členu najbolj moti nedovršni glagol 
“se povezujejo”, ki predpostavlja avto-
nomijo subjektov in seveda subsidiar-
nost. Le avtonomni subjekti se namreč 
lahko povežejo v širše samoupravne 
skupnosti zaradi pričakovane sinergije. 
Če ni mogoče pričakovati sinergije, je 
povezovanje nesmiselno. Ker si ne upajo 
predlagati spremembe 9. člena Ustave, 
ki pove, da je v RS zagotovljena lokalna 
samouprava, saj bi to bilo v nasprotju 
z evropsko kulturo, ovinkarijo in za-
vestno onemogočajo sprejem zakona o 
pokrajinah. Pri tem niso več argument 
evropsko primerljive občine, ki naj šte-
jejo 5000 prebivalcev, ampak evropska 
sredstva za regionalni razvoj.

Regionalizem le malo izhaja iz lokal-
ne samouprave, izhaja pa iz skupnih ali 
podobnih interesov, podobnosti, zgodo-
vine, geografskih ali kulturnih značilno-
sti pa seveda iz skupnih koristi. Takšen 
regionalizem ne potrebuje politične 
subjektivitete, ker ne more imeti poli-
tičnih meja, pač pa razširjeno zavest, 
da živimo v širši nacionalni in evropski 
skupnosti. Zato sem prepričan , da se bo 
tudi državi prej ali slej izplačala decen-
tralizacija.

Prihodnji čas uporabimo za orga-
niziranje civilne družbe in ustvarimo 
realne pogoje za povezovanje, pa bomo 
imeli lokalno samoupravo in pokrajine. 
In ne bo treba terjati od države primer-
ljivih plač za župane.

Kidričevo, 23. februar 2005
Vojteh Rajher

Minulo delo je 
sedanjost!

Smo že krepko v letu 2005, so več ali 
manj že narejeni obračuni za preteklo 
leto kakor tudi pregled dobrih uspehov 
itd. Ne smemo pozabiti na dobra dela 
nekaterih, takšne bo potrebno pohvaliti, 
kajti z majhno pozornostjo, priznanjem, 
damo nov elan novim spodbudam, to je 
tudi moj poglavitni cilj tega razmišljanja. 
Omenil bi delo in odgovornost naše poli-
cije, posebno ptujske. Rad bi se jim javno 
zahvalil za poštene intervencije, posebno 
še vodji g. Andreju Čehu, prav tako tudi 
vsem njegovim sodelavcem. Bili so ko-
rektni, pošteni, razboriti in še bi lahko 
naštevali. Kot taki se niso pustili zavesti 

ali podkupiti od strani osebe, zaradi ka-
tere so morali posredovati, pa to ne samo 
enkrat. Vsaka jim čast in prav lepa hva-
la, za mnogo sem jim hvaležen. Pošteno 
delo je temelj spoštovanja in zahvale so 
si zaslužili. Žal vse druge pravdne insti-
tucije niso tako korektne, bodo pač ostale 
brez podpore še daleč tja v bodoče, kajti 
kritika do panoge je huda, pa vendar 
upravičena.

Franjo Emeršič

 Verska pripadnost 
članov komisije

Vlada RS je v začetku februarja 2005 
imenovala Komisijo Vlade RS za reševa-
nje odprtih vprašanj verskih skupnosti. 
Vanjo je imenovala med drugim nekate-
re ministre in tudi direktorja urada Vlade 
RS za verske skupnosti. Gre za komisijo, 
ki bo reševala odprta vprašanja verskih 
skupnosti, ki se nanašajo na njihovo raz-
merje do države.

Pri reševanju teh vprašanj pa je zara-
di občutljivega verskega področja nujno 
potrebno, da je ta komisija objektivna in 
nepristrana ter da ne favorizira nobene 
verske skupnosti ali veroizpovedi.

Znano je, da je v Sloveniji večina pre-
bivalcev članov Katoliške cerkve. To so v 
glavnem postali s krstom kot dojenčki, 
torej so bili brez svojega privoljenja “pah-
njeni” v to cerkev, kar je, mimogrede, v 
nasprotju s svobodo vesti, ki je pripadala 
in pripada vsaki osebi, tudi otroku, in ki 
vsebuje tudi pravico do svobodnega vsto-
pa v neko versko skupnost in seveda tudi 
izstopa. Glede na podatke o številčni pri-
padnosti prebivalstva katoliški cerkvi bi 
bilo mogoče predvidevati, vsaj statistič-
no, da je tudi v omenjeni komisiji večina 
članov te komisije pripadnikov katoliške 
cerkve.

Član Katoliške cerkve si je po Zakoni-
ku cerkvenega prava dolžan prizadevati, 
da se božje oznanilo odrešenja bolj in 
bolj širi med vse ljudi vseh časov, po vseh 
krajih Zemlje (kanon 211) in po svojih 
zmožnostih časno ureditev stvari prepoji-
ti in spolniti z evangelijskim duhom (ka-
non 225). Po Katekizmu katoliške cerkve 
je pobuda krščanskih laikov še posebej 
potrebna, ko gre za to, da se odkrijejo ali 
izdelajo sredstva za prepajanje social-
nih, političnih, ekonomskih stvarnosti z 
zahtevami krščanskega nauka in življe-

nja. Takšna pobuda je normalna prvina 
življenja Cerkve: Verniki, natančneje la-
iki, so na najbolj sprednji črti življenja 
Cerkve; po njih je Cerkev življenjsko po-
čelo človeške družbe (št. 899). Državljan 
je dolžan, da po vesti ne sledi predpisom 
državnih oblasti, kadar te določbe na-
sprotujejo naukom evangelija (št. 2242). 
Del Katoliškega nauka je tudi Stara za-
veza, kjer med drugim piše, da mora iti 
katolik, če je zadeva zanj pretežka, po 
nasvet k duhovniku in da se s smrtjo kaz-
nuje tisti, ki ne posluša duhovnika. (5 Mz 
17,8–12)

Iz navedenega je mogoče zaključiti, da 
je član katoliške cerkve v Sloveniji dolžan 
braniti in širiti katoliški nauk vsepovsod 
in ob vseh časih ter da je dolžan iti po na-
svet k duhovniku, če je zadeva zanj pre-
težka. Zavrniti mora pravni red Sloveni-
je, če nasprotuje naukom evangelija. Vse 
to velja tudi za člana omenjene komisije, 
ki je istočasno tudi član katoliške cerkve. 
Zaradi tega se postavlja vprašanje, ali je 
lahko član komisije tudi član katoliške 
cerkve, saj je njegova objektivnost in ne-
pristranost zelo vprašljiva, posebej tudi 
zaradi tega, ker ga v katoliški cerkvi 
čakajo kazni, če ne ravna po nauku te 
Cerkve. Kako bo lahko član komisije ne-
pristranski pri reševanju npr. odprtega 
vprašanja judovske skupnosti, če je kot 
član katoliške cerkve vezan na naslednjo 
izjavo cerkvenega učitelja Ephraima: 
Judi so suženjske narave, blazneži, hudi-
čevi služabniki, morilci, njihovi voditelji 
so zločinci, njihovi sodniki podleži, “so 
devetindevetdesetkrat tako slabi kot ne-
judi.” Kako bo lahko član komisije nepri-
stranski pri reševanju odprtih vprašanj 
verskih skupnosti, če je npr. vezan na 
naslednjo izjavo, ki je del katoliškega na-
uka: »Vsi, ki niso katoliški, so krivoverci 
in bratje Judov.« (Ambrozij »sveti«)? In za 
krivoverce je po kazenskem pravu kato-
liške cerkve predpisana kazen izobčenja, 
kajti krivoverstvo je kaznivo dejanje.

Zato je društvo pozvalo Vlado RS, da 
posreduje podatke o tem, ali so člani 
komisije tudi člani katoliške cerkve in 
če so, kateri so to. Društvo meni, da gre 
za informacije javnega značaja in da bi 
bilo potrebno posredovati te podatke tudi 
v smislu izvrševanja etičnega kodeksa, ki 
so ga podpisali kandidati za ministre.

Društvo za zaščito ustave in žrtev cerkve:

zanj odvetnik Vladko Began

Potem ko so se vode umak-
nile, Noe seveda ni žrtvoval 
rešenih živali, ampak je skle-
nil zavezo – mir z živalmi in 
bogom. In ta je rekel, da ne 
bo več dopustil vesoljnega 
cunamija – seveda dokler bi 
ljudje živeli, kakor so živeli in 
učili Set in njegovi potomci 
do Noeta. Bojda so se v 14. 
rodu po potopu tako pokva-
rili, da je živalski svet do da-
nes v strahu in trepetu pred 
največjo zverino – človekom.

Neskončna groza, ki jo seje 
človek, je prerasla v pobijanje 
in morijo, ki ga z besedami 
opisati ni mogoče. To se da 
čutiti v klavnicah, v zraku, 
morju in gozdovih. Albert 
Einstein je študiral vsako-
dnevno grozo, ki se širi ob 
vsaki uri na tem planetu iz 
klavnic in laboratorijev s po-
skusi na živalih, in prišel do 
zaključka, da obstaja fizikalni 
zakon EPW Einsteinian Pain 
Waves – Einšteinovi valovi 
trpljenja. Ti se po klanju nika-
kor ne morejo kar tako razbli-
niti (ob Indijskem oceanu so 
sedaj kraji, kjer je jokanje in 

pritoževanje v etru tako moč-
no, da nekateri ljudje nočejo 
tam živeti). V 50 letih sem 
učil na univerzi v Paragvaju 
in takrat so ljudje govorili, 
da je v pragozdu Čako med 
Paragvajem in Bolivijo slišati 
streljanje in vpitje še 20 let 
po strašni vojni med tema 
državama. Groza se iz klavnic 
in z bojnih poljan širi po do-
ločenih fizikalnih zakonih in 
se nekje razbremeni kot “na-
ravna katastrofa”. Ta zakon 
naprej razvijata dva indijska 
profesorja fizike.

Cunami – in sicer o Božiču 
– je menetekel (tj. grozeče 
svarilo), ki ga ne zna vsakdo 
brati. Ljubljanski rušilni po-
tres je bil na velikonočno 
nedeljo, najmočnejši potres 
na Balkanu je bil v Črni gori 
na velikonočno nedeljo, prvi 
veliki posoški potres je bil 
na velikonočno nedeljo ob 
13. uri, ko so bili ljudje pri 
velikonočni pečenki – živa-
lih na krožniku. Če jih pustiš 
svobodne v naravi, ti lahko 
rešijo življenje, ko so na raž-
nju, je prepozno. Tudi najbolj 

morilni potres v naših krajih, 
v Beljaku, je bil na zelo po-
memben datum, 25. januarja 
1348, zapovedani praznik 
“spreobrnjenja” sv. Pavla, ki 
se ni nikoli spreobrnil, am-
pak je prinesel vesoljno kla-
nje živali in odrešenje z neko 
usmrtitvijo. Iz vseh opozoril 
se doslej ni porodila niti de-
bata o tem, kaj naj bi to po-
menilo.

Segrevanje Zemlje in ozrač-
ja povzroča emisija plinov, v 
veliki meri tudi plina me-
tana, ki se tvori v želodcih 
ljubih prežvekovalcev in v 
zemlji, prepojeni z živalski-
mi odpadki. Milijarderjev, 
ki vse to namerno izrabljajo 
in povzročajo, ne moremo 
spreobrniti. Ko bi dolarski 
milijarderji oddali 1 % svoje-
ga premoženja, bi bilo dovolj 
hrane in zdravil za celo člove-
štvo. Svoj način življenja pa 
lahko pri priči spremenimo 
– tako kot so svarili, prosili 
in delali veliki filozofi Laotse, 
Konfucij, Zaratustra, Pitagora 
in vsa njegova šola do danes. 
Naj omenim enega iz množi-

ce: Lev Tolstoj je opozarjal, da 
se bomo klali med sabo, do-
kler se bomo prehranjevali 
iz klavnic. To mu je postalo 
še bolj jasno, ko je obiskal 
klavnice v Tuli, kjer sedaj pro-
fesorji znanstveno napovedu-
jejo rušilni potres v Sloveniji, 
Avstriji in na Hrvaškem, kot 
so menda napovedali azijski 
cunami.

Direktor naravnega parka 
Yala na jugovzhodni Šri Lan-
ki (40 km obale, 100 km v 
globino), kjer je bilo ob času 
cunamija 200 slonov, veliko 
leopardov in množica razno-
vrstnih hitrih in počasnih ži-
vali. Voda je pobrala v parku 
nekaj sto ljudi – niti ene mrt-
ve živali niso našli. Živali ne-
srečo vnaprej čutijo in slišijo? 
Seveda. Imajo pa poleg tega 
tudi zagonetni 6. čut, o kate-
rem znanost sramežljivo in 
kaznivo molči. Veliko denarja 
bodo vložili v raziskovanje 
in opozarjanje pred potresi. 
Med cunamijem je Indijka 
pograbila dva mlajša otroka, 
ker je imela dve roki, mislila 
je, da se bo tretji, 7-letni fan-

tek sam rešil, pa je zbežal v 
hišo, pes za njim, pehal ga je 
ven in ga vlekel za ovratnik 
proti hribu. Mama je videla, 
kako se je hiša porušila in za-
jokala, ker je mislila, da je iz-
gubila sina, potem pa videla, 
kako ji prihajata nasproti sin 
in pes. Neka težko ranjena 
mati je zaprosila 26-letno so-
sedo, naj ji reši njena dvojčka, 
njo pa pozabi. Mati je izginila 
v valovih, soseda se je reševa-
la z dvojčki, pa je bliskovito 
priplavala kača, ki jim je kaza-
la pot iz katastrofe.

James Berkland, kalifor-
nijski geolog, napoveduje 
potrese s tem, da študira v 
časopisih obvestila o izgi-
nulih domačih živalih. Vse 
živali pobegnejo pred ujmo, 
če seveda niso na verigah ali 
v kletkah. Več slonov se je 26. 
decembra odtrgalo od verig. 
Dr. Helmut Tributsch je po 
potresu v Furlaniji 6. maja 
1976 zbiral podatke o obna-
šanju živali pred ujmo, napi-
sal izredno pomembno knji-
go “Ko se kače prebudijo”, 
ki je prevedena v hrvaščino. 
Delal sem na tem, da bi izšla 
kot podlistek, napisal članek 
o tem, poročal na televiziji, 
nakar se je javilo več ljudi, 
ki imajo senzitivne živali. 
Do dva tedna pred rušilnim 
potresom že lahko vemo, 
da prihaja. Hotel sem, da se 
ustanovi center, kamor ljudje 
lahko sporočajo podatke o 
nenavadnem obnašanju živa-
li. Še je čas.

Poročal sem v ND, da sta 
Blair in Bush prepovedala 

znanstvenikom in celo Pen-
tagonu govoriti o neizbežni 
katastrofi, ki prihaja zaradi 
segrevanja zemlje, “da ne 
bo preplaha”. Neki angleški 
pilot je napisal knjigo “Pre-
rokbe iz Glastenburyja”, ki 
je bogata na dokazljivem po-
trebnem znanju. Edina točka, 
ki se mi je zdela neverjetna, 
je ta, da mu govorijo njegovi 
komunikatorji, da bodo 50 
metrov visoki valovi unič-
ili ves evropski kontinent, če 
celo človeštvo ne spremeni 
načina življenja. Sicer smo, 
kot še nikoli, združeni v po-
moči najbolj prizadetim, ne 
premoremo pa premisliti, 
kako in kaj naj spremenimo? 
Nobenega preplaha ni treba, 
če znamo opazovati obnaša-
nje živali.

Napovedano je, da se bodo 
ujme stopnjevale, dokler se 
človek ne vrne k naravi, k 
čemur spada tudi razvijanje 
lastnih čutov in sposobnosti. 
Danes so močna prizadevanja 
najmočnejših kapitalistov, da 
bi preprečili pomlad ali zarjo 
narodov, če pa že pride, naj 
ljudje tega ne izvedo, tudi tega 
ne, kdo je povzročil hude ujme. 
To se imenuje etho-geološko 
napovedovanje dogodkov. 
David Jay Brown zbira poda-
tke in sprašuje znanstvenike, 
ki se posvečajo proučevanju 
živali glede na njihovo čute-
nje dogodkov. O njem glejte 
internet. Moj članek iz ND o 
napovedovanju potresov pri 
živalih in mnogi drugi spisi so 
na: www.pozitivke.net

Dr. France Susman

Od božičnega cunamija do vesoljnega potopa

Einsteinov zakon groze
Pred mitičnim ali realnim vesoljnim potopom so preroki opozarjali, da bo prišlo do tragičnega kon-
ca vseh ljudi, če se vsi skupaj ne spremenijo. Noe in njegovi so bili pravični kot nepokvarjeni potom-
ci pravičnega Abela in pravičnega Seta. Ali je Noe sledil živalim ali je sam vedel in čutil, kaj prihaja 
– odšli so tja, kjer je bilo preživetje možno. Tisti kraj so poimenovali Noetova barka.
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Tovrstne odprave v dr`ave tretjega 
sveta (Zambija, Mehika, Tanzanija, 
Kenija, Burma, Indija, Madagaskar, 
Papua Nova Gvineja, Pargvaj) pote-
kajo v sklopu Sekcije za tropsko me-
dicino, ki zdru`uje {tudente zadnjih 
letnikov Medicinske fakultete in ab-
solvente Visoke {ole za zdravstvo `e 
od leta 1990. Doslej jih je bilo `e 
ve~ kot sto. V leto{nji je tudi bo-
do~a zdravnica iz Dornave Barbara 
[egula, ki je z drugimi udele`enci 
odprave pred odhodom v Zambijo 
obiskala Ptuj, da bi se skupaj za-
hvalili vsem ptujskim sponzorjem 
in donatorjem, ki so se vabilu za 
sodelovanje odzvali. Poleg denarja 
so jim ptujski donatorji pomagali 
tudi s sanitetnim materialom in zdra-
vili, s katerimi bodo oskrbeli lokal-
ne zdravstvene postaje. Po vrnitvi se 
bodo ponovno oglasili, da bi pod-
robneje poro~ali o rezultatih svoje 
misije in porabi denarja, ki jo sicer 
nadzira Medicinska fakulteta Univer-
ze v Ljubljani. Pred odhodom so 
bili leto{nji udele`enci odprave opti-
misti~no razpolo`eni, prepri~ani, da 

bodo rezultati njihovega dela pozi-
tivni, da bodo dodatno izpopolnili 
svoje znanje, misija pa je tudi po 
svoje izpit njihove ~love~nosti, ki so 
jo sicer `e dokazali s tem, ko so se 
odlo~ili za delo v medicini.

Barbara [egula je obljubila, da bo 

bralce [tajerskega tednika redno ob-
ve{~ala o dogajanjih v zvezi z njiho-
vo odpravo. Prvo pismo smo prejeli 
`e 4. marca.

Barbara in Bobo (Andrej [kober-
ne, edini mo{ki leto{nje odprave, 
tudi Barbarin fant) sta uvodoma za-
pisala, da je v Zambiji tako lepo, da 
je za umret. »Na{a Afrika {e zdale~ 
ni suha in polna prahu, smradu in 
mr~esa, temve~ je sve`a, topla in ze-
lena, polna velikih dreves z razno-
barvnimi cvetovi, najlep{im modrim 
nebom in prijaznimi ljudmi. Z Bo-
bom se zares odli~no po~utiva. Tem-
peratura je ravno prava, tako da ni 
prevro~e. Mesto Lusaka je izredno 
lepo urejeno. Nikjer ni smeti ali po-
tepu{kih psov, nasprotno, vse je zelo 
urejeno, na ulicah je vedno polno 
ljudi, ki pobirajo smeti, na zelenicah 
so drugi, ki kosijo travo in urejajo 
cvetli~ne grede. Tudi hrana je odli~-
na, okusi delajo. Imajo tudi zelo do-
bro lokalno pivo z imenom Mosi, za 
dame pa pija~o Amarula, ki je podo-
bna Baileysu. Vsake toliko ~asa malo 
razku`iva `elodce.«

Nagradno turisti~no vpra{anje

Zamenjava zastav v Evroparku
Najbolj intenzivno se na novo turisti~no sezono pripravljajo v Termah 

Ptuj, kjer bodo do pri~etka sezone, 23. aprila, obnovili zunanji del starega 
kopali{~a in ga uredili v rimskem stilu. Zgradili bodo tudi ve~ji otro{ki 
bazen, za prireditve pa dokon~ali velik amÞ teater. Maja bodo odprli tudi 
fontano.

Zelo aktivni so v tem ~asu tudi v Turisti~nem dru{tvu Ptuj, kjer se in-
tenzivno pripravljajo na 120-letnico, ki jo bodo praznovali v letu 2006. 
V ta namen so imenovali poseben pripravljali odbor, ki bo `e v kratkem 
pripravil program vseh prireditev. V tem trenutku pa najve~jo pozornost 
posve~ajo organizaciji prireditve, ki bo 30. aprila v Evroparku in bo posve-
~ena prvi obletnici vstopa Slovenije v EU in prvi obletnici ureditve parka. 
Zastave ptujskih podjetij, ki so visele od novembra, bodo zamenjale zasta-

ve dr`av ~lanic EU. Temu dogodku `elijo dati kar najve~ji pomen, zato 
tega dne na Ptuju pri~akujejo evropskega komisarja in sedem evropskih 
poslancev. Ponovno bodo posadili tudi ro`e v obliki treh grbov. Po sve~a-
nem dvigu zastav dr`av EU naj bi povabljeni gostje v Son~nem parku na 
koncu Pre{ernove ulice posadili drevo. V Turisti~nem dru{tvu Ptuj se zav-
zemajo tudi za novo ureditev Pre{ernove ulice, kjer bo v bodo~e raslo ve~ 
ro`, tudi ve~ klopi bodo postavili, da bodo turisti in drugi obiskovalci me-
sta lahko posedeli na njih. Klopi v mestu je nasploh premalo.

Aktivnosti, ki jih bo v leto{njem letu izvajalo Turisti~no dru{tvo Ptuj, 
bodo potekale v znamenju 100-letnice Turisti~ne zveze Slovenije in organi-
ziranega razvoja turizma na Slovenskem. Slovenski turizem predstavlja le 
3,7 BDP in ustvari 400 milijard tolarjev skupne proizvodnje. V njem je za-
poslenih 52.500 delavcev, devizni priliv za lansko leto zna{a 1,3 milijarde 
evrov, kar predstavlja 10 odstotkov slovenskega izvoza blaga in storitev. 
Nova strategija razvoja turizma gradi na sodelovanju vseh subjektov jav-
nega in zasebnega sektorja ter civilne dru`be. Strate{ki cilji so pove~anje 
globalne konkuren~nosti in pove~anje obsega turisti~nih dejavnosti.

Rotary International je letos praznoval 100-letnico delovanja. Nagrado 
bo prejela Katarina Žuran, ^ehova 3, Ptuj. Danes vpra{ujemo, iz katerih 
treh dr`av prihajajo turisti, ki najpogosteje obiskujejo Slovenijo. Nagrada 
za pravilen odgovor sta vstopnici za kopanje v Termah Ptuj. Odgovore pri-
~akujemo v uredni{tvu [tajerskega tednika, Rai~eva ulica 6, do 18. mar-
ca.

NAGRADNO TURISTI^NO VPRA[ANJE
Iz katerih treh dr`ave prihajajo turisti, ki najpogosteje obiskujejo 
Slovenijo?___________________________________________________
Ime in priimek: ________________________________________
Naslov: _______________________________________________
Dav~na {tevilka: __ __ __ __ __ __ __ __
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Prihodnje leto bo na Ptuju ve~ prireditev ob 120-letnici Turisti~nega 
dru{tva Ptuj.

Pismo iz Lusake v Zambiji

Ptuj tudi v Zambiji
Kot smo zapisali v [tajerskem tedniku prej{nji petek, so 28. februarja na trimese~no {tu-
dijsko humanitarno odpravo v Zambijo odpotovali diplomanti Medicinske fakultete iz Ljub-
ljane in absolventke Visoke {ole za zdravstvo iz Ljubljane. Iz Lusake, kjer bodo mesec dni 
v u~ni bolni{nici, smo prejeli prvo pismo.

Po revoluciji pa so se za~eli slabi 
~asi. Na stotine Rusov je do`ivljalo 
transsibirsko progo kot re{ilno bilko 
za beg iz domovine. Preselili so se 
v Mand`urijo in mednarodno kolo-
nijo Shanghaj, kjer ~lovek {e danes 
sre~a svetlolase Kitajce. Med dr`av-
ljansko vojno so po progi patruljirali 
oklepni vlaki.

Avanturisti danes s tem vlakom ne 
potujejo ve~. Himalajske odprave, 
potapljanje ob indonezijskih obalah, 
antropolo{ke ekspedicije v amazon-
ske pragozdove dajejo ve~ u`itka kot 
{estdnevno preva`anje z vlakom. Mi-
nil je tudi bum osemdesetih let, ko 
so trume mladih odkrivale Kitajsko 
na najcenej{i na~in.

Vo`nja po 9436 kilometrov dolgi 
`elezni cesti, vo`nja skozi brezove 
gozdove, mo~virja, stepe, pu{~avo 
Gobi, skozi redke vasi in mesta, je 
globoko v meni vrezala spoznanje o 
nepreglednih ruskih prostranstvih.

S prijateljem sva se odlo~ila za ju`-
ni krak `eleznice in se po njej skozi 
Mongolijo pripeljala do Pekinga.

Postanki vlaka so bili le v ve~jih 
mestih, kot so Sverdlovski, Omsk, 
Novosibirsk, Krasonjarsk in Irkutsk. 
Trajali so deset do dvajset minut, do-
volj, da sem pretegnil noge. Za veli-
kimi kolodvorskimi zgradbami sem 
slutil naselja brez du{e, tovarni{ke 
dimnike, ki predirajo nebo prepolno 
svin~enih oblakov, ob zastrupljenih 
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Peking-Kulturni šok je bil popoln. Ceste so preplavljene s kolesi.

rekah pa sive ljudi brez nasmehov, ki 
se te`ko prebijajo skozi `ivljenje.

Na sodobni Noetovi barki, ki je dr-
vela skozi dan in no~, so bili prete-
`no Rusi, Mongoli in Kitajci, ki jim 
je dolgotrajno in enakomerno pos-
kakovanje vagonov pomenilo le mu-
~no, vsakdanjo pot domov, pot na 
delovno mesto. Pestro paleto naro-
dov smo dopolnjevali mladi z vseh 
koncev Evrope. Pred poplavo vsak-
danjosti, naveli~anosti in monotono-
sti smo se umikali proti obljubljeni 
eksoti~ni de`eli Kitajski.

@ivljenje v drugem razredu je bilo 
udobno, hrana v restavraciji pa bolj 
ali manj poceni, odvisno v kak{nem 
razmerju si zamenjal denar. ^as v 
vagonu sem ubijal z opazovanjem 
pokrajine, izmenjavo informacij, pil-
jenjem na~rta poti po Kitajski, igran-
jem kart in spanjem. Vagoni prvega 
razreda, otoki rezervirani za peti~ne-
`e, so bili bled spomin na razko{ne 
za~etke transsibirskega vlaka. Njihovi 
kupeji so me skozi okna mamili s to-
ploto eksoti~nega lesa, mehkobo rde-
~ega `ameta in ljubkostjo belih ~ipk.

Po {estih dneh se je nekega pone-
deljkovega popoldneva kon~no pri-
kazalo odre{ilno mesto in na{a barka 
je pristala ob pekin{kem pomolu.

^love{ki ~ebelnjak
Na postaji so se naju hoteli pola-

stiti vozniki kombijev in naju za veli-
ko denarja odpeljati neznano kam. Iz 
nerodnega polo`aja naju je re{il pro-
fesor elektronike. Govoril je angle{-
ko, s kitajskim naglasom, kar je prava 
redkost, kot sva ugotovila kasneje. 

Janez Jakli~
Se nadaljuje

^etrtega marca, torej na dan, ko 
smo prejeli njuno prvo pismo, sta 
po vseh birokratskih zapletih kon~-
no pri~ela delati na kliniki, u~ni bol-
ni{nici v Lusaki. Za~ela bosta skupaj, 
na pediatriji, na oddelku za podhra-
njenost in splo{nem oddelku, zatem 
se bosta lo~ila. Bobo bo dva tedna 
delal na internem oddelku, Barbara 
pa bo v tem ~asu po en teden delala 
na ginekolo{kem in kirur{kem od-
delku. ^eprav so ju stalno opozar-
jali, da gre v Afriki vse zelo po~asi, 
jima to ne dela kak{nih posebnih te-
`av, ker je pribli`no tako, kot ~e bi 
bila v Dalmaciji.

Spoznala sta `e nekaj doma~inov, 
med njimi Viktorja Vidmarja, ki je v 

bistvu napol Hrvat, napol Zambijec. 
^etrtega marca sta tudi ve~erjala pri 
njem. Najbolj pa ju je presenetil av-
stralski zdravnik, ki je nekje izvedel, 
da so v Lusaki slovenski zdravniki. 
Poklical jih je, da bi se spoznali. Pred 
pol leta je bil v Sloveniji, iz svojega 
predala je povelekl »buchzeichen« 
iz Knji`nice Ivana Potr~a na Ptuju. 
Neverjetno.

Prvo pismo iz Lusake sta Barbara 
in Bobo kon~ala malo pred 14. uro, 
4. marca, ko sta za~ela z drugo polo-
vico svojega dela. Priganjala pa ju je 
tudi `e lakota. V kratkem bosta po-
novno pisala, ~e bo vse posre~i, bo-
sta dodala tudi kak{no fotografi jo.

MG
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Barbara Šegula

Reporta`a � Kitajska in Tibet

Železna cesta
Nadaljevanje iz prej{nje {tevilke



Vse juhe ku-
hamo iz najra-
zli~nej{ih `ivil, 
pri tem pa 
uporabimo te-
hnolo{ke pos-
topke, ko iz 

`ivil izlo~imo ~im ve~ sestavin, ki 
dajejo juhi okus. Hranilna vred-
nost juh je zelo razli~na , nekate-
re zbujajo s svojimi aromati~nimi 
in okusnimi snovmi le tek in ne 
nasitijo, zelenjavne, pretla~ene 
in ragu juhe pa so izdatnej{e in 
imajo tudi ve~jo nasitno vred-
nost. Juham moramo posve~ati 
veliko pozornost in ne smemo 
skopariti z dodatki, ki izpolnju-
jejo juham okus, vonj in videz.

Zelenjavne juhe ponujajo 
spretni gospodinji in kuharju 
naj{tevilnej{e mo`nosti glede 
priprave. Pripravljamo jih iz ene 
ali ve~ vrst zelenjave. Zelenjavo 
nare`emo na kocke ali rezance. 
Posebej cenjene in bogate zelen-
javne juhe pripravljamo vsaj iz 4 
do 6 vrst razli~ne zelenjave, ki 
se med sabo dopolnjujejo po 
barvi in okusu. Zelenjavne juhe 
zgostimo s pre`ganjem, podme-
tom, be{amelom, pomokanjem 
in naribanim surovim krompir-
jem. Kadar zelenjavne juhe zgo-
stimo s pre`ganjem, pripravimo 
pre`ganje s ~ebulo in ~esnom 
ter moko svetlo prepra`imo in v 
juho pre`ganje vlijemo najmanj 
v sredini kuhanja, da ~ebula in 
~esen razpadeta in dajeta juhi le 
dober okus in ne kvarita videza.

Zelenjavnim juham lahko pred 
serviranjem izbolj{amo okus s 
kislo smetano, legirjem, suro-
vim maslom, zeli{~nim maslom 
in rakovim maslom. Pri dodaja-
nju kisle smetane in legirja, ki 
je me{anica jaj~nega rumenjaka 
in kisle smetane, juho nekoliko 
ohladimo in prilijemo kislo sme-
tano ali legir med mo~nim me-
{anjem juhe, da se smetana ne 
sesiri. Surovo, zeli{~no ali rako-
vo maslo dodajamo v zelenjavne 

V vrtu

Vrtna narava v prebujanju 
izpod sne`ne odeje

Po starem julijanskem koledarju se pom-
lad pri~enja 12. marca, ko goduje Sv. Gre-
gor. Ob Gregorjevem sonce ̀ e toliko ogreje 
ozra~je in zemljo, da nabreknejo prvi po-
pki, zazvon~kljajo zvon~ki in zatrobijo tro-
bentice. V zraku se za~uti pomlad, pri~no 
se pti~ki `eniti, ob njihovem `enitnem `vr-

golenju pa Gregor poljancem sporo~a, da lahko pri~no ta 
dolge njive orati, vrtnarji pa semensko repo, zelje in ~ebulo 
za semenje saditi.

V SADNEM VRTU nadaljujemo z zimsko rezjo pe{karjev, 
ki naj bo opravljena do brstenja. Zadnji ~as je za gnojenje 
sadnemu drevju s po~asi topnimi rudninskimi gnojili, da jih 
bodo rastline lahko pri~ele ~rpati `e ob za~etku vegetacije. 
Ko se bo dovolj osu{ila zemlja, okopljemo drevesne kolobar-
je grmastemu jagodi~evju in mlademu sadnemu drevju, ki 
mora imeti za bolj{o rast in razvoj ~isto obdelavo tal.

Pripraviti se je potrebno na pravo~asno varstvo sadnih ras-
tlin pred boleznimi in {kodljivci. Medtem ko se bodo sadni 
{kodljivci pri~eli dramiti iz zimskega sna in se pri~eli razvijati, 
ko bodo na{li dovolj son~ne hrane v zbrstelem, cveto~em in 
olistanem sadnem drevju, pa se razvoj bakterijskih in glivi~nih 
najnevarnej{ih bolezni sadnega drevja pri~ne `e pred brste-
njem, ko se ob ustrezni toploti in vlagi pri~no njihove kali se-
liti in oku`evati napenjajo~e brste. V ~asu, ko se pri~ne sadno 
drevje prebujati iz stanja zimskega mirovanja, postanemo po-
zorni na vremenske spremembe, {e posebej ob pogostej{em 
de`evju, in spremljajmo napovedi slu`be za varstvo rastlin, da 
pravo~asno opravimo varstvo sadnega drevja pred oku`bami. 
Uspe{no je varstvo rastlin pred boleznimi le, ~e smo rastlino 
zavarovali pred oku`bo z razliko od {kodljivcev, ki jih uni~uje-
mo, ko so se `e pojavili v obsegu, ki bi rastlino po{kodovala. 
Glivice breskove kodravosti, brstne monilije ~e{enj, hru{eve-
ga {krlupa, o`iga in mnoge druge bolezni sadnega drevja pri~-
no brstje oku`evati `e pri 10 stopinjah Celzija in nekajurni 
vla`nosti. Za ve~ino vrst navedenih bolezni so u~inkovita ke-
mi~na sredstva na osnovi bakra, ki prepre~ijo njihov vdor in 
kalitev v brste. Na predpomladanska {kropljenja moramo biti 
dobro pripravljeni, da jih lahko opravimo pravo~asno in u~in-
kovito.

[kropimo v toplem in mirnem vremenu, dovolj temeljito, 
da se {kropivo zalije v pazduhe brstov in drevesno lubje ter 
da se na drevesu dobro posu{i. V primeru, da bi de` {kropiva 
z drevesa izpral, {kropljenje ponovimo.

V OKRASNEM VRTU pregledamo okrasne grmovnice in 
drevnine, da ugotovimo morebitne po{kodbe, nastale pozi-
mi. Polomljene, suhe, bolne ali druga~e po{kodovane veje 
odre`emo pri njihovi osnovi na zdravem delu. Rez vej ne sme 

segati pregloboko v njeno osnovo, niti je ne re`emo na dolge 
~epe, ker se v obeh primerih rane te`ko celijo in zarastejo. 
Ve~je rane, posebno pri drevninah z debelej{o sredico, str`e-
nom, zgladimo z ostrim rezilom in prema`emo s premazom 
za posebno zara{~anje in prepre~itev oku`be z glivi~nimi bo-
leznimi. Red~enje, rez in oblikovanje opravimo le pri okra-
snih rastlinah, ki bodo zacvetele kasno poleti in v jeseni, pri 
spomladi cveto~ih pa to opravimo {ele, ko odcveto z zeleno 
rezjo.

Vrtnice pred rezjo odgrnemo. Odstranimo slabo ra{~ene 
poganjke, pregoste in ra{~ene v notranjost grma. Mo~nej{e 
poganjke kraj{amo na 4 do 6 o~es, da jim rast nekoliko umi-
rimo, slabo rasto~e pa na 2 do 3 o~esa. Vzpenjavke re`emo 
na kratke reznike poleti, ko odcveto. Presajanje lon~nic ni 
samo menjava zemlje in premestitev v ve~jo posodo, temve~ 
temeljita nega koreninske grude, ko odstranimo vse nagnite, 
strohnele in po{kodovane korenine, pred presaditvijo pa jo 
eno uro namakamo v raztopini razku`il proplant in oktave.

Miran Glu{i~, ing. agr.
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Mokri smr~ek
Vpra{anje bralca Bineta iz okolice Ptuja: Imamo 
psico staro 4 leta. Ko se je gonila, nam je pobeg-
nila in je ni bilo 3 dni domov. Radi bi vedeli, ~e 
je psica breja. Kako se da ugotoviti brejost pri 
psici? Ali je mo`no na kak na~in prepre~iti, da bi 
skotila mladi~ke?

Odgovor: Z otipavanjem tre-
buha lahko izku{en veterinar po-
trdi brejost med 21 in 35 dnem 
po oploditvi. Dostikrat se zgodi, 
da samo z otipavanjem ne more-
mo potrditi, ali je psica breja ali 
ne (razli~no debele `ivali, ena-
komerno raz{irjeni rogovi ma-
ternice, majhnost plodov itd.). 
Zanesljivej{a metoda za dolo~a-
nje brejosti je ginekolo{ki pre-
gled psice, t. i. vaginoskopija, 
kjer se ugotavlja sprememba va-
ginalne sluznice ter zaprtost ma-
terni~nega vratu s t. i. ~epom. 
Ugotavljanje z RTG slikanjem ne 
pride v po{tev pred 45 dnevom 
brejosti, je pa slikanje ena od 
najzanesljivej{ih metod za dolo-
~anje brejosti. Prav tako je pre-
dnost RTG slikanja v tem, da 
lahko zanesljivo potrdimo {tevi-
lo plodov, kar je z UZ (ultrazvok) 
preiskavo precej te`je. V novej-
{em ~asu so tudi v veterinarski 
medicini na razpolago sodobne 
ultrazvo~ne naprave, s katerimi 
se lahko dokaj zanesljivo potrdi 
brejost. Pri ultrazvo~ni diagnos-
tiki brejosti dobimo zanesljiv po-
datek o tem, ali so plodovi `ivi 
(bitje srca). Nekoliko slab{e se 
ultrazvo~na preiskava obnese pri 
dolo~anju {tevila plodov.

Preiskave krvi sodijo prav tako 
k metodam za ugotavljanje brejo-

sti - ugotavlja se nivo progestero-
na v krvi breje `ivali. Hitri urinski 
testi (Clear blue), ki se uporablja-
jo za zgodnje ugotavljanje nose~-
nosti pri `enskah, `al pri psicah 
ne pridejo v po{tev, saj hormona, 
ki ga s tem testom ugotavljamo, v 
urinu breje psice ni.

^e smo brejost pri `ivali potr-
dili, nam ostane edina mo`nost, 
da po~akamo na skotitev.

Vojko Milenkovi~, 
dr. vet. med.

Vam va{ mucek, psi~ek, 
hr~ek, ribice ... bolehajo, 
nagajajo? Rubrika MOKRI 
SMR^EK vam bo z ve-
terinarjem Vojkom Milen-
kovi~em, dr. vet. med., 
pomagala odgnati skrbi. 
Vpra{anja nam po{iljajte na 
naslov: RADIO-TEDNIK 
Ptuj, Rai~eva 6, 2250 PTUJ 
ali po elektronski po{ti: 
nabiralnik@radio-tednik.si.

juhe , ki smo jih pretla~ili. V njih 
se mora maslo razpustiti tako, 
da se ne razleze po juhi.

Zelenjavne juhe so po svoji se-
stavi zelo bogate, zato jih lahko 
ponudimo tudi kot samostojni 
obrok, zraven ponudimo {e ja-
bol~ni zavitek ali drugo primer-
no sladico. V tem primeru jih 
lahko delno zgostimo tudi z dro-
bnozrnatim ri`em, ka{ami ali 
drobnimi testeninami. Vse ze-
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Zelenjavne juhe
Zelenjavne juhe kuhamo tudi v zimskih dneh, da 
nas ogrejejo ali za{~itijo pred manj{imi prehladi.

Kuharski nasveti

lenjavne juhe lahko pripravimo 
tudi z mesom ali brez. Od mesa 
lahko uporabimo sve`e meso, 
takrat najpogosteje uporabimo 
svinjino, lahko pa tudi prekaje-
no meso. Dodatek prekajenega 
mesa da zelenjavni juhi mo~en 
in poln okus. Zelenjavne juhe 
lahko zalivamo tudi z osnovami 
ali ~istimi juhami, ki so nam os-
tale od prej{njega dne.

Zelenjavne juhe za~inimo s 
soljo in naravnimi di{avami, kot 
so peter{ilj, `ajbelj, timijan, ma-
jaron, lovorov list, drobnjak ter 
druga sve`a zeli{~a. Okus pa 
jim lahko izbolj{amo tudi s par-
mezanom in grojerjem. Posebej 
okusne so zelenjavne juhe, pri 
katerih zelenjavo skupaj s ~ebu-
lo na za~etku na manj{i koli~ini 
olivnega olja ali druge ma{~obe 
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du{imo ali zdu{imo samo sesek-
ljano ~ebulo, jo narahlo pomoka-
mo in nato dodajamo narezano 
zelenjavo, postopoma glede na 
~vrstost zelenjave.

Zelenjavno juho z ri`em prip-
ravimo tako, da na mali koli~ini 
ma{~obe prepra`imo na kocke 
narezano slanino in sesekljano 
~ebulo. Pra`imo toliko ~asa, da 
~ebula ne spremeni barve. Nato 
dodamo na kocke ali rezance na-
rezano korenje, gomoljasto ze-
leno in peter{iljevo korenino. 
Korenja naj bo ve~ja koli~ina, ze-
lene in peter{iljeve korenine pa 
nekoliko manj. Zelenjavo narah-
lo prepra`imo, po `elji pomoka-
mo z malo moke in zalijemo z 
vodo ali ~isto mesno juho. V ko-
likor zalijemo z vodo, dodamo 
sol, lovorov list in timijan. Kuha-

mo 10 do 15 minut, nato juhi 
dodamo manj{o koli~ino ri`a in 
kuhamo do mehkega. Ri` lahko 
kuhamo tudi posebej v slani vodi 
in ga juhi prime{amo tik pred 
serviranjem. Juho po `elji izbo-
lj{amo s smetano.

Pripravimo pa lahko tudi juho 
iz stro~jega fi `ola, krompirja, v 
kateri kuhamo tudi kak{no do-
ma~o klobaso ali pa dodamo 
samo na kocke narezano slanino 
ali prekajeno svinjino. Pripravi-
mo jo tako, da krompir olupimo 
in ga nare`emo na kocke ter ga 
damo kuhat v manj{o koli~ino 
vode, ki jo solimo, dodamo lovo-
rov list ter nekaj zrnc celega po-
pra. Dodamo na manj{e ko{~ke 
narezani stro~ji fi `ol. ̂ e uporab-
ljate zmrznjenega, ga dodate, ko 
je krompir do polovice kuhan. 
Ko krompir zavre, dodamo sve-
tlo pre`ganje, ki ga pripravimo 
na manj{i koli~ini ma{~obe tako, 
da prepra`imo sesekljano ~ebu-
lo, {e preden porjavi dodamo 
~esen, ko ~esen zadi{i, dodamo 
moko, rahlo prepra`imo in zali-
jemo z mrzlo vodo ter pre`ganje 
dodamo h krompirju. Prekaje-
no svinjino ali doma~o klobaso 
nare`emo na kocke, dodamo h 
krompirju in kuhamo do meh-
kega. Pred serviranjem juho po-
tresemo s sesekljanim zelenim 
peter{iljem.

Nada Pignar,
profesorica kuharstva

Jedilnik tega 
tedna
Sobota
piš~an~ji paprikaš
testenine
kompot

Nedelja
goveja juha z jetrnimi cmo~ki
dunajski zrezki
ocvrt krompir~ek
solata
skutni zavitek

Ponedeljek
ohrovt v omaki
kuhana govedina
sadje

Torek
zelenjavna enolon~nica
rižev narastek z jabolki

Sreda
omaka iz stro~jega fi žola
hrenovke

^etrtek
jota s kranjsko klobaso
jabol~na ~ežana

Petek
porova kremna juha
krompirjeva solata
ocvrte ribje pal~ke

Jedilnik je za vas sestavil 
Jože Šmigoc.
Pa dober tek!



Kako se bogato 
upokojiti

Veliko ljudi 
`ivi v upanju, 
kako se bodo 
sre~no upoko-
jili. @al pa se 
gledano s fi -
nan~nega sta-
li{~a v veliko primerih ta 
pri~akovanja nikoli ne ures-
ni~ijo. Tukaj je nekaj nasve-
tov, kako na~rtovati za tretje 
obdobje svojega `ivljenja.

Va{a pri~akovanja lahko 
uresni~ite le, ~e nemudoma 
pri~nete s . Kariero ponava-
di pri~nemo revni, pohlepni 
in z velikimi pri~akovanji. 
V slu`bo prihajamo ob zgo-
dnjih urah, delamo pozno v 
no~ in se tako `rtvujemo za 
na{e bogastvo. Ne mine dan, 
ko si govorimo: "Ko bi le imel 
100 milijonov tolarjev, to bi 
me pa res osre~ilo, ko bi le 
imel svojo hi{o …"

Tako si govorimo in ob-
ljubljamo, da bomo te svoje 
sanje uresni~ili, kar nas mo-
tivira, da nadaljujemo delo. 
Nekega dne ugotovimo, da 
imamo 100 milijonov tolar-
jev, pa kljub temu nadaljuje-
mo delo in se odrekamo, {e 
vedno pa nadaljujemo z ob-
ljubami. Takrat postane 100 
milijonov premalo, zato {e 
kar delamo, saj se je v tem 
~asu spremenil tudi na{ na-
~in `ivljenja. Mi pa kar na-
daljujemo in ̀ elimo zaslu`iti 
kar se da veliko.

V tem ~asu smo pri~eli 
prejemati tudi obresti, divi-
dende, dobre dobi~ke in po-
dobno. Seveda nam to {e ni 
dovolj, zato {e kar nadaljuje-
mo celodnevno delo. Prepro-
sto navadili smo se delati za 
denar, namesto da bi denar 
delal za nas. Ob trdem delu 
pa si dopovedujemo: "samo 
{e nekaj let, potem pa se bom 
ustalil in bom dosegel vse 
svoje `elje".

Kaj pa, ~e ta dan nikoli ne 
pride? Se lahko na poti do 
tega dneva pripeti kaj nep-
ri~akovanega in ugotovimo, 
da smo delali zaman, mogo-
~e za nekoga drugega? Temu 
se lahko izognemo, ~e na{a 
pri~akovanja – na{e fi nan~-
ne cilje, dolo~imo na osno-
vi:

- bogastva (na{ posel in 
na{e nalo`be)

- zdravja (fi zi~no in um-
sko)

- modrosti (intelektualna 
prizadevanja)

- medsebojnega vplivanja 
(dru`beno okolje, prijatelji, 
dru`ina).

Skoraj vsakogar zanima 
bogastvo in tako se bomo os-
redoto~ili na prvo bogastvo 
– na{ posel in na{e nalo`be.

"Kdor ho~e videti, mora gleda-
ti s srcem. bistvo je o~em nevid-
no."

Antoine De Saint-Exupery

Mitja Petri~, neodvisni 
fi nan~ni svetovalec
info@profi tklub.net, 
www.profi tklub.net
GSM: 041 753 321

Duševno zdravje 
Zakon, ki to ni

Ton~ka `e nekaj ~asa vztraja v zakonu, 
ki to ve~ ni. Mo` ima ljubico, ki se ji no~e 
odre~i, zaradi tega {e najbolj trpijo otro-
ci. Doma je redko, denarja jim ne daje, 
znajdejo se, kot vedo in znajo. Vse pogo-
steje se zatekajo po pomo~ na Rde~i kri` 
in Karitas, pomagajo jim tudi sorodniki 

in sosedje. Skupaj z otroci si `eli, da bi lahko kon~no za`i-
veli v miru, zato se `eli lo~iti, za kar pa mo` no~e sli{ati. 
Dobrodo{el ji bo vsak nasvet.

Ton~ka se {e verjetno ni oglasila na Centru za socialno 
delo, kjer bi ji vsekakor svetovali, da naj vlo`i zahtevo za 
lo~itev na sodi{~e ter, glede na to, da nima fi nan~nih sred-
stev, lahko dobi tudi brezpla~no pravno pomo~, ~e zanjo za-
prosi. Na Centru za socialno delo bi ji vsekakor pomagali 
s socialno denarno pomo~jo, ker po opisanem `ivi skupaj 
z otroki v rev{~ini in o~itno nima zaposlitve. Ker je iz tega, 
kar je napisala, razumeti, da so otroci skupaj z njo tudi 
ogro`eni tako du{evno kot telesno, se lahko zate~ejo v Varno 
hi{o in tudi pri tem lahko pomaga Center za socialno delo.

Sodi{~e bo glede na podana dejstva zakon razvezalo ne 
glede na stali{~e mo`a, da se no~e lo~iti.

Za psihosocialno pomo~ za trpe~e otroke pa se naj obrne 
na svetovalne slu`be {ol, ki jih obiskujejo otroci in prosi za 
tak{no pomo~ tudi na Centru za socialno delo.

Nujno je, da vse to stori ~imprej!
mag. Bojan [inko, spec. klin. psih.

Numerolo-
gija je veda, ki 
prina{a pred-
vsem samoza-
vest, notranji 
mir in dobre 
`ivljenjske od-

lo~itve. To nam seveda ne 
prina{ajo {tevila, ampak ener-
gije, ki se skozi nas pretakajo. 
Da bi te energije la`je prepo-
znali, jih ozavestili, raz~lenili 
in jih prakti~no uporabili in 
natan~no dolo~ili, zato potre-
bujemo {tevila. Zakaj {tevila? 
Zato, ker so {tevila zelo na-
tan~en pripomo~ek, da lahko 
izrazimo koli~ino in razmerje 
~esarkoli.

To je nekaj podobnega, kot 
~e vemo, da se dobro po~uti-
mo recimo pri 65 kilogramih. 
Nato se stehtamo in ugoto-
vimo, da imamo 10 ali 15 
kilogramov preve~. Ker smo 
informacijo ozavestili v obliki 

{tevila, sedaj la`je ugotovi-
mo, kolikor moramo shuj{a-
ti. Podobno uravnavamo tudi 
»te`o« v numerologiji. Le da 
ne gre za kilograme (posred-
no tudi), ampak za neravno-
vesje med energijami telesa 
in duha, ki jih v numerologiji 
tudi ozna~ujemo s {tevili.

^e je nekdo rojen 25. v me-
secu in nosi ime na energijo 
{tevila 12 (Tanja, Marta, Vida, 
Eva, Jelka), je to ~lovek, ki 
bo v `ivljenju »vlekel« ve~ ali 
manj slabe in zanj popolno-
ma neprimerne odlo~itve. To 
so energije, ki ~loveka dobe-
sedno trgajo in mu prina{ajo 
obilo nemira in te`av. Ljudje s 
tak{no kombinacijo so ve~ ali 
manj razcepljeni v sebi in ni-
majo mo~i, da bi sestavili kaj 
konstruktivnega in trajnega.

Tako kot vse ostale vede in 
tehnike duhovne rasti (joga, 
spro{~anje, dihalne vaje, av-
togeni trening, meditacija in 
podobno) tudi numerologija 
i{~e skladnost telesa in duha, 
i{~e skladnost razuma in du{e, 
i{~e skladnost misli in ob~ut-
kov, i{~e skladnost zavesti in 
podzavesti.

Na{e ime je beseda. Beseda 
je pa zvok. Zvok pa je najmo-
~nej{a sila v vesolju. Proizvaja 
vibracijo, ki proizvaja energi-
jo. Energija daje `ivljenje. ^e 
je napa~na (v imenu), bomo 
nesre~ni. ^e je dobra, bomo 
ljube~i, mirni in ustvarjalni.

^e je kdo nesre~en, ni tak 
zato, ker bi imel slabo in nes-
re~no {tevilo v imenu, ampak 
zato, ker v sebi nosi energijo, 
ki mu ni primerna. [tevila to 
samo ozna~ujejo – in ni~ ve~. 
Podobno, kot {tevilo na teh-
tnici, ki vam poka`e, da imate 
10 kg preve~ – in ni~ ve~.

[ifra: Radovedna
Rojeni ste 22. v mesecu z 

naslednjim `ivljenjskim po-
slanstvom: 10 + 25 = 35.

Va{ datum rojstva je energi-
ja, ki prina{a originalnost, de-
lavnost, vztrajnost, iluzije ter 
mnogokrat tudi nenadne spre-
membe v `ivljenju. To je ener-
gija ~loveka, ki se ne zna 
temeljito postaviti zase in mu 
~esto primanjkuje ljubezni do 
samega sebe. Posledica tega je, 
da preve~ zaupa drugim in ima 
zaradi tega te`ave. Nasploh je 
to energija, ki ~loveku ve~ ali 
manj ote`uje, da bi na{el pra-
vo, stabilno pot.

Va{e ime je vibracija, ki pri-
na{a ~loveku mo~ne energije 
tako v fi zi~nem kot tudi v ~us-
tvenem in duhovnem smislu. 
To je energija, ki predstavlja 
kolo sre~e, trajen uspeh in do-
vr{en na~rt – a le pod pogo-
jem, da je ~lovek so~uten in da 
se izogiba sebi~nosti in oholo-
sti. To je tudi izrazita energija 
ustvarjalnosti in raziskovalno-
sti, ki ideje pretvarja v materi-
jo, {e posebej ~e je povezana z 
drugimi ugodnimi vibracijami 
({tevili).

Va{ priimek je ena izmed tis-
tih vibracij, ki povzro~ajo v ~lo-
veku iluzije, tako glede njega 
samega kot tudi v odnosih do 
drugih ljudi. To pomeni, da se 
mora ~lovek kar precej truditi, 
narediti tudi nekaj napak – vse 
pa z namenom, da bi se na njih 
tudi kaj nau~il. Zato se rado 
zgodi, da si ~lovek, rojen na 
ta datum, uredi `ivljenje {ele 
v svojem zrelem obdobju. Je 
pa to tudi energija izrazite du-
hovne sfere, ki podarja tako 
duhovno modrost kot tudi ma-
terialni uspeh.

Numerolog svetuje

[tevila so nepomembna

Vsi, ki `elite, da vam 
numerolog Dan Sovina 
pripravi analizo va{e ose-
bnosti (zanjo potrebuje 
ime, priimek, morebitne 
vzdevke in datum rojs-
tva), po{ljite svoje poda-
tke na naslov: [tajerski 
tednik, Rai~eva 6, 2250 
Ptuj, s pripisom: Za nu-
merologa, zraven pa v pi-
smu napi{ite, pod katero 
{ifro `elite, da objavimo 
odgovor (zaradi varstva 
zasebnosti bodo odgovori 
ozna~eni s {ifro, ne z ime-
nom in priimkom). Pisem 
z oznako "Za numerolo-
ga" v uredni{tvu ne bomo 
odpirali, ampak jih po-
sredovali neposredno g. 
Danu.

31. januar — Franc Maru{i~, Zg. 
Velovlek 22; Irena Kukovec, Strmec 
20/a; Marija Levani~, Mihovci 75; Jo`e 
Muhi~, Mala vas pri Markovcih 7; Da-
nica Mahori~, Brstje 1; Du{an Galun, 
Zabovci 70/a; Janez Kocmut, @abjak 
59; Stanislav Rizman, [inkova ul. 14, 
Sredi{~e ob Dravi; Jo`ica Krsnik, Po-
povci 10/a; Franc Slati~, Sp. Velovlek 
2; Mirko ^u{, Bukovci 24/a; Smiljan 
Kova~ec, Slomi 1; Marija Arnu{, Rim-
ska plo{~ad 3, Ptuj; Janez Mur{ec, Lo-
~ki Vrh 52/a; Ivanka Muraj, Levanjci 
2.

3. februar — Mojca Korotaj, Mali 
Brebrovnik 50/a; Jo{ko ̂ u~ko, Ul. He-
roja Keren~i~a 8, Ormo`; Tadej Lu-
kman, Obre` 117; Bo{tjan Vinkler, 
Pe~ke 52/a; Stanko Perger, Velika Ne-
delja 6; Darko ^u{, Mezgovci 64/a; 
Ivan Krajnc, Velika Nedelja 9; Ale{ Zor-
jan, Hum 20/a; David Ozmec, Mihovci 
10/a; Dejvis Pahor, Bolgarska 6, Ma-
ribor; Severino Ogrizek, Ul. 9. maja 
5, Polj~ane; Marijan Pu~ko, @erovinci 
35; Jo`ef [uen, Lahonci 34; Matej Hle-
bec, La~a ves 43/a; Miroslav [pindler, 
Velika Nedelja 2/b; Benjamin Hra{o-
vec, Mejna ul. 57, Maribor; Zlatko 
Gomil{ek, Cirkulane 75; Ivan Kole-
ni~, Fin`garjeva 19, Ptuj; Branko Sitar, 
Kungota 158; Stanko Zaj{ek, Ptujska 
Gora 1/a; Nevenka Lebar, Vrazova 1, 
Ormo`; Melita Brme`, Gabrnik 4; Lju-
bo Vaupoti~, Formin 39/c; Tatjana 
Vali~, Mo{kanjci 22; Sre~ko Rodo{ek, 
Prepolje 28; Kristina Sitar, Kungota 
158; Ivan Lukman, Obre` 117; Jo`ica 
Zelenko Flaj{man, Jane`ovski Vrh 14; 
Brigita ^u{, Mezgovci 64/a; Boris Pet-
rovi~, Markovi~eva 11, Maribor; Sla-
vko Veseli~, Gori{nica 161/a; Milica 
Markoti , Kajuhova 1, Ptuj; Franc Jur-
gec, Volkmerjeva 9, Ptuj; Renata [irec, 
Slape 14.

Krvodajalci
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7. februar — Slavko Ivanu{a, Lo-
per{i~e 17; Ivan Habjani~, Mo{kanjci 
100; Silva Zelenko, Lahonci 5; Bran-
ko Pintari~, Lahonci 87; @iga Med-
ved, Staro{ince 27/d; Marija Golenko, 
Sp. Jablane 10/a; Tomislav Korez, Sp. 
Jablane 51; Slavko Kova~i~, Cirkovce 
60/d; Branko Mlakar, [ikole 78; Mla-
den Soboti~, Sp. Jablane 32; Sa{o 
Novak, Cirkovce 49/a; Ale{ Jeri~, Kve-
drova 5; Stanislav, Prvenci 19; Stani-
slav Fider{ek, Cirkovce 77/a; Franc 
Tr~ko, Cirkovce 59/a; Franc Medved, 
Zg. Jablane 10; Mitja Pauko, Jir{ovci 
50/a; Danilo Jev{ovar, [ikole 647a; 
Sre~ko Baklan, Sp. Jablane 16; Vlado 
Motaln, Bukovec 56; Anton Sagadin, 
Gere~ja vas 61; Stanko Pernat, Cirko-
vce 20; Matej Pleter{ek, Mihovce 20; 
Dragica Novak, Cirkovce 49/a; Milan 
Munda, Pongrce 28/a; Bernard Kot-
nik, Stra`gonjca 25; Branko Mlinari~, 
[tuki 35; Aleksandra Aracki, Cankar-
jeva ul. 3, Ptuj; Danilo Unuk, Zg. Ja-
blane 38; Jure Novak, Cirkovce 22; 
Fran~ek Tr~ko, [ikole 3; Nejc Baro-
vi~, Pleterje 18; Rozalija Soboti~, Sp. 
Jablane 32; Zvonko Frange`, Sp. Jab-
lane 3; Darjan Predikaka, Lovrenc na 
Dr. polju 3; Du{an Slodnjak, Saku{ak 
19/a; Franc [tih, Savinjsko 39; Matej 
Re{, Ulica Milke Volk 69, Orehova vas; 
Zvonko Cesar, Zg. Jablane 36; Martin 
Novak, Cirkovce 49/a; Damijan Golen-
ko, Sp. Jablane 10/a; Franc Paj, Pon-
grce 4; Bo{tjan Bedenik, Doklece 7/a; 
Dejan Dokl, Ore{je 15; Franc Brme`, 
Kicar 39/a; Mirko Dolenc, Dragonja 
vas 2/b; Drago Dobnik, Kungota 40; 
Janez Bombek, Ul. Nikole Tesla 21, 
Kidri~evo; Stanko Solatnik, Apa~e na 
Dr. polju 148; Anton Lamberger, Ces-
ta ob ribniku 23, Miklav` na Dr. polju; 
Anton Brenholc, Rjavci 21; Ivan Bra-
u~i~, Sp. Polskava 143; Zlatko Kosar, 
@upan~i~eva 1, Pragersko; Ivo Baklan, 
Osojnikova 22, Ptuj; Roman Podgor-
{ek, Cirkovce 1/n.

Ostane {e skupno {tevilo 
imena in priimka – je energi-
ja, ki je mnogokrat v velikem 
nasprotju sama s seboj. Je vib-
racija napak, razo~aranj, te`av 
v karieri in nesre~nih partner-
stev; tako na zasebnem kot na 
slu`benem podro~ju. ^lovek 
z energijo {tevila 35 se mora 
zanesti predvsem na samega 
sebe in poslu{ati svojo intuici-
jo. To je vibracija poslovnosti, 
discipline in vztrajnosti; pri-
na{a pa tudi hladnost in osa-
mljenost ter delavnost, ki se 
pojavlja mnogokrat na ra~un 
toplih medsebojnih odnosov. 
V bistvu je to bolj energija po-
litike in fi nanc kot pa ljubezni 
in topline.

V Vas se pretakajo razli~ne 
energije, ki Vam prina{ajo tako 
delavnost, originalnost, krea-

tivnost in nenadne spremem-
be po eni strani ter nemir in 
pomanjkanje samozavesti po 
drugi strani. Te`ave, ki so, se 
pojavljajo na ra~un Va{ega da-
tuma rojstva in priimka, ki sta 
izraziti vibraciji nemirnosti. Vse 
skupaj pa bla`i dobra in mo~na 
ter pozitivna energija imena, 
ki je v Va{em primeru vibracija 
trdnosti in ustvarjalnosti.

Precej energije gre tudi na ra-
~un Va{ega vzdevka (predvidevam, 
da ga pogosto uporabljate), ki pa 
je napisan precej nejasno, tako da 
ga nisem znal »de{ifrirati«.

@elim Vam obilo zdravja in 
vedrega duha tudi v bodo~e.

Dan Sovina, 
numerolog, 

(02) 771 07 68

Kot je na ponovoletnem sre-
~anju z enim svojih sponzorje-
vpovedal predsednik komisije 
za tekmovanja RD Ptuj Zvone 
Petek, tudi vodja II. ekipe Ri-
bi{ke dru`ine Ptuj-Gastro, so 

bili v minuli ribi{ko tekmoval-
ni sezoni {e posebej uspe{ni.

Poleg tega, da sta se dva 
~lana RD Ptuj uvrstila v 
B-reprezentanco Slovenije, so 
se {tirje njihovi mladi ribi~i lani 

uvrstili na Svetovno prvenstvo 
za mladince in pionirje, ki je 
bilo v Kutini na Hrva{kem. V 
ekipni konkurenci so dosegli 
10. mesto, med posamezniki 
pa je Jernej Horvat dosegel 11. 
mesto, @iga Pavli~ pa 19. me-
sto.

Na dr`avnem prvenstvu, ki 
je lani potekalo pri Sveti Troji-
ci v Slovenskih Goricah, pa je 
mladinska ekipa Zveze ribi{-
kih dru`in Ptuj dosegla odli~-
no 1. mesto. Vsi njihovi mladi 
tekmovalci pa so se uvrstili 
na dr`avno prvenstvo v {por-
tnem ribolovu kot prvaki zve-
ze.

Direktor podjetja Gastro 
Marjan Skok, ki ̀ e vrsto let us-
pe{no sponzorira eno od treh 
najbolj{ih ekip, je ptujskim ri-
bi~em ob dose`enih rezultatih 
iskreno ~estital ter obljubil, da 
bodo s sponzorskim sodelova-
njem nadaljevali tudi v novi te-
kmovalni sezoni, vsem ribi~em 
pa je za`elel dober prijem tudi 
v letu 2005!

-OM

[portni ribolov � Ptuj~ani med najbolj{imi

[e naprej dober prijem
Ribi{ka dru`ina Ptuj je na podro~ju {portnega ribolova med najbolj{imi v 
dr`avi, saj imamo v 1. dr`avni ligi kar tri vrhunske tekmovalne ekipe: Ptuj, 
Ptuj-Gastro in Ptuj-Jure.

Foto: M. Ozmec

Direktorju podjetja Gastro Marjanu Skoku (levo) so v zahvalo 
za uspe{no sodelovanje ptujski ribi~i izro~ili umetni{ko foto-
grafi jo z ribi{kim motivom.



Ne vem (vem), zakaj so 
mi misli med filmom ne-
nehno uhajale k Titaniku, 
vendar zaključna sekvenca 
z orjaškim hidroplanom (v 
letu 1947 je bilo to letalo 
največje na svetu), ki brzi po 
vodni gladini, močno asoci-
ira na Titanik, za krmilom 
ogromnega letala pa seveda 
nihče drug kot Leonardo 
DiCaprio oziroma Howard 
Hughes. Z njim so v letalu 
vsi njegovi sodelavci in pri-
jatelji, rahlo me je že skrbe-
lo, da bo v valu navdušenja 
zavpil: »I am the King of the 
world.« Na srečo se hidro-
plan odlepi od vode, čeprav 
sem mislil, da se bo razletel 
od silnih vibracij osmih pro-
pelerskih motorjev. Aviator 
je pravi material za oskarje, 
stari maček Scorsese dobro 
pozna okus članov akademi-
je (bolečina, drama in solze; 
vzorčni primer je Čudoviti 
um, ki uteleša preračunljivo 
formulo, zrelo za oskarje), 
in tokrat so oskarji deževali, 
kot tudi enajst nominacij, ki 
jih film dobil.

Hiperaktivni in malce ču-
daški milijonar (bolestno 
obseden z osebno higieno: 
ne spreglejte nekaj res za-
bavnih oziroma tragikomič-
nih prizorov v kopalnici, 
Howard Hughes svoje ob-
leke sežiga prav tako teme-
ljito kot Ace Ventura; sedaj 
vemo, iz koga se je norčeval 
Jim Carry). Po letalski ne-
sreči (preizkušal je novo 
letalo XF-11, 7. julija 1946) 
se je njegovo duševno sta-
nje močno poslabšalo, na 
dan so prišle stare travme iz 
otroštva.

Leonardo se mi je sprva 
zdel za lik ekscentričnega 
milijonarja premlad, vendar 
tokrat je suvereno opravil 
svoje delo (če ne bi tako 
pridno in na silo gubal svo-
jega čela, bi bil še boljši), v 
oporo mu je duhovit scena-
rij, ne gre spregledati odlič-
ne fotografije. Kate Beckin-
sale je končno dobila pravo 
vlogo, očitna je njena podo-
bnost z Avo Gardner, režiser 
bi ji lahko namenil več časa, 
manjka malce bolj podro-
ben oris njene osebnosti. Po 
drugi strani pa je zanimiva 
Kate Blanchett v vlogi vih-
rave Katherine Hepburn, 
Gwen Stefani (Jean Harlow) 
pa sploh ni prišla do besede 
(uspešno zdeklamira tiste 3 
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Aktualno dogajanje na svetovni in slovenski glasbeni sceni 
vam razkrivajo sestavkih Info – glasbene novice, v katerih vas po-
skušam tudi glasbeno osveščati in usmerjati. To pomeni, da imajo 
pesmi tudi ocene, ki se zrcalijo s šolskim sistemom, in sicer z eno 
ali petimi zvezdicami.

Avstralska pevka KYLIE MINOGUE je svojo pop štanc glasbo 
začela promovirati ob koncu osemdesetih s hiti, kot so I Should 
Be So Lucky, Locomotion in Especially For You. Nato je bila še ne-
kaj let pridna punčka in je glasbeno ubogala produkcijski tim 
Stock/Aitken/Waterman, ki ji je še naprej delal hitro nalezljivo in 
hkrati tudi pozabljivo glasbo. Sledil je pop/rock preblisk, ki pa ni 
vžgal. Šele ko se je vrnila k pop koreninam s hiti Spinning Around, 
Can´t Get You Out Of My Head in Slow je postala spet neverjetno 
popularna. Pop naskok je nadaljevala lani z I Believe In You ter 
ga še stopnjuje z ritmično neizrazito elektro pop ustvaritvijo v ko-
madu GIVING YOU UP (***), ki ga je pripravil francoski as Mylo.

Natanko 20 let sta že prisotna v glasbenem cirkusu pevec Andy 
Bell in klaviaturist Vince Clarke. Množice ju bolje poznajo pod 
imenom ERASURE in po zadnjem hitu Breathe. Sintetični pop je 
osnova njunega novega projekta Nightbird, s katerega prihaja 
energijska pop bomba v komadu DON´T SAY YOU LOVE ME (***), 
v kateri ponovno cvili gospod Bell.

Nemška pevka SARAH CONNOR že lep čas živi v ZDA, kar je 
opazno tudi v njeni glasbeni produkciji. Zadnja uspešnica Li-
ving To Love You je z lahkoto poletela na vrh domače lestvice in 
je marsikateremu zaljubljencu dala misliti v pravo smer. Prava 
poživitev je komad FROM ZERO TO HERO (***), saj se glasbeno 
spogleduje s prvinami sodobnega r&b-ja.

Britanski glasbeni časniki navadno zelo pretiravajo, vendar 
tokratna primerjava mladega izvajalca NATHANA-a s Craigom 
Davidom pa kar drži. Mladenič pri 19 letih šarmira v soul po-
pevki COME INTO MY ROOM (****), ob kateri se bo raztopila tudi 
kakšna mamica!

Britanski pop/rock carji osemdesetih so bili gotovo NEW 
ORDER, saj so množice navduševali na primer z naslednjimi hiti: 
True Faith, Blue Monday in World In Motion. Pred tremi leti so 
ponovno dokazali svoje mojstrstvo s hitom Crystal. Kdor zna, ta 
zna, lahko zapišem za odpisano zasedbo, ki v komadu KRAFTY 
(***) zveni dovolj prepričljivo in sveže, da zadovolji stare fane in 
si pridobi tudi novo generacijo.

REM so letos na koncertu v Ljubljani ponovno dokazali svojo 
kvaliteto, ki jo nedvomno izkazuje tudi njihov zadnji CD Around 
The Sun. Michael Stipe, Mike Mills in Peter Buck še zmeraj ustvar-
jajo takoj prepoznavno glasbo in pesem ELECTRON BLUE (***) 
zveni že kar malo dolgočasno in lajnasto, vendar v rockerskem 
smislu še zmeraj dovolj privlačno.

Mladci iz banda McFLY so uspeli v trenutku s hitom 5 Colours 
In Her Hair. Trio je bil resna konkurenca glasbeno identičnemu 
bandu Busted. BBC Radio 1 je njihovo novo preprosto ter spevno 
akustično pesem ALL ABOUT YOU (****) izbral za dobrodelno pe-
sem in ves izkupiček od prodaje gre organizaciji Comic Relief. Ko 
sem že pri dobrodelnih pesmih, naj omenim še predelavo klasike 
Across The Universe skupine Beatles, ki so jo različni izvajalci za-
peli in zaigrali na podelitvi grammyjev in ves izkupiček od legal-
nega downloadanja gre za pomoč ponesrečenim v cunamiju.

V uvodu sem omenil slovensko glasbeno sceno, na kateri se je 
ta teden pojavila le nova pesem mlade provokativke ŽANE, in si-
cer dokaj moderna groovy r&b zadeva VROČICA.

Za konec pa vam naštevam še najboljše albume izdane v prvih 
dveh mesecih leta 2005. To so Concrete Rose – ASHANTI, Ray –SO-
UNDTRACK, Push The Button – CHEMICAL BROTHERS, Rooster 
– ROOSTER, The Documentary – THE GAME, Nightbird – ERASU-
RE, Tourist – ATHLETE, Pushing The Senses – FEEDER, It´s Time – 
MICHAEL BUBLE, The Very Best Of East 17 – EAST 17, This Woman 
– LEANN RIMES, Red, White & Crue – MOTLEY CRUE, Silent Alarm 
– BLOC PARTY, Let There Be Love – ENGELBERT HUMPERDICK, 
Seventeen Days – 3 DOORS DOWN, Gemini – BRIAN McKNIGHT, 
Hot Fuss – THE KILLERS, Some Cities – DOVES, Ultimate Collecti-

on – M – PEOPLE in The Bee Keeper – TORI AMOS.

David Breznik

Info
Glasbene novice

Deveti studijski album Do 
raja slovenskega ´playboya´ 
in izrednega kitarista, pevca in 
avtorja Jana Plestenjaka vas bo 
popeljal direktno do plesnega 
raja. Osnova so latino prijemi 
z orientalnim pridihom in či-
stim popom. Malo pretiravam 
ob mešanju glasbenih stilov, 
vendar je Enes Tvrtkovič kot 
produkcijski um dodal projek-
tu še malo jugo melosa. Čeprav 
je hiperaktiven glasbenik na 
albumu zbral le deset pesmi, se 
bomo ob njih zares zabavali in 
plesali. Ideja albuma je združiti 
zabavo in ples.

Kje so časi, ko je ´naturali-

zirani´ Primorec bolj kot ne v 
svoji glasbi le jokal in blestel 
z baladni repertoarjem. Daleč, 
daleč so ti časi, saj sedaj vsak 
projekt zveni bolj in bolj raz-
giban in glasbeno pester. Pleši 
z mano Lolita je refren uvodne 
uspešnice, ki je napovedovala 
novega Jana. Svežega, glasbeno 
bolj predrznega in kar je naj-
bolj pomembno, plesno razig-
ranega. Lolita je bil zadetek v 
polno! Po vstopu v novo leto se 
je več govorilo o izdajanju bio-
grafije Smeh in solze (napisal 
jo je Jaka Lucu) kot pa o glas-
benem projektu Do raja. Medij-
sko zelo oblegan izvajalec je šo-

Glasbeni kotiček

Do raja – JAN PLESTENJAK
(Menart – 2005)

Filmski kotiček

Letalec

Aviator
drama
Dolžina: 169 min
Leto: 2004
Država: ZDA, Japonska, 

Nemčija
Režija: Martin Scorsese
Scenarij: John Logan
Igrajo: Leonardo DiCa-

prio, Cate Blanchett, Kate 
Beckinsale, John C. Reilly, 
Alec Baldwin, Alan Alda, 
Gwen Stefani, Jude Law

kiral z izjemno dinamiko aktu-
alne uspešnice Iz pekla do raja, 
v kateri vokalno sodeluje tudi 
simpatična Eva iz slovenske 
skupine Express. Uspešnica je 
narejena v orient pop stilu in 
ima silen pozitiven naboj. Se 
spomnite pesmi Latino? Goto-
vo se je spomnite, a tokratno 
Janovo presenečenje je malo 
obdelana ritmična spremljava, 
kitarski solo deli in besedilo 
oziroma petje v španskem je-
ziku. Zanimiv projekt, ki pa iz 
pevčevih ust zveni premalo 
prepričljivo zapeto v tujem 
jeziku. Dodatek je tudi dobro 
znan lanski pop hit Roža sredi 
Sahare, katerega plesni remiks 
je pripravil D´Knock. Brez skr-
bi ste lahko tudi večni romanti-
ki, saj se je glasbenik v majhni 
dozi spomnil tudi vseh nas. 
Svoj obalno zaljubljen baladni 
pridih prinaša optimistična po-
pevka Barka iz perja. Malo bolj 
moderni r&b stil s pop elemen-
ti si je odličen avtor privoščil v 
ljubezenski izpovedi Angeli, 
v kateri nam v besedilu po-
novno podaja nasvete, kaj vse 
naj stori moški oziroma fant 
za ljubljeno osebo. Ganljiva in 
hkrati pravljična pesem! Svoje 

kitarsko znanje glasbenik naj-
bolje demonstrira v preprosti 
pop pesmi Kradeva brez mej, 
ki združuje malo francoskega 
in ciganskega melosa. Najmanj 
izrazita in hkrati najbolj pop 
obarvana pesem je butasta pe-
sem Mene meša. Pravo dozo 
čistega plesnega popa prinaša 
komad Oprosti mi, medtem ko 
prinaša komad Jadra največ ori-
ent in jugo efektov pomešanih 
s sodobno pop glasbo.

Plešite z Janom bi lahko pre-
imenoval album Do raja, ki je 
odlično posnet in produciran. 
Moč latino ritmov bo prišla do 
popolnega izraza, če boste dali 
vaše ozvočenje ´ful´ na glas in 
potem boste z lahkoto zraven 
plesali ali pomivali posodo. 
Skratka, gre za nezahtevno pop 
glasbo, ki pa ima v sebi pozitiv-
no energijo in vam bo z lahko-
to polepšala dan!

David Breznik

stavke).
Scorsese je po Dobrih fan-

tih in Kazinu izgubil nekaj 
kreativnega zagona, vendar 
z Letalcem spet prihaja v 
dobro formo, pripravlja se 
že na snemanje naslednjega 
filma (z Leonardom v glavni 
vlogi). Nekateri kritiki oči-
tajo filmu, da je preveč ma-
instream in nepovezan, ven-
dar tudi tisti bolj zahtevni 
bodo lahko potegnili nekaj 
pozitivnega. Človek po ogle-
du filma kar dvakrat pomis-
li, s kom bi se rokoval. Tudi 
če ne poznaš zgodovine 
letalstva, te očara njegov fa-
natizem, neverjetno znanje 
o letalstvu in njegova hiper-
aktivnost. Izvrstno odigrana 
vloga. Leonardo se je izkazal 
in tudi njegova mladost res 
ni nič moteča.

In zgodba?
Letalec je zgodba o Howar-

du Hughesu, sinu slavnega 
teksaškega izumitelja, ki je 
pri 18 letih umrl in svojemu 
sinu zapustil tri četrtine svo-
jega premoženja. Howard se 
ukvarja z različnimi stvarmi: 
od Hollywooda do letalske 
industrije – po drugi sveto-
vni vojni pa svoj imperij raz-
širi na elektronsko industrijo 
in igralništvo, sodeluje tudi 
pri nastanku prvih satelitov 
... V filmu so predstavljene 
tudi nekatere od njegovih 
velikih ljubezni, kot sta bili 
denimo Katherine Hepburn 
(Cate Blanchett) in Ava 
Gardner (Kate Beckinsale). 
Več pa … na velikem platnu. 
Priporočamo!

Grega Kavčič



Zanimivosti
Indonezijci vstajajo zgodaj,
Tajvanci pa zelo težko 

Singapur (STA/dpa) - Indonezijci radi in brez 
težav vstajajo zgodaj zjutraj, medtem ko Tajvan-
cem to ne gre lahko »od nog« in vstajajo zelo po-
zno, so pokazale javnomnenjske raziskave na 
azijsko-tihomorskem območju, rezultate katerih 
je objavil singapurski Sunday Times. 90 odstotkov 
anketiranih Indonezijcev vstaja pred 7. uro zju-
traj, prek 25 odstotkov prebivalcev Tajvana pa je 
v postelji še po 9. uri. Najdlje so v postelji Avstralci 
in Novozelandci, čeprav ne hodijo pozno spat; 24 
odstotkov prebivalcev države kengurujev in koal 
gre spat pred 22. uro, Novozelandcev pa okoli 19 
odstotkov. Izračuni so pokazali, da 31 odstotkov 
Avstralcev in 28 odstotkov Novozelandcev spi več 
kot devet ur dnevno. Pri Japoncih je položaj dru-
gačen; okoli 40 odstotkov jih spi manj kot šest ur 
dnevno. Yeo Poh Teck, svetovalec na oddelku za 
motne spanja v bolnišnici Gleneagles v Singapur-
ju, je povedal, da priporočilo o osmih urah spanja 
ni vedno pravilno. »Poslušati je treba svoje telo. Če 
se prebudite sveži in če ves dan lahko normalno 
delujete, potem ste se naspali, ne glede na ure, ki 
ste jih prebili v postelji,« je dejal. V Singapurju gre 
okoli 50 odstotkov vprašanih spat po polnoči, pol-
ovica od teh celo po eni uri po polnoči. 

Šentjanževka učinkovito
sredstvo proti depresiji 

London (STA/dpa) - Šentjanževka je pri zdrav-
ljenju depresije prav tako učinkovita kot dobro 
znani antidepresiv paroxetin, so ugotovili nemški 
znanstveniki, katerih ugotovitve so objavljene v 
britanski strokovni reviji British Medical Journal. 

Na podlagi rezultatov raziskav se šentjanževka 
lahko uporablja kot alternativa standardnim 
antidepresivom v primerih zmerne do močne de-
presije, predvsem zato, ker se dobro prenaša, je 
izjavil Meinhard Kieser, soavtor študije o tej zdra-
vilni rastlini. Raziskavo, ki je trajala šest tednov, 
so izvedli na pacientih starih od 18 do 70 let. Pol-
ovica je uživala šentjanževko, druga polovica pa 
paroxetin. Pri tistih, ki so se zdravili s šentjanžev-
ko, so se simptomi depresije zmanjšali pri 61 od 
122 pacientov. Pri tistih, ki so redno jemali paro-
xetin, pa je bilo izboljšanje zabeleženo pri 43 od 
122 pacientov. Poleg tega, da je bila šentjanževka 
učinkovitejša, so imeli pacienti, ki so jo uživali, 
tudi manj negativnih stranskih učinkov kot paci-
enti, ki so se zdravili s paroxetinom.

Uporabniki interneta
preveč brezbrižni 

Bonn (STA/dpa) - Mnogi uporabniki računal-
nikov so pri uporabi interneta premalo pazljivi. 
Kot kažejo rezultati študije nemške družbe TNS 
Emnid, vsak četrti uporabnik svetovnega spleta 
nima nobenega protivirusnega programa. Le pol-
ovica uporabnikov ima zaščito požarni zid in le 
polovica redno izdeluje varnostne kopije poda-
tkov. Kljub omenjenim ugotovitvam pa kar 90 
odstotkov vprašanih ve za tveganje pri uporabi 
spleta in se zaveda, da je računalnik lahko žrtev 
virusov in hackerjev. Da je elektronska pošta lah-
ko nevarna, ve sedem od desetih vprašanih. Neso-
razmerje med tistim, kar uporabniki prepoznajo 
kot nevarno, in med varnostnimi ukrepi, ki jih 
sprejmejo, je po mnenju strokovnjakov mogoče 
pojasniti z dejstvom, da jih, kot so pokazale raz-
iskave, dve tretjini ne mislita, da gre pri izgubi 
podatkov ali onesposobljenosti računalnika za 
neprijetno zadevo. 
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Horoskop

Horoskop je za vas napisala vedeže-
valka Majda, ki jo lahko dobite na tel. 
št. 090-43-94 in na elektronski pošti: 
majda.golubovic@netsi.net.
Poiščite jo tudi na spletni strani:
www.utrinek.biz

REŠITEV PREJŠNJE KRIŽANKE: vodoravno: Praslovan, razlitost, ostalina, Mieto, Rezka, oaza, ute, podvoz, Cn, mlečkar, OZ, skleda, Orel, orlean, Prerad, not, sfinga, Rank, Aru, afte, mejaš, 
špijonka, vliv, OZNA, Mian, sad, AA, Vaal, Krka, Una.1
Ugankarski slovarček: AGNATIJA = rojstvo brez čeljusti; AKTOR = grški kralj v Ferah; GRIESAR = ameriški rockovski pianist (Peter, 1969.); INTRA = žensko spodnje krilo (narodno); KRENEK = 
avstrijski slikar in grafik (Carl, 1880-1949); RATJE = kraj v Suhi krajini.

PROGRAM RADIA PTUJ (od 5.00 do 24.00)

SOBOTA, 12. marca:
5.00 Uvod. 5.30 NOVICE (še 6.30, 7.30, 8.30, 10.30, 
11.30, 13.30, 14.30, 15.30 in 19.00). 5.45 Na današnji 
dan. 6.00 Obvestila (še 7.00, 9.00, 11.00, 13.00, 15.00, 
17.00, 18.00 in 19.05). 6.45 HOROSKOP. 10.15 Mali 
oglasi (še 10.45, 17.15 in 17.45). 10.40 V VRTU (po-
novitev). 11.15 Kuharski nasveti (Nada Pignar). 11.55 
Minute kulture. 12.00 Poročila radia BBC. Sredi dneva. 
13.10 Šport. ČESTITKE POSLUŠALCEV. 17.30 PO-
ROČILA. 20.00 SOBOTNI BUM: ŠPORT in GLASBA 
(Janko Bezjak), vmes ob 21.15 Modne čvekarije z 
Barbaro Cenčič in ob 22.00 Po študentsko s Polono 
Ambrožič (ponovitev). 24.00 SKUPNI NOČNI PRO-
GRAM (Radio Celje).

NEDELJA, 13. marca:
5.00 Uvod. 5.30 NOVICE (še 6.30, 7.30, 8.30, 9.30, 

10.30, 11.30, 15.30 in 19.00). 5.45 Na današnji dan. 
6.00 OBVESTILA (še 7.00, 9.00, 11.00, 15.40 in 19.05). 
6.45 HOROSKOP. 8.00 Med ljudskimi godci in pevci 
(Zmago Šalamun - NOVA ODDAJA!). 8.40 MISLI IZ 
BIBLIJE. 8.50 Po romarskih poteh. 9.15 Mali oglasi (še 
9.45). 9.40 Kuharski nasvet (ponovitev). 10.00 Rajžamo 
iz kraja v kraj (ponovitev). 11.50 Kmetijska oddaja. 12.00 
Poročila radia BBC, Opoldan na Radiu Ptuj: Te domače 
viže (Nova oddaja z Natalijo Škrlec!), Svetloba duha. 
13.00 ČESTITKE POSLUŠALCEV. 19.00 Popularnih 10 
Radia Ptuj (David Breznik, ponovitev). 20.00 do 24.00 
GLASBENE ŽELJE PO POŠTI IN TELEFONU. 24.00 
SKUPNI NOČNI PROGRAM (Radio Sora).

PONEDELJEK, 14. marca:
5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA (Jutranji program). 5.15 
NOVICE (še 5.30, 6.30, 7.00, 7.30, 8.30, 9.30, 10.30, 
11.30, 13.30, 14.30, 15.30, 19.00 in 22.00). 6.00 Na 
današnji dan. 9.00 ODMEVI IZ ŠPORTA (Danilo Klajn-
šek). 10.00 Obvestila (še 11.00, 13.00, 15.00, 17.00, 
18.00 in 19.05). 10.15 Mali oglasi (še 10.45, 17.15 in 
17.45). 11.00 Izziv podjetništva. 11.50 Minute kulture. 
12.00 Poročila radia BBC, SREDI DNEVA. 13.10 Šport. 
13.45 Danes na Ptujskem. 14.45 Varnost. 15.10 Danes 
na Ljubljanski borzi. 17.30 POROČILA. 18.00 Kultura. 

19.10 COUNTRY (izbor Rajka Žule). 19.30 Med ljudski-
mi pevci in godci (Zmago Šalamun, ponovitev). 20.00 
VEČERNI PROGRAM: 20.00 Vroča linija Radia Ptuj 
(Darja Lukman - Žunec), 21.00 Kviz Piramida (Vlado 
Kajzovar), 22.10 Glasbene želje (SMS). 24.00 SKUPNI 
NOČNI PROGRAM (Radio Sora).

TOREK, 15. marca:
5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA (JUTRANJI PROGRAM). 
5.15 NOVICE (še 5.30, 6.00, 6.30, 7.30, 8.30, 10.30, 
11.30, 13.30, 14.30, 15.30, 19.00 in 22.00). 6.20 Na 
današnji dan. 6.45 Kakšen dan se nam obeta. 8.00 
Varnost na Ptuju. 9.00 IZPOD POHORJA (Majda Fridl). 
10.00 Obvestila (še 11.00, 13.00, 15.00, 17.00, 18.00 
in 19.05). 10.10 Mali oglasi (še 10.45, 17.15 in 17.45). 
11.00 ZDRAVNIŠKI NASVETI. 11.50 Minute kulture. 
12.00 Poročila radia BBC. Sredi dneva. 13.10 Šport. 
13.45 Danes na Ptujskem. 17.30 Novice. 18.00 V ŽIVO. 
19.15 Made in Italy. 20.00 ŠKRJANČKOV ROPOT 
(Rado Škrjanec). 22.10 Glasbene želje (SMS). 24.00 
Skupni nočni program (Radio Slovenske gorice).

SREDA, 16. marca:
5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA (Jutranji program z Radom 
Škrjancem in dežurno novinarko). 5.15 Novice (še 5.30, 

6.30, 7.00, 7.30, 8.30, 10.30, 11.30, 13.30, 14.30, 15.30, 
19.00 in 22.00). 6.00 Na današnji dan. 6.45 Horoskop. 
7.10 Vprašanja in odgovori. 8.00 Varnost v Ptuju. 9.00 
PO SLOVENSKIH GORICAH (Zmago Šalamun). 
10.00 Obvestila (še 11.00, 13.00, 15.00, 17.00, 18.00 
in 19.05). 10.15 Mali oglasi (še 10.45, 17.15 in 17.45). 
11.00 AVTORADIO. 11.40 SKRITI MIKROFON. 11.50 
Minute kulture. 12.00 Poročila radia BBC. Sredi dneva. 
13.10 Šport. 13.45 Danes na Ptujskem. 17.30 POROČI-
LA. 18.00 Vrtičkarije (Miša Pušenjak). 19.10 Popularnih 
10 (David Breznik). 20.00 ABCD (Davorin Jukič). 20.10 
Glasbene želje (SMS). 24.00 SKUPNI NOČNI PRO-
GRAM (Radio Slovenske gorice).

ČETRTEK, 17. marca:
5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 9.00. 5.15 Novice (še 
ob 5.30, 6.30, 7.00, 7.30, 8.30, 10.30, 11.30, 13.30, 
14.30, 15.30 in 19.00). 6.00 Na današnji dan. 6.45 Ho-
roskop. 7.10 Vprašanja in odgovori. 9.00 Z ORMOŠKE-
GA KONCA (Natalija Škrlec). 10.00 Obvestila (še 11.00, 
13.00, 15.00, 17.00, 18.00 in 19.05). 10.15 Mali oglasi 
(še ob 10.45, 17.15 in 17.45). 11.00 Modne čvekarije z 
Barbaro Cenčič (ponovitev). 11.50 Minute kulture. 12.00 
Poročila radia BBC, Sredi dneva. 13.10 ŠPORT. 13.45 
Danes na Ptujskem. 14.45 Varnost. 17.30 POROČILA. 

18.00 RAJŽAMO IZ KRAJA V KRAJ. 19.30 Te domače 
viže (ponovitev). 20.00 ORFEJČEK. 24.00 SKUPNI 
NOČNI PROGRAM (Koroški Radio).

PETEK, 18. marca:
5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 9.00. 5.15 Novice (še 
ob 5.30, 6.30, 7.00, 7.30, 8.30, 9.30, 10.30, 11.30, 13.30, 
14.30, 15.30 in 19.00). 6.00 Na današnji dan. 6.45 Ho-
roskop. 7.10 Vprašanja in odgovori. 9.40 Vedeževanje. 
10.00 Obvestila (še 11.00, 13.00, 15.00, 17.00, 18.00 in 
19.05). 10.15 Mali oglasi (še ob 10.45, 17.15 in 17.45). 
11.50 Minute kulture. 12.00 Poročila radia BBC, 12.15 
Sredi dneva: Napovednik prireditev. 13.10 Šport. 13.45 
Danes na Ptujskem. 16.15 V VRTU (ing. Miran Glušič). 
17.30 POROČILA. 18.00 Duševno zdravje. 18.10 Ev-
ropa v enem tednu (BBC). 18.30 PO ŠTUDENTSKO 
(Polona Ambrožič). 19.15 RITMO MUZIKA (DJ DEJAN). 
20.00 PETKOV VEČER (Marjan Nahberger). 24.00 
SKUPNI NOČNI PROGRAM (Koroški Radio).

Frekvence: 89,8, 98,2 in 104,3 MHz!
POSLUŠAJTE NAS NA INTERNETU:
www.radio-tednik.si

Lujzek � Dober den vsoki den
Čujte, ke 

se je totemi 
cajti čista 
zmešalo in 
vtrgalo, saj 
je pred nami 
že skoro ku-

nec polovice mesca merca, 
ki smo mu včosik pravli tudi 
kozoprc. Ko sem vam pisa 
toto pismo, je bla še prova 
zima z visoko odejo snega, s 
temperaturami globoko pod 
ničlo, kak da bi toto zimo 
letos nekaj pičlo. Kak poje 
tista pesem Čukova – snoči 
me je pičla ena stvar kakor, 
pič komar … Samo, da ob 
tem meni neje nekaj čista 
jasno in glasno, kak bi se 
moja Mica in vse ženske na 
totem sveti počutle, če bi jih 
pikali samo komori in ne 
dedi nori samotori?

Prejšnji tjedne sem vam 
sporoča in naroča, da boma 
z mojo gospo in tovarišico 
Mico obnovla kopalnico, 
mešalnico in vse kaj fcoj 
gre, da vse pa še, pa še, paše. 
Čuja pa sem, da ma vejke 
probleme s svojo kopalnico 
eden najboj bogatih Sloven-

OVEN
Prijeten teden je pred vami, 
saj boste še vedno pod do-
brodejnim vplivom srečne 

zvezde. Zajemite jo z zvrhano žlico. V četrtek 
boste vse uradne in poslovne zadeve zelo 
uspešno uredili. V ljubezni pričakujte izbolj-
šanje v ponedeljek zvečer.

BIK
Pred vami so bolj prijetni 
dnevi, saj se bo izboljšalo 
vaše zdravje in tudi počutje. 

Pri poslovnih zadevah vam bodo pomagali 
vplivni ljudje. V ljubezni ne bo večjih spre-
memb, najbolj pa se boste osebno zabavali 
v petek.

DVOJČKA
Prevzemala vas bo vročična 
ustvarjalna sila in polni boste 
energije, kar bo odlično za 

»akcijo« in drzne dosežke na poslovnih po-
dročjih ali pa v službi. Polni boste vseh vrst 
energije, da vas nihče ne bo mogel več usta-
viti. V ljubezni ne bo sprememb.

RAK
Pred vami so mirnejši dnevi, 
kot so bili do sedaj. Bodite 
pa vseeno previdni v petek 

in soboto pri poslovnih dogovorih predvsem 
glede komunikacije. Pazite, kaj boste govo-
rili, saj veste, molk je zlato. V nedeljo boste 
uživali v družinski sreči in družbi.

LEV
Pred vami je vznemirljiv in 
razburljiv teden. Pripravite 
se na povečan obseg dela. 

Ob koncu tedna se zaposlite (sprehodi, kole-
sarjenje ...), sicer vam bodo šle po glavi črne 
misli. Nedelja bo zelo lepa ali v družinskem 
krogu ali pa boste uživali v romantiki.

DEVICA
Pred vami je prav lepo obdo-
bje, saj prihajajo lepši dnevi. 
Prijatelji se bodo oglasili in 

preživeli boste nekaj prav prijetnih in spro-
ščenih dni v njihovem krogu. Poslovno boste 
tudi uspešno zaključili projekt, ki ste ga začeli 
že spomladi. V ljubezni boste romantični.

TEHTNICA
V teh dneh boste še malo 
zbegani, saj se boste na 
poslovnih področjih odločali 

med dvema možnostma. Pustite času čas. 
Ljubezenska zveza bo postajala vedno bolj 
čvrsta in trdna. Pri tem vam bo pomagala in 
stala ob strani vaša prijateljica. Le zaupajte ji.

ŠKORPIJON
Pred vami je odličen teden za 
ljubezen, saj vas bo grela in 
sijala nad vami vaša zvezda 

Venera. Vse stvari bodo izgledale lepo in 
simpatično. Družabno življenje bo v vzponu. 
V četrtek in ponedeljek boste zelo uspešni pri 
podpisovanju pogodb ali ugovorov.

STRELEC
V dneh, ki prihajajo, boste 
zelo uspešni na poslovnem 
področju. Če si želite poso-

dobiti poslovni prostor, to kar storite. Najboljši 
dan za to je petek. Osebno se boste najboljše 
počutili v domačem okolju, kjer si boste za-
želeli malo posodobiti določene stvari.

KOZOROG
Z obnovljeno energijo se bo-
ste lotili dela, zato boste še 
bolj produktivni in uspešni, 

kar se vam bo zelo hitro poznalo tako pri fi-
nancah kot pri napredovanju. Pri tem vam bo 
pomagala prijateljska oseba. V petek zvečer 
boste srečali prijetno osebo.

VODNAR
V tem tednu boste intenzivno 
sodelovali z drugimi, izme-
njavali si boste mnenja, se 

pogajali, trgovali, navezovali nove poslovne 
stike. Predvsem bo ugodno v sredo. V part-
nerstvu se bo zgodila sprememba. Osebno in 
čustveno bo naporna sobota. Zdržali boste.

RIBI
Teden, ki je pred vami, bo bolj 
kot ne v znamenju osebne 
sreče, saj boste v središču 

pozornosti. Vse lepo boste doživeli skupaj s 
partnerjem, ki vas bo tudi zelo prijetno prese-
netil. V poslovnih zadevah boste imeli manjši 
nesporazum z nadrejenimi.

SESTAVIL 
EDI KLASINC

MOČNO
POŽELENJE

DEL STAVBE,
KRILO

ŽENSKO 
SPODNJE 

KRILO (NAR.)

JAPONSKI 
POZDRAV, 

NASVIDENJE

AVSTRIJSKI 
SLIKAR (CARL)

MOČAN 
PRIJEM

HROŠČ

KRAJ V SUHI 
KRAJINI

MESTO V OHIU MADŽARSKI 
FILOZOF
PAULER

PLEMIČEV 
ODNOS 

DO KRALJAPIKAJOČA 
ŽUŽELKA

Štajerski
TEDNIK

KISLA REPA
 IZ GOZDNIH 

TROPIN

RAČUNALNI-
ŠKI 

ZAPISOVALEC

MORSKI 
PRELIV

CHARLES
AZNAVOUR

KRAJŠI ODDIH IGRALKA, 
KI 

SERVIRA

SESTAVA
 TREH 

GLASBENIKOV

ALEŠ
VALIČ VERA 

ALBREHTTEKOČINA V 
ŽILAH TRŠČICA

IDEJNI 
PRIVRŽENEC 
TROCKEGA

FRANSCOSKI 
PLEMIŠKI 
NASLOV

NAUK 
O ZVOKU GRŠKI 

PESNIKIVAN 
LEVAR

NACISTIČNI 
ZAPORI V 

TRSTU

TIŠINA, 
POKOJ

ŽIVČNOST
ŠTEFAN 
TIVOLD

SREDIŠČA 
VRTENJ

VAS NAD 
KRIMOM

SMEŠNICA, 
DOVTIH

AM. ROCK. 
PIANIST 
(PETER)PREPROST 

PLUG
FINSKO 
JEZERO TANTAL

RAZSTAVNA 
PLOŠČA

BIATLONEC 
GARABEK

ŽITARICA

BREME
LANTAN

NEMŠKA DRŽ. 
V OBDOBJU 
NACIZMA

SORTA 
KROMPIRJA

UJEDA, 
SRŠENAR

SRBSKI 
ZGODOVINAR 

RUVARAC

JAPONSKA 
BORILNA 
VEŠČINA

NAŠ 
VESLAČ
 (ERIK)

KONICA

LETOVIŠČE 
PRI OPATIJIKANON

NADA 
NUČIČ

ROJ. BREZ 
ČELJUSTI 

CIRKUŠKI 
IGRALEC

TEŽA 
EMBALAŽE

SPLIT EDWARD 
ALBEE

ANTON 
DERMUTA

NESLADKO 
GROZDJE

NASELJE 
PRI 

JURŠINCIH

GRŠKI KRALJ 
V FERAH

JUNAŠKA 
PESNITEV

NORVEŠKA 
POP SKUPINA
(UST. 1982)

PRIPADNIK 
PLEMENA
ALARODOV

čekov glovni šef Mercatorja 
Jankokovič. Provijo, ke v 
svojo kupatilo sploh ne vuj-
ple vstopiti, saj se boji tüša, 
svojega hujdega konkuren-
ta, abonenta in abstinenta. 
Zato se zaj samo še v bani 
namoče, se smeje in joče ter 
čoka na tiste dni, ko iz tüša 
več voda ne curi …

Pa pustimo, naj se trgovci 
z novci škromplejo za svoj 
profit in pri tem naj ne po-
zobijo, da bi ob njih rad bija 
tudi napojen in sit. In z me-
noj seveda tud vsi vi držav-
lani in državlanke, ki mate 
ploče in penzije tanke. Saj 
ste vena gledali na televizi-
ji, kokšne majo toti reveži 
plače, jaz pa mam na riti tri 
leta stare hlače, pet let stare 
gate, krasi me raztrgana 
srajca, ki še moje Mice več 
ne rajca …

Bliža se nam kunec tote-
ga pisma, jaz pa ne vem, kaj 
vam naj še povem, dobrega 
pojem in spijem, na srca zli-
jem, da bi se vsi radi meli in 
vsoki den vse dobro zaželeli 
… To vam tudi Lujz želi, ki z 
vami veselje in trplenje deli.
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Ustvarjal~ki
Otroci, ta rubrika je na-

menjena vam. Re{ite zastav-
ljeno nalogo, izre`ite re{itev 
ter jo po{ljite na naslov: 
RADIO-TEDNIK PTUJ, RAI^E-
VA 6, 2250 PTUJ, s pripisom 
USTVARJAL^KI. Med prispe-
limi re{itvami bomo iz`rebali 
enega ustvarjal~ka, ki bo pre-
jel knji`no nagrado zalo`be 
Karantanija.

Veselo na delo - re{itve nam 
po{ljite do torka, 15. marca, in 
ne pozabite pripisati svojega 
imena in naslova!
Iz`rebanec ustvarjal~kov iz 
10. {tevilke Štajerskega 
tednika je: 
Matic Pihler, Grajenš~ak 40, 
2250 Ptuj.

Uredni{tvo [tajerskega ted-
nika ~estita nagrajencu, ki bo 
knjigo prejel po po{ti.

Pobarvaj samo tiste dele, ki so ozna~eni s pikami.



[portna mladina iz Miklav`a 
pri Ormo`u, z Robijem Kosajn-
~em, se je odzvala na akcijo ene 
izmed {tajerskih radijskih pos-
taj, ki je `elela vedeti, kje ima-
jo najve~jega. Povsem natan~no 
svojega sne`aka {portniki niso 
uspeli izmeriti, gotovo pa je vi-
sok ~ez 15 metrov. Zanj so fan-
tje krepko garali skoraj tri dni. 
Pri gradnji je sodelovalo v~asih 
ve~, drugi~ manj zagnanih gra-
dbenikov, zbralo se jih je tudi 
do 30, kar ni ni~ v primerjavi s 
{tevilno publiko, ki si je hodila 
ogledovat ~udo, ki je nastajalo 

na hribu pri Puklav~evih. Samo 
z dobro voljo, lopatami in za-
vihanimi rokavi dela ne bi mo-
gli opraviti. Starej{i in modrej{i 
mo`akarji, ki so pristopili k iz-
gradnji, so predlagali uporabo 
mehanizacije in tako je nastal 
pravi mali poligon za zabave 
`eljne mo{ke. Gradili so nam-
re~ le mo{ki, `enske so smele 
pomagati s kak{no toplo mali-
co, za katero se zahvaljujejo An-
dreji, in v funkciji predstavnice 
za tisk, ki jo je uspe{no opra-
vljala Tamara, sicer pa je gra-
dnja sne`akov, povsem jasno, 

~isto mo{ka zadeva. Gradbena 
strast slovenskih mo{kih se za~-
ne `e v peskovniku, nadaljuje 
se v obdobju gradnje z lego ko-
ckami in plastelinom, nato sle-
di gradnja hi{ in pergol, vmes 
pa za zabavo pade {e kak{en 
sne`ak …

Zavidljive mere 
sne`aka orjaka

Ker samo z lopatami ni bilo 
`elenega rezultata, so si fantje 
pomagali z dvema bagroma, 
s katerima so grabili in vozili 
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sneg od blizu in dale~. V pogo-
voru so povedali, da so hvale`-
ni sosedom za darovani sneg, 
kajti porabili so vsega, ki je bil 
v bli`ini. Da bi bilo delo la`je, 
so si na plato napeljali {e te-
ko~i trak, po katerem je priha-
jal gradbeni material v vi{ino. 
Fantje so iskreno povedali, da 
~e bi vedeli, koliko dela bo s 
sne`akom, bi gotovo obupali 
na pol poti, tako pa se je vedno 
zdelo, da je zaklju~ek `e blizu. 
Pa poglejmo ponosne mere: 
sne`ak je spodaj {irok okrog 
100 metrov in za njegov trup 
so si iznajdljivi {portniki pri-
lagodili terenske danosti. Tudi 
sne`ak je po srcu gotovo {por-
tnik, saj ~ez ramena meri dob-
rih 10 metrov. Roke so {iroke 
po 1,5 metra, okrog vratu pa 
mu visi {al v dol`ini 17 metrov. 
Pri tem je treba povedati, da so 
sne`aka dodelali le z ene stra-
ni, saj ga je bilo pri tako veliki 
masi nemogo~e urediti iz vseh 
plati. Ker med vinogradi zraste 
dobro grozdje, koren~ek pa je 

Zasavci � [D Mladina se veseli snega

Postavili sne`aka orjaka
[portno dru{tvo Mladina iz Miklav`a pri Ormo`u je bilo pobudnik po-
stavitve sne`nega velikana v Zasavcih pri turisti~ni kmetiji Pukla-
vec. Zgradili so orjaka, ki kraljuje med hi{ami na vrhu hriba in jih 
gleda - pa saj ni mogo~e - navzdol …

bolj kilav, so za sne`akov nos 
izdelali ̀ elezni konstrukt v dol-
`ini 1,3 metra, ga oblekli v 
oran`no blago in ga posadili 
sne`aku sredi obraza. Sne`eni 
mo` ima na glavi klobuk sestav-
ljen iz 1000-, 500- in 450-litrskih 
kadi za grozdje. Za klobukom 
pa se bohoti ko{ati "kora`fe-
der". ^e imate pomisleke, ali 
je sne`ak zares tako velik, naj 
vam bo v pomo~ podatek, da 
so mu metlo pripeljali s trak-
torjem, saj gre za manj{e dre-
vo. V roke so mu potisnili tudi 
slovensko in evropsko zastavo.

Leon, Stanko, Dani, Bla`, 
Borut, Robi, Sa{o, Benjamin in 
dva Mateja, ki so najbolj zag-
nano gradili, so povedali, da je 
bil najve~ji problem sneg. Si-
cer je bil krasne kvalitete in se 
je dalo zares lepo delati, ven-
dar ga je bilo premalo in tisti, 
ki so ga zvozili z vseh strani, 
se je umazal z blatom. Njihov 
gradbeni podvig je spremljalo 
~udovito son~no vreme, `al je 
bil hitro mrak, pa tudi mraz 

je naredil svoje, zato so mora-
li gradnjo zve~er hitro kon~ati. 
No, pa je tako ostalo ve~ ~asa 
za na~rtovanje ob dobri kaplji-
ci. Pri leto{nji gradnji so se uk-
varjali predvsem s tem, kako 
postaviti najve~jega, za priho-
dnje leto pa `e napovedujejo, 
da se bodo ukvarjali tudi z es-
tetskim videzom svojega sne`a-
ka. Prepri~ani so, da bo sne`ak 
stal {e zelo dolgo, na~rtujejo, 
da bodo {e avgusta lahko v 
njem ohladili kak{no stekleni-
co. Pa ~e ni~ drugega, so si z 
gradnjo sne`enega mo`a goto-
vo prihranili poletno zalivanje, 
saj na tem kosu zemlje letos 
gotovo ne bo treba zalivati. Iz-
najdljivi fantje so si na{li tudi 
sponzorje, ki so `rtvovali svoj 
~as, denar in mehanizacijo 
za skupno zabavo. To so bili 
Center Jurkovi~, Botrans Bo-
rut Puklavec, Turisti~na kmeti-
ja Puklavec in Prevozni{tvo in 
zemeljska dela Vlado Plohl.

vki

Foto: Tamara Jurkovi~

Sne`ak orjak na hribu v dru`bi hi{ …

Ptuj � Ni najve~ji, je pa zagotovo 
najlep{i

Najve~ji sne`ak v samem mestu Ptuj stoji po 
nam dosegljivih podatkih zagotovo sredi nove-
ga naselja, na travniku med bloku ob ulici 5. 
prekomorske brigade. ^eprav ni najvi{ji, visok 
je le okoli 6 m, pa je po mnenju mnogih, tudi v 
uredni{tvu [tajerskega tednika, najlep{i in naj-
bolj prijetno zaobljen. Zgradili naj bi ga trije 
mladeni~i s pomo~jo nekaj {olarjev v treh dneh. 
Sicer pa so ga res lepo oblikovali, celo klobuk 
ima iz snega, o~i, nos in usta pa so mu ozna~ili 
s srebrno barvo ter ga opremili s pravo sirkovo 
metlo. Vsekakor je v veliko veselje, pa ne le 
{olarjem, ampak tudi vsem drugim krajanom.

Trnovec � Va{ki sne`ak 
visok 9,5 m

Pravega sne`aka velikana so “zgradili” tudi na 
va{ki gmajni v Trnovcu pri Selih, na obmo~ju 

ob~ine Videm. Postavljati so ga pri~eli {ele za-
dnje dni zimskih {olskih po~itnic, v petek, 4. 
marca, na pobudo nekaj mladeni~ev. Kmalu pa 
je stopila skupaj skoraj vsa vas, pomagali pa so 
si na razli~ne na~ine, sneg so preva`ali tudi s 
traktorjem ter ga v glavnem ro~no metali na 
kup, iz katerega so sproti oblikovali sto`~astega 
sne`aka. Na pomo~ so prisko~ili tudi gasilci iz 
Sel, ki so s cisterno pripeljali vodo, s katero so 
o{kropili in tako “otrdili” sne`no gmoto, saj je 
~ez no~ zaledenela, tako da bo sne`ak {e dolgo 
stal.

Naraplje � 10-metrski sne`ni orjak
Tudi sredi Haloz ob nekdanji osnovni {oli v 

Narapljah stoji pravcati orja{ki sne`ak, ki se`e 
do same {olske strehe. Pobudo za njegovo po-
stavitev so dali mladi ~lani turisti~nega dru{tva 

Naraplje, da bi {olarjem polep{ali zimske po~it-
nice. @e teden poprej so zgradili okoli 6 m vi-
sokega sne`aka, v petek, 4. marca, pa so spet 
stopili skupaj in ga s skupnimi mo~mi {e povi-
{ali na dobrih 10 m. Kakih 15 jih je bilo, in ker 
je v okolici snega kmalu zmanjkalo, so ga vozili 
iz cele vasi ter ga potem z lopatami metali na 
vrh sne`aka. Najte`je je bilo pri oblikovanju gla-
ve, na katero so mu za konec postavili narobe 
obrnjeno ogromno plasti~no kad ter ga po{kro-
pili z vodo iz va{kega hidranta.

-OM

Gabrnik � Sne`ak velikan
Minuli vikend se je v Jur{incih zbralo okrog 

40 fantov in pri~eli so delati sne`aka velikana. 

Pri delu so si pomagali s traktorskim naklada-
~em, s katerim so skupaj spravljali sneg. Nato 
so sneg polivali z vodo in ga s transporterjem 
spravljali na sne`aka. Tako je nastal sne`ak vi-
sok dobrih 12 metrov. Sne`aka pa so opremili 
tudi z metlo, ki je visoka nekaj metrov. Za grad-
njo, so porabili okrog 15 ur – delali so ga dva 
dni, saj ko je sneg zmrznjen, gradnja ni mo-
go~a, nam je povedal pobudnik akcije Franc 
Herga iz Gabrnika. Povedal je {e, da so se za 
gradnjo sne`aka odlo~ili na poziv ene od slo-
venskih radijskih postaj, ki je organizirala tek-
movanje. Fantje so gradili sne`aka, dekleta pa 
so poskrbela, da jih ni zeblo. Koliko litrov ku-
hanega vina in ~aja so spili v ~asu gradnje, pa 
nam ni uspelo izvedeti. V Gabrniku so prepri-
~ani, da bodo ostanki sne`aka {e videni v me-
secu maju.

Zmago [alamun

Snežaki velikani

Foto: vki

Po delu je teknila dobra topla hrana pri Puklav~evih, da o pija~i niti ne govorimo.

Foto: M. Ozmec

Ptujski ni najve~ji, je pa zagotovo najlep{i.

Foto: M. Ozmec

Mladeni~i in va{~ani Trnovca ob svojem 
9,5-metrskem sne`nem velikanu. Foto: M. Ozmec

Tudi sredi Narapelj stoji 10-metrski sne`ni ve-
likan.

Foto: Z[

Gradnja sne`aka
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Petek 11. marec
17.00 Ormo`, knji`nica Franca Ksavra Me{ka, predavanje Odpravimo bole~ine 

hrbta
18.00 Kr{~anska adventisti~na cerkev, dvorana, predavanje Razlika med prakti~no 

in teoreti~no vero, predava mag. Sre~ko Kuburiæ
18.00 CID, odprtje likovne razstave Katje Hrvatin, absolventke likovne pedagogike
19.00 O[ Ivanjkovci, telovadnica, Dobrodelni koncert
19.00 SNG MB, Grk Zorba, VelDvo, za izven
19.30 SNG MB, Pavlek, StaDvo, za izven
20.00 SNG MB, Ti nori tenorji, MalOd, za abonma Drama vikend 1 in izven
20.00 CID, zaklju~no sre~anje te~ajnikov znakovnega jezika gluhih

Sobota, 12. marec
8.30 do 11.00   Ormo`, jedilnica Doma za starej{e ob~ane, Muzejski vikend za otroke 

– poslikava okrasnih rut in izdelava darilnih {katlic
11.00 Kr{~anska adventisti~na cerkev, dvorana, predavanje Vera, ki pre`ivi vse, 

predava mag. Sre~ko Kuburiæ
17.00 SNG MB, Pavlek
18.00 Kr{~anska adventisti~na cerkev, dvorana, predavanje, Vera, ki daje vse, 

predava mag. Sre~ko Kuburiæ
18.00 Pobre`je, va{ki dom, komedija, Mama umrla dvakrat, KD Videm
18.00 Hajdina, kulturna dvorana, Krivica boli, KPD Hajdina
18.00 SNG MB, Produkcija baletne {ole Maribor, VelDvo, za izven
19.00 Lancova vas, va{ki dom, praznovanje materinskega dne, vabi vas Dru{tvo 

pode`elskih `ena in deklet Lancova vas
19.00 Slovenska Bistrica, Dom Svobode, predstava Predsednice, DPD Svoboda 

Slovenska Bistrica
19.00 Podvinci, gasilski dom, predstava Na kmetih, KD Vitomarci
19.00 Cvetkovci, gasilski dom, proslava za dan `ena
19.30 SNG MB, Pavlek
20.00 SNG MB, Ti nori tenorji, MalOd, za abonma Drama sobota 2 in izven
21.30 Kolnki{ta na Ptuju, koncert, Jadranka Juras kvartet

Nedelja 13. marec
15.00 @etale, predstava Na kmetih, KD Vitomarci
15.00 Grajena, dom krajanov, premiera Sosedov sin, KD Grajena
15.00 Podlehnik, veseloigra Na kmetih, dramska sekcija KD Podlehnik
15.00 Leskovec, kulturni dom, predstava Gospa poslan~eva, KUD Sloga Leskovec 

– Stari Log
15.00 Stoperce, komedija Zadrega za zadrego, gledali{ka skupina KD Skorba
15.00 Polen{ak, dvorana, gledali{ka predstava Veriga, KPD Stoperce
17.00 SNG MB, Produkcija baletne {ole Maribor, VelDvo, za izven
18.00 Skorba, dom krajanov, komedija Mama umrla dvakrat, KD Videm
19.00 Lovrenc na Dravskem polju, gledali{ka predstava Veriga, KPD Stoperce
20.00 Kolnki{ta na Ptuju, projekcija fi lma Panika v parku igel

Ponedeljek, 14. marec
16.00 Ormo`, dom kulture, Obmo~no sre~anje ljubiteljskih literatov
19.30 SNG MB, Jamski ~lovek, StaDvo, za izven
20.00 SNG MB, Ti nori tenorji, MalOd, za abonma Dija{ki 28 in izven

TV Ptuj
Sobota ob 21.00 in nedelja 10.00: Pogovor s predsednikom LDS Antonom Ropom 

o aktualnih politi~nih dogajanjih. V Gajkah za~enjajo gradnjo sortirnice. 
Mestni stadion na Ptuju bo v tem letu obnovljen. Spodbujanje zaposlovanja 
mladih na trgu dela. [tajerski tednik odslej v torek in petek. V Bolni{nici 
Ptuj posodobili ambulanto za u{esa nos in grlo. Predstavitev Terapevtsko 
pripravljalnega centra za odvisnike na Ptuju. Likovna razstava Leo kluba 
Ptuj »Bej`i ~opi~, kurent gre.Likovna dela ptujski motivi v mestni galeriji 
Magistrat. Nina Prigl se vra~a na glasbeno sceno. Obmo~na revija pevcev 
ljudskih pesmi in godcev ljudskih vi` 1. del. Poljudna oddaja Kako biti zdrav 
in zmagovati.

Prireditvenik � vabimo@radio-tednik.si

STORITVE

ZA DVORI[^A, dovozne poti ter 
gradnjo dostavljamo sekanec, 
pesek, gramoz. GSM: 041 676 971, 
Prevozni{tvo Vladimir Petek, s. p., 
Sovretova pot 42, Ptuj.

POPRAVILO TV-, video-, radioa-
paratov. Servisiranje PC ra~unalni-
kov. Servis GSM-aparatov. Storitve 
na domu. Ljubo Juri~, s. p., Borovci 
56/b, tel. 755 49 61, GSM 041 631 
571.

GSM- IN RTV-servis, baterije, slo 
meniji, dekodiranje, playstation, 
mobi paketi in naro~ni{ka razmerja. 
Peter Kolari~, s. p., Nova vas pri 
Ptuju 111a, pri gostilni Mark 69. Tel. 
041 677 507.

ZELO UGODNA DOSTAVA pre-
moga na dom. Prevozni{tvo Vla-
dimir Pernek, s. p., Sedla{ek 91, 
Podlehnik, telefon 041 / 279 187.

UGODNA PRODAJA: stenski opa`, 
12, 16, 20 mm, ladijski pod, brune, 
rezani les, mo`na dostava. Informa-
cije 03 752 12 00, GSM 041 647 
234, tinles@siol.net, TIN LES, d. o. 
o., Stranice.

33 LET SOBOSLIKARSTVA – 
PLESKARSTVA Ivana Bezjaka, s. 
p., Vitomarci. Bru{enje parketa, 
fasade. Izku{nje, svetovanje, kva-
litetno delo. Priporo~amo se. Tel. 
757 51 51, GSM 031 383 356; 
www.pleskarstvo-bezjak.si

NUDIM IN[TRUKCIJE iz mate-
matike. Tea Stefanovi~, s. p., 
Jadranska ul. 9. Telefon: 031 / 371 
187.

Mali oglasi
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FRIZERSTVO BRIGITA, prameni 
na sto na~inov, nova volumenska 
trajna (Lóreal, TI-GI, WELLA), 
modna stri`enja, podalj{evanje 
las. Brigita Pu{nik, s. p., Osojni-
kova 3, Ptuj, tel. 776 45 61, 779 
22 61.

ASFALTIRANJE, TLAKOVANJE 
dvori{~ in parkiri{~, nizka gradbe-
na in zemeljska dela. Ibrahim Ha-
sanagi~, s. p., Jadranska ul. 18, 
2250 Ptuj, tel. 041 726 406.

VODENJE POSLOVNIH KNJIG, s. 
p., pravne osebe in dru{tva. Tel. 
02/771 10 86, 041 647 196. Lidija 
Vurcer, s. p., Ore{je 21, Ptuj.

KMETIJSTVO

NESNICE, mlade, pred nesnostjo, 
rjave, grahaste in ~rne, opravljena 
vsa cepljenja, prodajajo: Vzrejali{~e 
nesnic Sor{ak, Podlo`e 1, Ptujska 
Gora.

KUPIM odojke od 25 do 60 kg ter 
sadilec krompirja. Tel. 041 725-055.

OKROGLE bale prodam. Tel. 
745-46-41.

LADIJSKI POD po 640 SIT/m2; 
brune, opa`, late, {tafl e, deske, 
fosne prodam. Tel. 041 833-781.

NESNICE, rjave, grahaste in ~rne, 
tik pred nesnostjo, mo`nost dostave 
tudi na dom. Vzreja nesnic Tibaut, 
Babinci 49. Tel 582-14-01.

KUPIM ali vzamem v najem njive 
ali celo kmetijo. Tel. 041 561-893.

OBI[^ITE PRODAJALNE POLJE 
DOM v Kidri~evem, na Ptuju in v 
Podlehniku, kjer vam po izjemno 
ugodnih cenah ponujajo vse vrste 
semenskega krompirja, umetnih 
gnojil in hrano za `ivali. Ne prezrite 
akcijske cene son~ni~nih tropin po 
33 SIT/kg. Tel. 799-00-80.

KUPIM BALIRKO in ovijalko za 
okrogle bale. Tel. 040 676-557.

PRODAM bale sena in otave. Tel. 
041 543-215.

PRODAM sila`ne okrogle bale. Tel. 
751-39-31.

KUPIM TELETA simentalcev do 
160 kg in slamo v balah. Tel. 031 
443-117.

PRODAM DVE SVINJI doma~e 
reje, te`ki 200kg. Tel. 041 378-456.

PI[^ANCE doma~e reje prodam. 
Tel. 688-30-21.

PRODAM krompir za seme, beli in 
rde~i. Pernat, @upe~ja vas 14, Lov-
renc na Dravskem polju, tel. 790 02 
81.

PRODAM dve svinji doma~e reje, 
150 kg. Tel. 751 53 21.

PO ZELO UGODNIH CENAH od-
kupujemo vse vrste hlodovine, 
mo`nost odkupa tudi na panjih. 
Aleksander [keta, s. p., Irje 3 d, 
Roga{ka Slatina. Ostale informa-
cije dobite na telefon 041 326 
006.

SEDAJ je pravi ~as za tesnjenje 
oken in vrat s silikonskimi tesnili. 
Hi{ni servis Stinng, Toma` [er-
bec, s. p., Brstje 5b, Ptuj. GSM 
031 621 594.

RA^UNOVODSTVO za s. p. in d. 
o. o., Gorazd Tu{ek, s. p., Med-
ribnik 27, Cirkulane. Tel. 031 811 
297.

DOM - STANOVANJE

ZAMENJAM dru`beno enosobno 
stanovanje v I. nadstropju za gar-
sonjero do drugega nadstropja. Tel. 
031 645-568.

NAJAMEM stanovanje ali hi{o – 
mo`nost kasnej{ega odkupa. Tel. 
031 578-086.

DELO

BAR DANICE RANFL, s. p., iz 
Mo{kanjcev zaposli {tudentko ali 
absolventko za delo v baru. Tel. 041 
345-725.

LOVREN^I^ IRENA, s. p., potre-
buje picopeka z dolo~enimi izku-
{njami za peko pic iz kru{ne pe~i. 
Tel. 041 775-893.

ZAPOSLIMO natakarico v Kava 
baru 2000. Tel. 031 200 377, Ziberi 
Sait, s. p., Vodnikova 2, Ptuj.

ROMAN ZEMLJARI^, s. p., Do-
rnava 59, GSM 031 851-324: 
elektroin{talacije, meritve elektri~-
nih in{talacij, meritve strelovodov, 
monta`a in servis domofonov ter 
elektri~ne klju~avnice, menjava 
starih varovalk z avtomatskimi.

NEPREMI^NINE

*NOVO*NOVO*NOVO*NOVO* 
TRGOVINA ELEKTRO-
PARTNER, Vida PERNAR^I^, s. 
p., Cankarjeva ul. 5 (enosmer-
na ulica mimo restavracije Ribi~ 
proti Kinu Ptuj), Ptuj, telefon: 
02/779-40-51, 07. 03. 2005 OD-
PIRA PRODAJNO-RAZSTAVNI 
SALON, kjer si lahko poleg 
aparatov iz kataloga GA ogleda-
te tudi ostale aparate razli~nih 
blagovnih znamk. MO@NOST 
OBRO^NEGA PLA^ILA NA 3, 6, 
12 in 18 mesecev. Nove akcijske 
kataloge GA (akcije od 03. 03. 
do 31. 03. 2005) ̀ e imamo v pro-
dajalni samo v Cankarjevi ul. 5, 
Ptuj. VSE FORMALNOSTI URE-
DITE SAMO PRI NAS V CAN-
KARJEVI ULICI 5! Nudimo vam 
tudi HITRO, kvalitetno in ugodno 
fotokopiranje (enostransko A4 – 
7,00 SIT, obojestransko A 4 – 
12,00 SIT, vezava – 180,00 SIT. 
OBI[^ITE NAS!

STAREJ[IM osebam nudim 
pomo~ pri pospravljanju in urejanju 
okolja. Tel. 031 798 300.

DAM NEM[KEGA ov~arja dobrim 
lastnikom. Tel. 031 645-329.

Top 3: zazidalne parcele: Gori~ak, 
ID100, 1549 m2, 2 mio; Formin, 
ID388, 6474 m2, 4,3 mio; Vintarovci, 
ID379, 8104 m2, 2,8 mio. Informa-
cije na  777 77 77, SIRIUS NEP d.d., 
Trstenjakova 5, Ptuj.

PRODAM objekt 150 m2 s 45 ari 
zemlje, primeren za obrt , skladi{~e 
ali stanovanje. Tel. 041 561-893.

VINOGRAD, 400 trsov, prodam ali 
dam v najem. Tel. 031 273-887.

PRODAM njivo, 60 arov, in cisterno 
za olje 1000 l. Tel. 794-82-71.

NA PTUJU PRODAM 30 arov 
stavbnega zemlji{~a, namenjenega 
za obrtno ali industrijsko gradnjo. 
Tel. 041 561-893.

V NAJEM DAM poslovno skladi-
{~ni prostor v izmeri 210 m2. Tel. 
777-94-41, zve~er.

PRODAM gradbene parcele na 
Vurbergu. Tel. 681 07 21, 041 339 
872.

NOVEJ[E, ve~je stanovanje dam 
v najem, pogoj odkup inventarja. 
Informacije 040 300 555!

V PRODAJALNI z belo tehniko, 
akustiko in ostalim tehni~nim bla-
go na Ptuju zaposlimo trgovca. 
Pisne pro{nje po{ljite na naslov: 
Segra, d. o. o., Ljubljanska 69, 
2310 Slov. Bistrica.

TAKOJ redno zaposlimo proda-
jalko za delo na kombiju po do-
govorjenih prodajnih mestih na 
podro~ju 02. Trgovina Butler, Ka-
stelic Zdravko, s. p., PTG 49, 8000 
Novo mesto, tel. 07/ 3372-600; 
041 643-766.

MOTORNA VOZILA

KUPIM traktor IMT, Zetor, Ursos 
in kmetijske priklju~ke. Tel. 041 579 
539.

PRODAM mercedes SEL 300, 
letnik 92, metal ~rna barva, dobro 
ohranjen. Tel. 041 726-398.

PRODAM suzuki maruti, star 11 let, 
prevo`enih 80.000 km, brezhiben, 
dobro ohranjen. Tel. 040 331-281, 
po 16. uri.

PRODAM R-5, disel, letnik 92, rde~, 
za 80.000 SIT. Tel. 031 230-684.

PRODAM motor MZ 150 delux, 
registriran, spredaj disk zavore, cena 
155.000 SIT. Tel. 031 569-642.

BELA TEHNIKA

RAZNO

KUPIM STARINE: pohi{tvo, slike, 
bogece, ure, steklo, lonce in drob-
narije. Pla~am takoj. Tel. 041 897 
675 ali 779 50 10.

JEDILNICO in dve otro{ki sobi, pri-
merni tudi za dnevno sobo, prodam. 
Tel. 040 729-549.

FANT srednjih let, zaposlen, iz 
okolice Ptuja, i{~e iskreno preprosto 
dekle iz pode`elja, okolice Haloz 
ali Slov. gor, nekadilko, mlaj{o, {e 
brez otrok, da se preseli k meni 
na de`elo. Pi{ite pod {ifro “Topla 
pomlad”.
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NUMERO UNO
Robert Kukovec s.p.,
Mlinska ul. 22, Maribor 

 ALI IŠ^ETE UGODNI KREDIT ?
Ugodni  gotovinski in avtomobilski krediti 
do 7 let  za vse zaposlene, ter upokojen-
ce, tudi 09. Star  kredit ni ovira, možnost  
obremenitve  dohodka  do 50 %. Pridemo 
tudi na dom. Ugoden  odkup  in prodaja 
rabljenih avtomobilov. 
Tel: 02/ 252-48-26, 041 750-560, 041 
331-991, fax 02/ 252 48-23.
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»Oh, kako je hi{a stra{no prazna,
odkar ve~, mama, tebe ni v njej,
hi{a v Drbetincih, prej tako prijazna,
zdaj vsem oto`na, tuja se nam zdi!

ZAHVALA
V `alostni vsebini te pesmi smo v soboto, 
5. marca 2005, napolnili andra`evsko-
vitomar{ko pokopali{~e ter se strtih src 
poslovili od na{e najdra`je mame in babice

Ivane Zorko
po doma~e “Dami{ove Ivanke”

IZ DRBETINCEV PRI SV. ANDRA@U
Dol`ni smo iskreno zahvalo vsem in vsakemu posebej, da ste v teh 
te`kih trenutkih pokazali, da ste na{i dobri sorodniki, sosedje, prijatelji 
in sova{~ani. Izrekli ste nam ustna in pisna so`alja, prina{ali cvetje in 
sve~e in za du{o na{e mame darovali v dobre namene, v cerkvenih in 
drugih dobrih smislih – hvala vam.
Hvala farnemu g. ̀ upniku za spo{tljivo voden cerkveni sloves in doma~-
emu `upnijskemu pevskemu zboru za odpete poslovilne pesmi.
Hvala pogrebni{tvu Jan~i~ za izredno organizacijo pogreba, g. Zvonku 
za molitev ter za besede slovesa, godbeniku za ganljivo odigrano posled-
njo melodijo, zastavono{u ter prapor{~aku dru{tva upokojencev.
Zahvala vsem iz podjetja “Zenit” iz Klagenfurta, vsem dobrim sose-
dom in sova{~anom Drbetincev, Hvaletincev, Pe{~enega Vrha, prav 
tako lovski dru`ini Dobrava, lovski dru`ini Vitomarci ter strelskemu 
dru{tvu Vitomarci kakor tudi aktivu kme~kih `ena in gospodinj Vito-
marci.
“Mama, Ti nisi od{la, le dale~, dale~ si ...
Tam dale~ nas ~akaj in tam bomo enkrat spet skupaj.”

@alujo~i: sin Drago z dru`ino, h~i Marica z dru`ino 
in vsi, ki smo jo imeli radi

Sporo~amo `alostno vest,
da nas je v 55. letu zapustil na{ dragi 
ati

Du{an Repi~
IZ PTUJA, [VAJGERJEVA 
UL. 5

Od njega se bomo poslovili, danes, v petek, 11. 3., ob 15. uri 
na Ptujskem pokopali{~u.

@alujo~i: sin David z mamo

Ljuba star{a,
kje je mili vajin obraz,

vajine pridne roke,
ki skrbele so za nas.

SPOMIN

IZ MAJSKEGA VRHA 2
Hvala vsem, ki z lepimi mislimi prihajate in pri`igate sve~e pri njunem zadnjem domu.

Vajini najdra`ji

Elizabeta Hli{
20. 10. 1920      10. 2. 2004

Bogomir Hli{
15. 12. 1926       10. 3. 2004

@ivljenje si ljubila,
ljubila si svoj dom,
a tiho, brez slovesa
od{la si v ve~ni dom.
V grobu mirno spi{,
v domu na{em je
praznina, a v srcih
ogromna bole~ina.

ZAHVALA
Ob bole~i izgubi drage mame, ta{~e, babice in prababice

Gizele Ducman – Zalike
IZ NADOL 30, @ETALE
nazadnje varovanke doma upokojencev Ptuj

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste jo pospremili na njeni 
zadnji poti, darovali cvetje, sve~e in za svete ma{e, nam pa 
izrekli besede so`alja.
Posebej hvala g. `upniku za opravljen cerkveni obred, 
pevcem za odpete `alostinke, govornikom za besede slovesa 
in podjetju Mir za opravljene pogrebne storitve.

@alujo~i: otroci Slavko, Gizela, Milica, Zinka, 
Dragica, Naci, Fanika in Gustek z dru`inami

@e eno leto ro`e
ti tvoj grob krasijo
in v spomin sve~e ti gorijo.

SPOMIN

12. marca mineva leto dni, odkar nas je 
zapustil dragi mo`, o~e in dedek

Franc Petrovi~
IZ GRADI[^ PRI CIRKULANAH

Hvala vsem, ki se ga spominjate.

@ena [tefi ka

ZAHVALA

ob bole~i izgubi drage `ene, mame, in babice

Anice Novak
IZ PTUJA, CMD 4

Iskrena hvala vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in 
znancem, ki ste darovali cvetje in sve~e ter nam ustno ali 
pisno izrazili so`alje.

@alujo~i: mo` Janko in h~erka z dru`ino

www.radio-tednik.si



Čeprav je njegovo zdravljenje 
na kirurškem oddelku ptujske 
bolnišnice končano, tam je od 
lanskega novembra, pred tem se 
je zdravil v mariborski bolnišni-
ci, pri poskusu samomora mu je 
tovornjak zapeljal čez noge, ga ne 
morejo odpustiti, ker ga nimajo 

kam dati oziroma sam nima kam 
iti. V hišo, kjer je nekoč bival z 
ženo, ločila sta se pred desetimi 
leti zaradi družinskih razmer, ne 
more, prav tako ne v Kicar, kjer 
je ostalo še nekaj njegovih oseb-
nih stvari.Tudi sam se zaveda, da 
sam ne more živeti, da potrebuje 

domsko varstvo.
Da se več ne bi dogajali novi 

Črni lesi, sta zdaj že bivša mini-
stra za zdravje ter delo, družino 
in socialne zadeve, Dušan Keber 
in Vlado Dimovski, lani podpisa-
la navodilo o zagotavljanju zdrav-
stvene in socialnozdravstvene 
obravnave v primerih odpusta 
iz bolnišnic ter v primerih, ko 
upravičenec živi doma. Veljati 
je pričelo prvega junija lani. Cilj 
navodila je sodelovanje vseh 
pristojnih služb pri zagotovitvi 
ustrezne zdravstvene in soci-
alne obravnave upravičencev. 
Določa ravnanje zdravstvenih 
in socialnovarstvenih izvajal-
cev po zaključenem zdravljenju 
v bolnišnici in v primerih, ko 
upravičenec živi doma, vendar 
mu zdravstveno stanje oziroma 
življenjsko okolje ne omogoča 
samostojnega življenja. Neakut-
na bolnišnična obravnava naj bi 
trajala le 20 dni. V tem času naj 
bi v bolnišnici naredili vse po-
trebno za premestitev bolnika v 
ustrezno institucijo. V primeru 

Ignaca Budje se je nabral že kar 
zajeten fascikel dokumentov, 
prošenj za sprejem v domsko 
varstvo, vendar nikjer ni mesta 
zanj, ne v Ormožu, ne na Ptuju, 
v Ljutomeru, v Lukavcih (Kri-
ževci pri Ljutomeru); na primer 
odgovarjajo, da ne izpolnjuje 
pogojev za sprejem, saj nima 
ustrezne indikacije za posebni 
zavod. Po mnenju psihiatra pa 
ni zmožen samostojnega življe-
nja, ker ogroža sebe in druge. Iz 
ptujske bolnišnice so pisali tudi 
na ministrstvo za delo, saj so za 
Budjo naredili vse, kar je v njiho-
vi moči, a zanj ni prostora v no-
benem domu. Zato je bolnišnica 
prevzela skrb za bolnika, čeprav 
to ni finančno pokrito. Hvale-
žen je bolnišnici, da je lahko pri 
njih, vendar sam pravi, da to ne 
bo moglo trajati v nedogled. Na 
ministrstvo za delo, družino in 
socialne zadeve se je zaradi ne-
sprejema v Lukavcih pritožil tudi 
sam Budja: »Teče že peti mesec 
mojega zdravljenja v bolnišnici. 
Postajam vedno bolj obupan, ker 

Zadnja leta so kot zakleta, 
ostal je brez vsega in celo sam 
hudo zbolel, pokonci ga drži le 

še jeklena volja. Čeprav je po 
tragičnem dogodku Mirko Le-
bar ostal za večno priklenjen 

na voziček, ga je jeklena volja 
spravila po konci, saj je postal 
alpinist, edini na svetu, ki se je 
brez nog, le z golimi rokami, 
povzpel na Triglav, celo Mont 
Blanc in južnoameriške sedem-
tisočake. Kljub hudi invalid-
nosti se je takrat sreča vrnila v 
njegovo življenje; še več, imel 
je ženo, hčerko, topel dom in 
celo vikend hišico. S svojim vo-
zičkom je prečkal Avstralijo, po-
diral rekorde, o katerih so celo 
čisto zdravi ljudje lahko le sanja-
li, pred nekaj leti pa mu je sreča 
spet obrnila hrbet ...

Začelo se je, ko je žena na 
vikendu padla po škarpi in se 
hudo poškodovala po glavi, 
tako da je že štiri leta v popolni 
komi. Zanjo skrbijo 24 ur na dan 
v domu upokojencev in njeno 
življenje visi na nitki, saj ima le 
nekaj čez 20 kg. Zdravniki ni-
majo več upanja, da bi kdajkoli 
ozdravela, saj so poškodbe mož-

ganov preobsežne.
Ko so bile v Savinjski dolini 

hude poplave, so močno po-
škodovale tudi Lebarjevo dru-
žinsko hišo v Ložnici, tako da 
je ne morejo več sanirati, zato 
živi v Grosupljem. Nato pa je 
zdravje načelo še njega, saj je 
zbolel za hepatitisom C. Veliko 
srečo je imel, da so mu lani v 
kliničnem centru presadili je-
tra, saj mu je to rešilo življenje, 
čeprav se zaveda, da bo zaradi 
zahrbtne bolezni moral redno 
obiskovati bolnišnico. Vse to 
ga je hudo potisnilo na dnu. A 
ker je v življenju navajen vsega 
hudega, ga ni strlo, vsaj do kon-
ca ne. Čeprav se preživlja zelo 
težko, v glavnem živi od proda-
je knjige Hodim z rokami, ki 
jo je o njegovi življenjski usodi 
napisal Ivan Sivec, se prebija in 
pogumno živi.

Za Mirkovo veliko stisko je 
pred kratkim izvedel njegov 
nekdanji učitelj iz osnovne šole 
Kidričevo Andrej Gorše. Mir-
kova usoda ga je hudo prizadela 
in trdno si je obljubil, da mu bo 
pomagal. S prošnjo za humani-
tarno pomoč se je obrnil na Ta-
lum, od koder so v ponedeljek, 
7. marca, sporočili, da bodo Mir-
ku nakazali milijon tolarjev.

Humanitarna akcija za po-
moč Mirku Lebarja pa se prek 
Štajerskega tednika nadaljuje; ti-
stim, ki ga poznate in bi mu radi 
pomagali, pa sporočamo, da je 
vedno pripravljen za pogovor 
in da je dosegljiv na telefon 051 
304 249.

M. Ozmec

Ptuj � Ko si pozabljen od ljudi in boga

»Znorel bom, prosim, pomagajte ...«
Človek res ne ve, kaj še narediti v primeru Ignaca Budje, s stalnim bivališčem v Sovjaku, začasnim pa v Kicarju, kjer je pred 
poskusom samomora živel v nemogočih bivalnih razmerah, brez vode in elektrike. V tistem času je zlorabljal tudi alkohol.

Foto: M. Ozmec

Čeprav je Mirku težko, bo zmogel, saj ima jekleno voljo in ve, da 
so na svetu dobri ljudje.

Napoved za Slovenijo: Danes se 
bo v zahodnih krajih pooblačilo, 
na severu in vzhodu bo večji del 
dneva še deloma jasno. Pihati bo 
začel jugozahodni veter. Najnižje 
jutranje temperature bodo od -10 
do -3, najvišje dnevne od 3 do 8 
stopinj C.

Obeti: V soboto bo oblačno. 
Rahle padavine se bodo popoldne 
in zvečer razširile nad večji del dr-
žave. Po nižinah bo večinoma de-
ževalo. Še bo pihal jugozahodnik. 
V nedeljo bo zmerno do pretežno 
oblačno. V južni Sloveniji bo lahko 
občasno rahlo deževalo.

Napoved vremena za Slovenijo

Mirku Lebarju življenje spet obrača hrbet

V Talumu že priskočili na pomoč
Z invalidom Mirkom Lebarjem, ki je leta 1972, ko je živel še v Kidričevem, po padcu pod vlak na 
ptujski železniški postaji ostal brez nog, se je kruta usoda spet grdo poigrala. 

Foto: Črtomir Goznik

Ignac Budja z Magdo Gol, ki v ptujski bolnišnici rešuje Budji podo-
bne primere. Pravi, da ji njegov že nekaj časa ne da spati. Pišejo 
in pišejo vloge, a jih povsod odklanjajo.

nimam sreče, da bi se mi ures-
ničila želja po domu. Tako so 
mi že zavrnili vloge za sprejem 
na Ptuju, Ormožu, Ljutomeru. 
Ni čudno, če me obup spravlja 
na konec tega sveta. Zavedam 
se, da tega ne smem storiti ...,« 
je med drugim sredi februarja 
zapisal Ignac Budja. Magda Gol, 
ki se v bolnišnici Ptuj ukvarja z 
njegovim in podobnimi primeri, 
pravi, da že sama ne ve, kaj je še 
narediti, da bi Budjo premestili 
v dom starejših, kjer bi lahko 
zaživel človeka vredno življenje. 
Potem ko so odkrili novi dom v 
Vukovskem dolu pri Jarenini, so 
pisali tudi tja. Odprli so ga ob 
lanskem božiču, ima 150 postelj. 
Odgovora še nimajo. Problemov 
s premestitvijo v institucionalno 
varstvo po končanem zdravlje-
nju v bolnišnici je vedno več, 
ugotavlja Magda Gol. Teorija je 
eno, praksa pa drugo, pa naj bo 
še toliko navodil. Ignac Budja je 
upokojeni mizar, končal je gim-
nazijo, delal je v Avtoradgoni in v 
Avstriji. Pri plačilu domskega var-
stva so mu pripravljeni pomagati 
tudi v občini Sv. Jurij ob Ščavnici, 
kamor po stalnem prebivališču 
sodi. Rodil se je Terbegovcih.

V medije ga je pripeljal obup, 
rad bi v dom iz zdravstvenih raz-
logov, in to čim prej. »Prosim, po-
magajte,« so zadnje besede, ki jih 
izrekel ob najinem pogovoru.

Direktor ptujske bolnišnice 
Lojze Arko pravi, da v tem pri-
meru nima kaj dodati, da gre za 
novi primer »ko je človek poza-
bljen od ljudi in boga«.

Predstojnik kirurškega oddel-
ka asist. mag. Teodor Pevec, 
dr. med. spec., je povedal, da 
je bolnik pripravljen za odpust, 
vendar ni okolja, kamor bi ga lah-
ko dali, vsaj v tem trenutku ne. 
Kot sobni zdravnik mora upoš-
tevati že omenjeno navodilo, 
zlasti še peti člen, ki zahteva, da 
ga premestiš v obliko, ki bo zanj 
primerna, stroka pa narekuje, da 
ne sme živeti v neinstitucional-
nem okolju. »Imam zakonsko in 
moralno obvezo, ker vem, če ga 
bomo odpustili, ne da bi poskr-
beli za zahtevano institucional-
no varstvo, ne bo v redu, se bo 
nekaj zgodilo. Praktično imamo 
zavezane roke. Kot kirurgu mi 
je nerazumljivo, da institucije, v 
katerih naj bi poskrbeli za ljudi z 
motnjami, tega ne storijo, ker so 
te motnje zanje nevarne in ogro-
žajoče.«

MG

Znamke s poroko
Charlesa in Camille

London (STA/Hina) - V 
Veliki Britaniji so v sredo 
tiskali znamke s temo kra-
ljevske poroke. Na znamki 
za 30 penijev sta nasmeja-
na in sproščena princ Char-
les in njegova dolgoletna 
spremljevalka Camilla Par-
ker Bowles, na tistih za 68 
penijev pa sta nekoliko bolj 
resna. “Morda imata do-
voljenje kraljice. Blagoslov 
javnosti je povsem druga 
stvar,” je zapisal britanski 
dnevnik Daily Mail. Časnik 
je še dodal, da je tiskanje 
obeh znamk norčevanje iz 
izjav princa Charlesa, da 
želi skromno poroko. Obe 
znamki bodo dali v prodajo 
na dan poroke. 

Prihodnji papež
milanski nadškof?

Muenchen (STA) - Sodeč 
po stavnici na svetovnem 
spletu Paddy Power ima 
največ možnosti, da bi po-
stal novi poglavar rimsko-
katoliške cerkve, milanski 
nadškof, kardinal Dionigi 
Tettamanzi, je v zadnji šte-
vilki objavil nemški tednik 
Focus. Na drugo mesto se je 
na omenjeni stavnici uvr-
stil nigerijski kardinal Fran-
cis Arinze, takoj za njim je 
Oscar Rodriguez Maradia-
ga iz Hondurasa, na četr-
tem mestu pa je nemški kar-
dinal Joseph Ratzinger. 

Več sto Izraelcev
v boju z blazinami 

Tel Aviv (STA//dpa) - Da 
bi zmanjšali učinek vsako-
dnevnega stresa, se je na 
osrednjem trgu v Tel Avivu 
več sto ljudi obmetavalo z 
blazinami. Predstavniki 
“kluba boja z blazinami”, 
ki so zabavo organizirali, 
da bi prispevali k boljšemu 
psihičnemu razpoloženju 
sonarodnjakov, so pripra-
vili tudi jasna pravila. Bla-
zine so morale biti mehke, 
prepovedano je bilo na pri-
mer “udrihanje” po tistemu, 
ki ni imel “borilnega pripo-
močka”, razen če sam tega 
ni zahteval. Udeleženci so 
zadevo vzeli hudo zares, 
ena od udeleženk pa je po-
vedala, da je blazino, pre-
den se je zanjo odločila, pre-
izkusila na mlajši sestri. “Ko 
so dnevi polni nasilja in ko 
mnogo ljudi čuti, da mora 
agresijo sprostiti, je tak boj 
odlična stvar,” je dejal eden 
od udeležencev. Manj nav-
dušeni so bili mestni čistilci, 
ki so morali s trga počistiti 
ogromne količine perja. 

Po svetu
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